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Хиляди дела срещу топло-
фикациите са дадени на евро-
пейския съд. Това съобщи вче-
ра адвокатът Незрет Бабучев,
който е сезирал европейските
институции за противоречива-
та съдебна практика у нас по
спорове с топлофикациите.
Съдът на европейската общност
трябва да се произнесе, че при
противоречия във вътрешното
ни законодателство валидни

Дават топлофикациите
ни на европейския съд

трябва да бъдат европейските
директиви, обясни Бабучев. Той
припомни, че има хиляди дела
на потребители срещу “Топло-
фикация”, които са или блоки-
рани, или отхвърлени. Близо
70% от жалбите при омбудсма-
на са именно срещу топлофи-
кациите. Бабучев изрази недо-
умение от отказа на Върховния
касационен съд по споровете с
“Топлофикация” -  София, и

посочи, че при противоречия в
съдебната система е наложи-
телно хармонизиране с евро-
пейските практики. Според
него до един-два месеца ще
има решение на най-високо
равнище за това кое право е
приложимо у нас. Kато адвокат,
спечелил 200 дела срещу топ-
лофикациите, Бабучев заяви,
че се е натъквал на фрапира-
щи нарушения в действията на

Български адвокат е сезирал европейските
институции за забавените дела

дружествата спрямо абонатите.
“Едно от основните законона-
рушения на “Топлофикация”-
София, е, че не може да пока-
же документ, че някой абонат
по свое желание й е станал
потребител. В същото време
потребителят няма да има
възможност да се откаже от
услугите й, което по думите му
е “крепостническо право”.

Стр. 5

 «ƒ ÔÂÔÓ˙˜‚‡ Ì‡ ÏË-
ÌËÒÚ˙‡ Ì‡ ÚÛ‰‡ Ë ÒÓˆË‡Î-
Ì‡Ú‡ ÔÓÎËÚËÍ‡ ‰‡ ËÁ‡·ÓÚË Ë
‚ÌÂÒÂ Á‡ÍÓÌÓÔÓÂÍÚ Á‡ ËÁ‡‚-
Ìˇ‚‡ÌÂ
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СЕРГЕЙ СТАНИШЕВ: АСТА СИ
ОТИВА КАТО ДИНОЗАВРИТЕ

В столичната зоологическа градина вчера се проведе инициативата на БНТ
“Да боядисаме яйцата заедно”, която е свързана с великденските празници

Златно слънцето изгрява,

блясват митите прозорци

и над утринния шум

звънва, литва, проечава

това светло, това старо,

това вечно бим-бам-бум.

Нацъфтелите бадеми

гледат как пред всяка порта

чуруликат рой деца

с пеперудени кордели,

с необувани сандали

и с великденски яйца.

А градчето - о, градчето

и добро, и дружелюбно

вика всекиму наум:

и щастливи, и нещастни,

прегърнете се днес, хора,

под звука на бим-бам-бум.

Найден ВЪЛЧЕВ

Великден

Различните
помощи
за раждане
обявени за
дискриминация

Различните
помощи
за раждане
обявени за
дискриминация

Различните
помощи
за раждане
обявени за
дискриминация

Различните
помощи
за раждане
обявени за
дискриминация

Различните
помощи
за раждане
обявени за
дискриминация

Снимка БГНЕС

Уважаеми
читатели,

следващият брой
на ДУМА ще

излезе на 17 април
(вторник)
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България

ЧЕСТИТ РОЖДЕН ДЕН
   85 ГОДИНИ

ТОТЬО БАКАЛОВ

Съпругата, синовете, снахите,
внуците и правнуците те

поздравяват и с много обич
ти желаят много здраве,
щастие и дълголетие!

Днес, 13 април 2012 г.

инж. ИВАН ХРИСТОВ
ИВАНОВ

навършва 95 години.
ЧЕСТИТ ЮБИЛЕЙ!

От семейството

Благодарим ти за всичко,
което си направил за нас.

Желаем ти здраве,
бодрост и сили.

ЧЕСТИТ 90-ГОДИШЕН ЮБИЛЕЙ

на КОСТА ИВАНОВ
ОВЧАРОВ

Като активен
участник в антифа-
шистката съпроти-
ва и в изграждане-
то на НР България,
с всеотдайната си

работа в МНО, МВР,
МВнР и като

дипломат в
Афганистан,

Турция и
Израел, ти

отдаде сили-
те си в служба
на Родината.

Със  своята чест-
ност, принципност и вярност към

социалистическите идеали си достоен
пример за подражание и възхищение.

С много обич и уважение
ти пожелаваме здраве и бодър дух

по пътя на столетието!

От РС на БСП – Слатина
и другарите ти от ОПО

татът от КБ Румен Тако-
ров по време на обсъжда-
нето на промените в За-
кона за движение по
пътищата. Въвеждането
на понятието “скоростни
пътища” е забравена де-
финиция, тъй като това са
пътища, изграждани в
Германия и Австрия след

Сливенският митрополит Йоаникий
призова крадеца на частица от мощите
на Св. Йоан Кръстител да се разкае и
да ги върне. Той единствен може да
анатемоса крадеца. Светите мощи, от-
крити в Созопол, бяха посрещнати в
Сливен тържествено на 29 март и оста-
наха за поклонение през Страстната
седмица.

Според отец Евгени във всички хра-
мове в Сливен ще се постави епити-
мия, която разказва какво се случва с
крадците на мощи на светци. “Мощите
ще бъдат лишени от чудотворната си

ГЕРБ иска да строи
магистрали от 50-те години

Втората световна война,
обясни депутатът. Тако-
ров изтъкна, че единстве-
ната разлика между ма-
гистрала и скоростен път
е мястото за спиране на
коли.

Eдинствено в Полша е
разрешено вдигането на
максималната скорост на
магистрала на 140 кило-
метра, коментира Такоров.
Той допълни, че тези 10
километра няма да скъсят

времето с повече от 3
минути. Такоров подчерта,
че старите магистрали в
България изобщо не мо-
гат да отговорят на усло-
вието за тази скорост.

Обсъждането по по-
правките ще продължи
след великденската ва-
канция на депутатите, но
от Коалиция за България
бяха категорични, че
няма да подкрепят пред-
лаганите идеи.

сила за крадеца, те няма нито да леку-
ват, нито да помагат, защото са придо-
бити с грях. Още по-голям грях пък е,
ако те са взети с цел продажба. Краж-
бата на мощи е грях. Крадецът лишава
от частица от вярата не само духовен-
ството, но и всички вярващи, лишава ги
от възможността да се докоснат до бла-
годатта”, заяви енорийският свещеник
Йоан.

ДУМА припомня, че сигналът за лип-
сващите мощи бил подаден в полицията
на 11 април, но самата кражба е стана-
ла на 3 април.

нието до Х клас, както се изи-
сква от тях според новия про-
ект на МС за Закон за училищ-
ното и предучилищното обра-
зование. Сега в селата учили-
щата са основни и са до VIII
клас, а според проекта трябва
да останат само до VII или да
се превърнат в “обединени” до
първа гимназиална степен Х
клас. Това становище изразява
Сдружението на общините, то
вчера бе огласено от Теодора
Дачева по време на извънред-

Общините нямат пари за
промени в образованието
Малките селища ще закрият училищата си, Софийският
университет иска проектозаконът на ГЕРБ да се пренапише

но заседание на просветната
комисия в НС, което бе свика-
но неочаквано в следобедните
часове преди Разпети петък.

Общините вече закриха по
икономически причини над 600
селски училища, докога може да
продължава “оптимизацията”,
попита Дачева. Никакви средст-
ва нямат общините да поемат и
4-годишните деца в детските
градини, където сега заради
кризата таксите за родителите
не могат да са много високи.
Приемането на новите деца без
достатъчно държавно финанси-
ране ще вдигне таксите. Да се
увеличи стандартът за финанси-
ране и на средните и защитени-
те училища се настоява в стано-

вището, подкрепено от над 70%
от общините. От години сдруже-
нието настоява директорите на
училищата да се назначават от
кметовете, не от регионалните
инспекторати на МОМН. Според
депутата от ГЕРБ Румен Стои-
лов нямало да има проблеми,
защото в селата можело да се
мине на дистанционно обучение
чрез интернет. 970 са основните
училища в малки селища.

Общо 115 учители, директо-
ри, преподаватели от ВУЗ бяха
доведени в комисията за първо
четене на законопроекта. Ми-
нистър Сергей Игнатов предста-
ви законопроекта, четейки вне-
сените официално мотиви. До-
като течаха откровено клакьор-

ски слова в полза на проекта,
чакащи реда си учителки се
снимаха за спомен в пушалня-
та на НС. Там се бяха събрали
и отчаяни учителки от болнич-
ните, оздравителните и помощ-
ните училища. Какво ще стане
с децата, след като болнични-
те училища според проекта се
закриват, оздравителните тряб-
ва станат или основни, или
средни до ХII клас, а помощни-
те до 5 години трябва да се
преобразуват в центрове за
личностна подкрепа.

Общо 94 становища по про-
екта са постъпили само за една
седмица в комисията, съобщи
председателят й Огнян Стоич-
ков. Софийският университет

след 8 стр. анализ на проекта
настоява той да бъде прерабо-
тен. Сред възраженията са ка-
тегоричното неприемане на
държавно финансиране за ча-
стните училища, както и иска-
нето на Светия синод в учили-
ще да се учи задължително
религия. Единствено Веселин
Методиев заяви подкрепа на
Синята коалиция за проекта на
ГЕРБ. Валентина Богданова и
Георги Терзийски от лявата ко-
алиция, Алиосман Имамов от
ДПС се обявиха против проек-
та, Станислав Станилов от “Ата-
ка” заяви, че ще се въздържи.
С 2-ма против, 2-ма въздържа-
ли се и 11 гласа на ГЕРБ на-
края проектът бе одобрен.

Великденска
работилница направи
Силистренската
община в регионалната
библиотека “Партений
Павлович”. Участваха
ученици от ОУ “Отец
Паисий”, малките
художници от клуба
по изобразително
изкуство към Центъра
за работа с деца,
от Работилничката
за вълшебства при
читалище
“Пробуда-1940”
в с. Калипетрово
и членовете на
пенсионерския клуб
“Надежда”

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Велиана ХРИСТОВА

У
чилищата в малките се-
лища ще се закрият по-
ради липса на учители и
пари да удължат обуче-

Готвят анатема за крадеца
на мощите на Йоан Кръстител
Готвят анатема за крадеца
на мощите на Йоан Кръстител
Готвят анатема за крадеца
на мощите на Йоан Кръстител
Готвят анатема за крадеца
на мощите на Йоан Кръстител
Готвят анатема за крадеца
на мощите на Йоан Кръстител

В ръщаме строител-
ството на магистра-
ли в 50-те години
ли, попита депу-
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България
Цитат на деня
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Ìèñëÿ, ÷å àêî è ìúæúò ñå âêëþ÷è äà ïîìàãà
âúâ âåëèêäåíñêàòà òðàïåçà, òîâà ùå ñúçäàäå
ïîâå÷å ðàäîñò â ñåìåéñòâîòî. Íåêà â òåçè
òåæêè äíè, ñúõðàíÿâàéêè òåçè åìîöèè,
äà ñè ïðàâèì åæåäíåâèåòî ïî-ëåêî

Мирослав Найденов в ролята
на брачен консултант

Депутатите срещу
посегателството
върху Сребърния фонд
ГЕРБ в изчаквателна
позиция, ще правят
кръгла маса по въпроса

Ира МИЛЕВА

Снимка Мариета ТОМОВА

Шефката на комисията по бюджет и финанси Менда Стоянова заяви, че ако се
наложи, някои текстове в законопроекта можело да бъдат променени

епутатите от Коалиция за Бълга-
рия, ДПС и сините бяха катего-
рични вчера в коментарите си,
че парите от Сребърния фонд
не трябва да се харчат с лека

ръка да се вземат публични средства и
да се изхарчат, защото не “сме свършили
други неща”.

Основното, което трябва да гарантира
Сребърният фонд, е сигурността, защото
това не са парите на финансовото мини-
стерство, а на хората, изтъкна депутатът
от ДПС Хасан Адемов. Конфликтът между
МФ и БНБ е притеснителен, защото може
да възникне ситуация, при която да има
недоверие във финансовата система на
България изобщо -  както в страната, така
и навън, подчерта Адемов. Управителят
на БНБ е изключително деликатен човек,
но явно е усетил застрашителните наме-
рения и е реагирал, коментира депутатът.
На въпрос типична ли е подобна реакция
Адемов отговори “а типично ли е пари от
Сребърния фонд да се изхарчат за
външен дълг”.

Белите пари за черни дни ще намале-
ят още повече, коментира съпредседате-
лят на Синята коалиция Мартин Димитров.
Той бе категоричен, че законопроектът е
във вреда на пенсионната система, както
и че се надява Дянков да разбере, че
прави грешка и да оттегли законопроекта.
Димитров подчерта, че тази война между
институциите трябва да спре.

Крачка назад даде гербаджийката
Менда Стоянова, която заяви, че, ако се
наложи, някои текстове в законопроекта
може да бъдат променени. Управляващи-
те обаче първо щели да изчакат внасяне-
то на законопроекта в парламента и от-
говора на Европейската централна бан-
ка. След това по думите й властта щяла
да организира широко обсъждане под
формата на кръгла маса. Стоянова демон-
стрира убеденост, че заплаха за фискал-
ния резерв няма.

последните си спестявания и да чака за-
плата в края на месеца. Представете си
какво става, ако тя се забави”, коментира
бившият финансов министър.

Орешарски определи като изключител-
но остра позицията на БНБ и подчерта, че
няма спомен от 22 години насам Нацио-
налната банка да е излизала с подобен
коментар. “Досега Сребърният фонд вина-

ги се е управлявал като част от съвкупни-
те резерви на БНБ, в това число и фискал-
ните резерви на Министерството на фи-
нансите. Сега се прави опит да се обосо-
би това управление, нещо, което дълбоко
не подкрепям”, каза Орешарски.

Като безпрецедентно решение без
логика коментира законопроекта Емилия
Масларова. Според нея не може с лека

Д
ръка. Мненията в кулоарите на парламента
дойдоха след категоричното настояване на
БНБ правителството да оттегли готвените
промени в закона за Сребърния фонд.

Нормално е да има противоречия, ко-
ментира реакцията на БНБ Симеон Дян-
ков. Затова трябвало да се гледа към Ев-
ропа и да се зададе въпрос другите
държави какво правят. Отговорът по ду-
мите на Дянков бил лесен - 70 на сто от
фондовете се инвестирали в държавни
ценни книжа. Според него това е евро-
пейска практика и причини за притесне-
ние няма. Упреците на БНБ, че решени-
ето граничи с некомпетентност, той пре-
небрегна с “Времето ще покаже кой е
компетентен и кой не”. От няколко месе-
ца банковият сектор бил недоволен от
някои политики на финансовото минис-
терство и Тристранния съвет и затова
било възможно някои от търговските бан-
ки да се опитват “да ни дрънкат”.

След като похарчим и Сребърния
фонд, практически ще останем без фиска-
лен резерв, бе категоричен депутатът от
КБ Пламен Орешарски. “Последиците от
това решение ще бъдат много лоши, това
е все едно едно семейство да похарчи

Издателят на вестник ДУМА и
член на ИБ на БСП Николай
Малинов е единствената номи-
нация на социалистите от сто-
личния район “Сердика” за
председател на Градския съ-
вет на БСП в София. Името

КНСБ алармира, че еколо-
гична катастрофа грози
Кърджали, ако металурзите
от Оловно-цинковия ком-
плекс започнат да напус-
кат масово. Причината ще
се окажат стотиците тонове
опасни химикали, за които
няма да има кой да се
грижи.

Във вчерашния си брой
близкият ни в. “Земя” в
коментар на първа стра-
ница упреква в. ДУМА, че
публикува информация
за номинациите за пред-
седател на БСП от
досега проведените
общински конференции
на партията. От тази
информация става ясно,
че от 58 конференции
Сергей Станишев полу-
чава 35 номинации, Геор-
ги Първанов - 16, Янаки
Стоилов - 7 и т.н. Уп-
рекът е придружен с
тежки квалификации за
нашия професионализъм.
Вярваме, че критиката е
искрена и добронамере-
на. Затова ще обсъдим
в колектива дали не е
добре в името на пар-
тийните баланси да

скриваме от време на
време от нашите чита-
тели определени инфор-
мации.
Използваме случая да
поздравим Светлана
Шаренкова, съиздател на
в. “Земя”, че е избрана за
делегат на конгреса на
БСП. Радваме се, че е
преминала от Българска
партия Либерали в реди-
ците на нашата партия.
За нас това е силен знак,
че социалното печели
позиции за сметка на
либералното. Пожелаваме
й ползотворна работа на
конгреса, а на в. “Земя” -
силни автори, верни
читатели и уважение
към фактите.

И.д. главен редактор
Юрий Борисов

БСП - „Сердика” номинира само Николай Малинов
за председател на Градския съвет в София
Павлета ДАВИДОВА

Екологична катастрофа заплашва Кърджали
В комбината има 300 т силно
концентрирана сярна кисели-
на, електролитни разтвори от
производството на цинк и
близо 150 000 т утайки. Ако
не са под контрол, има
вероятност тези съединения
да отровят близкия язовир
“Студен кладенец” и да
застрашат околната среда в

Гърция и Турция.
След Великден металурзите
трябва да решат дали масо-
во да напуснат работа,
уточняват от КНСБ. Те
осъзнават до какво може да
доведе това, но отчаянието е
голямо, коментира областни-
ят лидер на синдиката
Иванка Караколева.

ПРЕДИЗВИКАНОПРЕДИЗВИКАНОПРЕДИЗВИКАНОПРЕДИЗВИКАНОПРЕДИЗВИКАНО

му бе издигнато официално на
конференция на районната
организация. Социалистите в
“Сердика” са постигнали и
пълно единомислие кой трябва
да е кандидатът, подкрепен за
лидер на БСП - единствената
номинация е за Сергей Ста-
нишев. Активистите преизбра-

ха за председател на район-
ния съвет в “Сердика” Орлин
Димов. Той, Красимир Премя-
нов и Спас Колев ще са де-
легати на конгреса на БСП.
Повече от 5 часа социалисти-
те са дискутирали проблемите,
пред които е изправена пар-
тията. Членовете на районната

организация искат промени в
устава на БСП, като настояват
квотният принцип да отпадне.
Пред ДУМА те бяха категорич-
ни, че младежите и жените-со-
циалистки трябва да имат пра-
во на глас по важните за пар-
тията теми, но ролята им тряб-
ва да е приравнена с тази на

федерациите, без да се обла-
годетелстват от квоти. Искане-
то им е провокирано от факта,
че в момента уставът предвиж-
да квотно участие на младежи
и жени-социалистки в Нацио-
налния съвет на БСП. Не
трябва да има преференции,
отсякоха от БСП -”Сердика”.

Яне Янев обяви вчера, че временната коми-
сия, която разследва помилванията по време на
президента Първанов, се закрива. Закриването
е заради решението на Конституционния съд,
което обяви предмета на дейност на комисията
за противоконституционен. Янев обаче добави,
че след великденската ваканция на депутатите
ще внесе предложение за нова анкетна коми-
сия, която щяла да бъде 100% отговаряща на
закона и Конституцията.

“Възнамеряваме в началото на следващата
пленарна седмица да внесем проект за решение
за създаване на временна парламентарна коми-
сия за проучване на фактите и обстоятелствата,

ЯНЕВ ЩЯЛ ДА ПРАВИ
НОВА КОМИСИЯ ЗА ПОМИЛВАНИЯТА

свързани с действия и инициативи на длъжностни
лица от органи на изпълнителната власт, както и
на граждани при и по повод помилване, опроща-
ване на несъбираеми държавни вземания и дава-
не и възстановяване на българско гражданство и
освобождаване и лишаване от него за периода 22
януари 2002 г. - 22 януари 2012 г.”, каза Янев.

Явно Яне Янев има намерение да прави ГМО-
комисия, коментира депутатът от КБ Мая Манолова.
Съдът потвърди противоконституционността на ко-
мисията и по този начин сложи спирачка на безо-
бразията на парламентарното мнозинство, припом-
ни тя и предложи президентът Плевнелиев да по-
черпи, защото решението било полезно и за него.
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Инцидент в
керамична фабрика
погуби млад мъж

В сряда около 20.30 ч. 27-годи-
шен мъж е починал при инцидент
в керамичната фабрика в с. Ми-
халци, съобщиха от Областната
дирекция на МВР във Велико
Търново. Той не е бил работник
във фабриката. Е.Б. е било при-
тиснат между барабан и въже,
представляващи ел. механизъм за
теглене на вагонетки. По време
на инцидента фабриката не е
работила и съоръжението е било
изключено.

Земеделец откри
снаряд в нивата си

32-годишен мъж е открил сна-
ряд в нива, съобщиха от ОД на
МВР в Шумен. Пред полицията
Д.Ж. обяснил, че при обработване
на земеделска земя в местност-
та” Панишки сърт” в землището
на село Марково видял силно коро-
зирал артилерийски снаряд.

Задържаха телефонен
измамник - таксиджия

Телефонен измамник бе
задържан в Благоевград. Жителка
на града се обадила в полицията,
че неизвестен извършител е съоб-
щил на съпруга й за причинено от
дъщеря им ПТП и поискал парична
сума. Съпругът предал златни на-
кити и 40 лв. на посоченото от
извършителите лице, а по теле-
фона им продиктувал и ваучери
за сим-карти на стойност 200
лева. Извършителите му нареди-
ли да отиде на Централна гара в
София, където да предаде 1200
лв. на посочен от тях човек. Ус-
тановено е, че лицето, взело зла-
тото и парите, е 57-годишен бла-
гоевградчанин, таксиметров шо-
фьор. Той е предал инкриминира-
ните вещи. По случая е образува-
но досъдебно производство.

Горя лека кола във
„Филиповци”

Вчера около 3,30 ч. след полу-
нощ в 9 РПУ е получен сигнал за
горящ автомобил “Фолксваген Па-
сат” в кв. “Филиповци”. Пристиг-
налият на място екип на пожар-
ната изгасил огъня, който унищо-
жил почти изцяло колата. По
първоначални данни палежът е
умишлен. Собственикът на авто-
мобила е криминално проявен, ре-
гистриран за противозаконно
отнемане на МПС, кражби и шо-
фиране след употреба на алкохол.

Маскирани задигнаха
2 млн. лв. от инкасо
Въоръжените нападатели направили засада с три коли,
срязали каросерията и взели два чувала с пари

Опожареният автомобил, с който по-миналата нощ
е бил извършен въоръженият грабеж край

севлиевското село Петко Славейков, бе докаран на
платформа в РПУ-Севлиево

Станимир
Флоров:

КОЛКОТО
ПО-ДОБРЕ
РАБОТИ МВР,
ТОЛКОВА
ПОВЕЧЕ
УБИЙСТВА

БАЩА И СИН
ИЗГОРЯХА
В ПОЖАР

Неблагоприятната среда,
която през последните
години МВР е създало на
престъпните банди, е основ-
ната причина за зачестилите
показни убийства в страна-
та. Така шефът на ГДБОП
Станимир Флоров изненад-
ващо обясни увеличаващите
се покушения през послед-
ния месец и половина. “МВР
е създало за престъпните

ду Севлиево и Габрово в сряда
вечерта. В колата е имало око-
ло 2 млн. лв. от оборотите на
търговски фирми от Велико
Търново, Габрово и Севлиево.

В бронирания автомобил се
врязал странично микробус, от
който веднага излезли двама
облечени с полицейски уни-
форми. В същото време на мя-
стото се появили два джипа, от
които излезли останалите на-
падатели. Те заплашили шо-
фьора на инкасовия автомобил
и охранителя, който пътувал до
него. С режещи инструменти
направили отвор в каросерия-
та, откъдето взели два чувала
с пари. Шофьорът и охраните-
лят на бронирания автомобил
не са пострадали. Малко след
като обирджиите изчезнали,
бусът, с който умишлено е пре-
дизвикана катастрофата, бил
намерен опожарен. Обирът е
станал за около десетина ми-
нути.

Били са с полицейски уни-
форми и въоръжени, което е
доста притеснително, комен-
тира поредния инцидент
вътрешният министър Цветан
Цветанов. Главният секретар
на МВР Калин Георгиев каза,

групировки в страната такава неблаго-
приятна обстановка, че те са принуде-
ни вече за малко пари и с елементар-
ни мотиви да извършват тежки
престъпления. Затвориха се много
ниши, в които те финансово са облаго-
детелствани. Тези хора са изпаднали
в едно състояние, в което нямат
финансови приходи и в момента за
елементарни мотиви се извършват
такива тежки престъпления. За съжа-
ление има доста неуредени финансови
взаимоотношения, а когато има такъв
вид престъпления, то е свързано или с
пари, или с жени”, заяви Флоров.

че е абсолютно необяснимо
какво търси инкасовият авто-
мобил на мястото, където е
извършен въоръженият гра-
беж. По думите му, в разпо-
редбите за инкасовата дей-
ност и във вътрешните прави-
ла на фирмата по никакъв
начин не се позволява движе-
ние по второкласни пътища, а
само по магистрала или

първокласен път.
ДУМА припом-

ня, че преди седми-
ца отново въоръже-
ни и маскирани об-
раха клон на ОББ в
Студентския град в
столицата. Крадци-
те тогава задигна-
ха 215 082 лв. и
избягаха с мотор.

Дана РУСЕВА

аща и син са починали
при пожар в Добрич. Сиг-
налът е подаден около 22 ч.
в сряда. Съобщението билоБ

за пожар в частен дом на ул.
“Суха река”, а огънят е изпепе-
лил къщата. Намиращите се
в нея Мустафа Хюсеин, на
65 г., и синът му Севгин (36)
са намерени мъртви. Причините
за възникването на пожара се
изясняват. Огънят тръгнал от
една от стаите. Според пожар-
никарите най-вероятно е лумнал
от незагасена цигара. Двамата
мъже спели в стаята, откъдето са
тръгнали пламъците. Възможно е
да са употребили и алкохол, тъй
като под едното от леглата са
намерени празни бутилки. Вероят-
но мъжете са се задушили от
задимяването, а впоследстие
телата им са обгорели.

Снимка Дана РУСЕВА

В центъра на Албена откриха чешма за обществено ползване с водосвет.
От белокаменното “съоръжение” ще се лее минерална вода

за гостите и летовниците в известния морския курорт

„Четири
лапи”:

Поведението
на Найденов
е гнусно и
неморално

“Изключително гнусно,
неморално и долно е да се
обвинява неправителствени-
ят сектор за проблеми, пре-
дизвикани от дългогодишно-
то административно бездей-
ствие на местната и централ-
ната власти”. Такова обвине-
ние отправиха вчера от
българския клон на между-
народната организация за
защита на животните “Чети-
ри лапи”. Декларацията бе
предизвикана от земедел-
ския министър Мирослав
Найденов, който обвини ор-
ганизациите за защита на
животните в лична изгода от
проблема с кучетата.

Не сме ние тези, заради
които няма никакъв контрол
върху размножаването и
търговията с кучета, не сме
ние тези, заради които няма
нито един наказан за
изхвърляне на куче на улица-
та, не сме ние тези, които не
подаваме ръка за помощ и
които отказваме съветите на
експерти и институции с меж-
дународен авторитет, обобщи
позицията на еколозите
шефът на “Четири лапи” Явор
Гечев.  Опитът да се вмени
вина на организациите за за-
щита на животните не е нищо
повече от прехвърляне на от-
говорността, категоричен бе
той. От организацията опреде-
лят отношението на министъра
като манталитет, характерен
за други времена и държави,
и смятат, че след подобно по-
ведение Найденов сам трябва
да подаде оставка.

БТВ ОТРЕЧЕ
ОБВИНЕНИЯТА ОТ
„ГЛОБАЛ ВИЖЪН”

52 НА СТО
ДВОЙКИ ПО
ЛИТЕРАТУРА
В СУ

Интереси за милиони стоят зад обвиненията на “Глобал
вижън”, заяви БТВ в отговор на атаките от продуцентите на
“Господари на ефира” и “Пълна лудница”. ДУМА припомня,
че медията бе уличена в цензура и неизплащане на задълже-
ния.. Продуцентът  Халваджиян подчерта, че сваля само
двете предавания, а “България търси талант” и “Седем часа
разлика” ще продължат да се излъчват по БТВ. Медията
определи като абсурдни твърденията за цензура. Според
изявлението на БТВ всяко издание на “Господари на ефира”,
засягащо интересите на телевизията, е можело да бъде сва-
лено от ефир, но това не е направено. Медията поиска “Гло-
бал вижън” да даде съгласие за разкриване на договорите
и кореспонденцията си с БТВ, за да се видят “безпрецедент-
ните финансови условия и цена на предаванията в пъти над
себестойността им”. Медията е готова и на съдебни дела за
клевета срещу продуцентите. От БТВ призоваха “Глобал
филмс” да прекрати всякакви взаимоотношения с тях и да
спре излъчването на “България търси талант” и “Седем часа
разлика”, както и “да възстанови предплатените милиони”.
За М. Халваджиян работата му за телевизията занапред би
следвало да бъде неуместна, заявяват от БТВ.

51,93% са двойките на
предварителния изпит по
български език и литература
в Софийския университет “Св.
Климент Охридски”. Канди-
дат-студентите можеха да
изберат да пишат между две
теми. Първата от тях беше
“История и избор в романа
“Железният светилник” на
Димитър Талев”. Кандидати-
те, избрали втората изпитна
тема, трябваше да съпоста-
вят цитати от стихове на Хри-
сто Ботев и на Пейо Яворов.
21,6% са оценките между 3 и
3,49, а едва 0,89% са отлич-
ните. На изпита са се явили
1579 кандидат-студенти, от
които 1135 жени и 444 мъже.

етима маскирани
като полицаи и
въоръжени с автома-
ти обраха автомобил
инкасо на пътя меж-

Снимкa ПРЕСФОТО/БТАП
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Отиде си нашият бли-
зък приятел ВАСИЛ НИ-
КОЛОВ. Може би има
месец, откакто Бате Вас-
ко дойде последния път
в редакцията. Посещава-
ше ни обикновено, за да
ни донесе новото изда-
ние от поредицата албу-
ми с живото слово на
именити български лич-
ности - творци и предста-
вители на лявото в обще-
ствено-политическия жи-
вот от близкото или по-
далечното минало на
България. Съхрани за
поколенията вълнуващи
текстове на Фотинов и
Богоров, Йосиф Хербст,
Димитър Благоев, Сте-
фан Продев, Гео Милев,
Валери Петров, Атанас
Далчев, Веселин Ханчев,
Николай Лилиев и много

Сбогом, Бате Васко!

други. Беше толкова отдаден и последователен в своето
начинание, организираше и участваше в сътворяването
на всеки диск с такова пристрастие и любов, че заразя-
ваше и нас с възторга и патоса, с които малко по малко
съграждаше този достоен монумент на българската ду-
ховност.

Сбогом, Бате Васко! Ще помним и ще следваме твоя
светъл пример! Почивай в мир, приятелю!

От екипа на ДУМА

ротест срещу непла-
щането на заплати
изкара на улицата
вчера всички работ-
ници от пловдивска-

Плашат работници
с уволнение, отказали
да работят за 150 лв.

П
Собственикът имал парите, но не иска да им плаща

Само 10 жалби срещу заве-
дения в Студентския град, от тях
едва три от студенти, и по-малко
от десет сигнала за нарушения
на обществения ред има регист-
рирани за 2011 г. в район “Сту-
дентски”. Това съобщи кметът Ди-
митър Дилчев по време на кръгла
маса на тема “Проблемите на
Студентския град”, организирана
от младежкото СДС в парламен-
та. Очевидно проблемите, които
сега обсъждаме, не тревожат сту-
дентите, констатира кметът.

“Въпросите със собствеността
и градоустройството са основни-
те, но не по-малко важно е в
общежитията да има академичен
ред - правила, които да се спаз-
ват от всички, контрол, на който
подлежат обитателите от всички
вузове, и еднакви за всички санк-
ции”, посочи Дилчев. За сигур-
ност и засилено полицейското
присъствие се обявиха предста-
вители на младежките структури
на сините, БСП и НДСВ.

Полицейско звено да е изця-
ло отговорно за реда в Студент-
ския град, предлага председате-
лят на МСДС Христо Панчугов.

Продължава да се налага
тезата, че Студентският град е
загубена за студентите терито-
рия и не е по-различен от кой-
то и да е жилищен квартал, по-
сочи зам.-председателят на МО
на БСП Трендафил Величков.
Младите социалисти също са
на мнение, че специален закон
за студентските градчета тряб-
ва да урежда статута им и да
регламентира стопанската дей-
ност в тях.

В дискусията участва депу-
татът от Коалиция за България
Петър Мутафчиев, който живее на
територията на район “Студент-
ски”. Той не намира, че е необхо-
дима специална законодателна
инициатива. Към кмета обаче
трябва да се създаде обществен
съвет, в който да участват сту-
дентски и младежки организа-
ции, смята Мутафчиев.

Американският посланик в България Джеймс
Уорлик вчера опроверга информациите, че ще
бъде предсрочно отзован от правителството си.
Той заяви, че появилите се информации за изтег-
лянето му не са верни, че все още няма конкрет-
на дата за връщането му в Америка и не е ясно
кога ще приключи мандатът му в България.

Както на всеки посланик, и на моя мандат ще
дойде краят и ще дойде нов посланик, който ще
ме замени, коментира той. Уорлик обясни, че в
американския сенат има специална процедура,
която определя кой ще бъде посланик и къде. На
въпрос дали би приел ново назначение на Бал-
каните, Джеймс Уорлик отговори, че това реше-
ние не го взема той.

До опровержението се стигна, след като пре-
ди дни в медиите изтече информация, че ман-
датът на Уорлик ще бъде прекратен предсроч-
но. БТВ се позова на свои дипломатически из-
точници и заяви, че в София е постъпило искане
за агреман за нов посланик, в което фигурира
името на жена. От телевизията предположиха,
че става въпрос за бивша посланичка на САЩ
в Албания, която в момента е служител на
Държавния департамент. ДУМА припомня, че
американските посланици в чужбина имат три-
годишен мандат. Уорлик бе посочен за посла-
ник в България през октомври 2009 г., но зае
поста в началото на 2010 г. и би следвало да си
тръгне от София през 2013 г.

та фирма “Асел ООД”. Хората
изразиха шумно своя протест
заради това, че от три месеца
не са взимали никакви пари
от своя работодател. Вместо
да се вслуша в думите им оба-
че, собственикът  заплаши с
уволнения всички протестира-
щи, които не се върнат на
работните си места. Работни-
ците започнаха стачни дейст-

вия, тъй като от декември м.г.
получават по около 100 лв.
всеки месец.
Завчера сутринта в присъ-
ствието на синдикалисти от
КТ “Подкрепа” работниците
получиха уверение от управи-
теля на фирмата Елена Тю-
тюнджиева, че следобед ще
получат 150 лв. като част от
януарската заплата. Тези
пари не ни устройват, искаме
пълните си заплати, заявиха
работниците.

Фирмата е с италиански
собственик и произвежда еле-

ктроника, която се изнася из-
цяло в чужбина. Ядосан, че
хората протестират, собстве-
никът е отпратил синдикални-
те лидери с думите: “Имам па-
рите, няма да ви ги дам, какво
ще направите?”

Секретарят на синдикална-
та организация във “Асел” Ни-
кола Ангелов припомни, че
Инспекцията по труда е изда-
ла предписания да бъдат из-
платени по 60% от заплатите.
Възнагражденията на работ-
ниците варират около 400 лв.,
а  100-150 лв. са доста под

половината, пресмятат работ-
ниците. Инспекцията е откри-
ла и нарушения в бройката то-
алетни и липсата на стая за
преобличане на жени.

Служителите от “Асел” ка-
заха, че през последните сед-
мици работят в условията на
всекидневен психологически
тормоз, тъй като са заплашва-
ни от ръководството с уволне-
ния, ако протестират. Хората
са категорични, че няма да се
върнат на работните си места,
докато не получат всичките си
дължими заплати.

ПРЕСТЪПНОСТТА
В СТУДЕНТСКИЯ
ГРАД НЕ
ТРЕВОЖИ
СТУДЕНТИТЕ

Веселка ВЕНКОВА

РАЗЛИЧНИТЕ ПОМОЩИ ЗА
РАЖДАНЕ ОБЯВЕНИ ЗА
ДИСКРИМИНАЦИОННИ

Различните еднократни помощи за раждане на живо
дете в зависимост от поредността му представляват не-
пряка дискриминация. С това решение излезе Комиси-
ята за защита от дискриминация. Отпусканият разли-
чен размер на помощите “цели ограничаване на раж-
даемостта: дискриминира трето и всяко следващо дете
спрямо близнаци, дискриминира български граждани
спрямо роми”, смятат комисарите. Г.И. в сигнала си до
КЗД изказва мнение, че не е справедлив и размерът
на помощта за близнаци -  1200 лв. на дете, без зна-
чение дали близнаците са първи, втори или трети деца
в семейството. “Един близнак шест пъти по-трудно ли
се гледа от трето и всяко следващо дете”, е въпросът
в сигнала.

ДУМА припомня, че според Закона за държавния
бюджет за 2011 г. и Закона за семейните помощи ед-
нократните помощи за раждане на дете в годината, в
която е подаден сигналът, са по 250 лв. за първо дете,
600 - за второ, и по 200 лв. за трето и всяко следващо.
Подателят на сигнала предлага размерът на еднократ-

Аида ОВАНЕС

Уорлик щял
да бъде отзован,
той отрича

ната помощ за трето и всяко
следващо дете да стане по-го-
лям от този за второ дете, но
най-малко равен на размера за
дете близнак, или размерът на
тази помощ за всяко дете да
бъде равен, както е било до
2007 г. КЗД препоръчва на ми-
нистъра на труда и социалната
политика да изработи и внесе
законопроект за изравняване на
възможностите майките да полу-
чават еднаква по размер помощ.

Кич
Снимка ИНТЕРНЕТ

Като изключителна проява на лош вкус и обида към хората в
навечерието на Великден бе определена фотосесията на вицепремиера

Симеон Дянков пред списание “Мах” от експерти в медийния бранш
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Сергей Станишев:

АСТА си отива като
динозаврите

АСТА не отговаря на съвременните
изисквания и по никакъв начин не може
да се приеме от модерния и постоянно
развиващ се свят, заяви президентът на
ПЕС Сергей Станишев по време на
дискусия в Европейския парламент за
търговското споразумение. Станишев
направи аналогия с гибелта на диноза-
врите и отбеляза, че по техния пример
АСТА “загива под метеоритния дъжд на
променящия се свят”. Според президен-
та на ПЕС споразумението не е актуал-
но към днешния ден и не отчита проме-
ните. Свободите ни се развиват, затова
и европейското законодателство трябва
да се промени, категоричен бе Стани-
шев.

АСТА не е подходящ инструмент
нито за борба с пиратството, нито за
защита на интелектуалната собственост
на творците, посочи Сергей Станишев.
Никой не е против правата на творците,
но не и по този начин, категоричен бе
президентът на ПЕС. Впечатлен от ко-
ренно различните становища в диску-
сията, той отбеляза, че за да определи
позицията си за или против АСТА, е
изключително важно всеки човек да си
отговори на въпроса “Що е то демокра-
ция?” Според Станишев демокрацията
означава да знаеш и да имаш избор.

Повечето правителства, подписали споразумението,
изобщо не са го чели, категоричен e лидерът на ПЕС

“Точно затова съм много разочарован
от ЕК. Те бяха част от този таен начин
за водене на секретни преговори по
АСТА. Но когато видя общественото
недоволство, Комисията бърза да се
дистанцира от скандала и го предава
на Европейския съд”, изтъкна той.

Аз призовавам само за едно - да
кажем “Не на АСТА!”, категоричен бе
лидерът на ПЕС. Той приветства хората,
излезли на улицата да търсят правата
си. “Хората протестират срещу АСТА,
защото имат опасения за нарушаване
на основните им права и свободи. Тук
обаче има и такива, които казват “няма
доказателства”! Е, аз мисля, че ако не
почнем да се борим срещу нещо потен-
циално нарушаващо свободите ни, ще е
много късно, когато то вече е факт”, каза
лидерът на европейските социалисти.

Голяма част от правителствата, кои-
то са подписвали споразумението,
изобщо не са го чели. “Едва след голе-
мия обществен натиск те разбраха, че
демокрацията произлиза от хората и
гражданите трябва да бъдат чути”, от-
беляза Станишев. Той изтъкна, че ев-
родепутатите и народните представи-
тели от националните парламенти са
изправени пред предизвикателството
дали да ратифицират споразумението.
“ЕП трябва да направи избор. Всички
аргументи са тук, пред депутатите. Не
трябва да се протака безкрайно с на-
деждата постепенно общественият на-
тиск да спадне. Те просто трябва да
изберат на чия страна са”, категоричен
бе лидерът на ПЕС. Станишев призова
Европарламента да отхвърли търгов-
ското споразумение АСТА.

Ивайло
Калфин и
холандската
евро-
депутатка
Мариете
Шааке на
обществе-
ното
обсъжда-
не с
неправител-
ствените
организации
в
Европейския
парламент

Снимка KALFIN.EU

Договорът няма да изпише вежди на творците,
но ще избоде очите на свободата
Ивайло КАЛФИН,
член на Европейския
парламент

П
редставете си почти
цялото човечество зад
решетките - през ми-
налата година 90 на
сто от хората са нару-

шили волно или неволно инте-
лектуални права, теглейки музи-
ка, книги и филми, използвайки
евтините генерични лекарства
или носейки фалшиви маркови
дрехи, обувки, козметика. Огле-
дайте се и ще се видите заоби-
колени от стоки и услуги, които
ви правят потенциален наруши-
тел на правото на интелектуал-
на собственост. Неговите брани-
тели, след почти петгодишни
тайни преговори, представиха на
света АСТА - Търговското спора-
зумение за борба с фалшифика-
тите, призвано да реши пробле-
ма с пиратството и подправяне-
то на стоки.

“Интелектуалната собстве-
ност е право като всяко друго. Да
вземеш песен от интернет, без

да си я платил, е като да открад-
неш ябълка от магазина”, казва
европейският комисар по търго-
вията Карел де Гухт, който води
преговорите по изработването на
споразумението от името на Ев-
ропейската комисия.

Хората, които пишат книги,
правят филми, създават лекарст-
ва, композират парфюми, проек-
тират автомобили, трябва да по-
лучат отплата за труда си. Как
обаче АСТА предлага да стане
това - някои идеи са добри, но
други са изключително погреш-
ни. Това ни казаха по време на
специално изслушване, което ор-
ганизирахме с холандската евро-
депутатка Мариете Шааке в Ев-
ропейския парламент, едни от
най-влиятелните правозащитни
организации - “Репортери без
граници”, “Амнести интер-
нешънъл”, хуманитарната “Ох-
фам”. Защо? Защото интернет не
е само килобайти и пренос на
информация, той е средство за
комуникация, предоставящо по-
вече възможности за хората и за
бизнеса. Затова, когато се пишат

закони, това трябва да става така,
че да се засилват, а не огранича-
ват тези права и възможности.

АСТА подлага на изпитание
много основни права, считани за
фундамент на европейския на-
чин на живот. Такива са правото
на словото, на разпространени-
ето на идеи и на информация, на
личен живот, на достъпа до
справедливо правосъдие, на
здраве и на морална и матери-
ална защита на автора за създа-
ден от него продукт.

Мариане Молман, политичес-
ки съветник на правозащитната
организация “Амнести интер-
нешънъл”, обобщи загриженост-
та, която и аз споделям. “Това са
човешки права, които трябва да
бъдат балансирани, но в АСТА
не е така”, каза тя.

За “Амнести” криминализира-
нето на незначителни наруше-
ния ще доведе до ограничаване
на свободата на изразяване, до
свръхактивност на полицията.
Прехвърлянето на отговорност-
та от извършителите на наруше-
ния към доставчиците на интер-

нет ще ги накара да се преста-
рават по отношение на потреби-
телите. АСТА предлага на до-
ставчиците да бъде вменено да
наблюдават действията на интер-
нет потребителите, да докладват
за нарушения и да блокират
достъпа до сайтове, за които има
подозрения за нелегално
съдържание или фалшифицира-
ни стоки. Не би могло да се каже
по-точно: “АСТА ерозира върхо-
венството на закона и така под-
копава демокрацията”.

“Репортери без граници” - с
тяхната репутация в защита на
свободата на словото. Как бихте
се усъмнили в думите на тяхната
представителка Люси Морилон,
изречени на нашата дискусия в
парламента, когато говори със
загриженост, че споразумението
отваря вратата към интернет фил-
триране и контролиране на
съдържанието, което е в разрез
с прогласената за основно чо-
вешко право от европейския съд
свобода на изразяване в интер-
нет. В АСТА е заложена възмож-
ността да се саморазвива чрез
комисията АСТА, която ще бъде
създадена по силата на споразу-
мението, и която ще има право
да го променя дори след влиза-
нето му в сила. “Репортери без
граници” се опасяват, че това
може да доведе до допълнител-
но погазване на права, ограни-
чения и контрол върху използва-
нето на интернет.

Всъщност развлекателната
индустрия може би не се нуждае
от чак толкова всеобхватна гри-
жа. Американско изследване
върху бранша показва, че тя не
само, че не е в упадък, но е на-
раснала с 50% през последното
десетилетие. Като цяло индустри-
ята, включително книги, музика,
видеоигри и филми, е увеличила
оборота си от 341 милиарда евро
през 1995 г. до 567 млрд. евро
през 2010. Никога не е създава-
но повече съдържание, никога
авторите не са имали повече
възможности да разпространяват
и рекламират продукцията си,

посочи авторът на изследването
Майк Масник. Той представи
пред парламента данни, според
които в света годишно се изда-
ват 100 милиона песни, 3 милио-
на книги и се снимат 7200 филма.

Ще кажете, аз не използвам
интернет, какво ме интересува
АСТА. Но споразумението далеч
не е само опасно за свободата
на информацията. Влизането му
в сила би поставило на изпита-
ние продукти, от които ние всич-
ки зависим. Например генерич-
ните лекарства. В АСТА се пра-
вят внушения, които ги слагат на
едно ниво с фалшивите лекарст-
ва. Генеричните лекарства са не
само възможност, на която в кри-
зисните времена все повече раз-
читат задъхващите се от недо-
стиг на средства здравни систе-
ми. Те са единствената възмож-
ност за милиони хора в развива-
щите се страни.

Какво ще означава за Бълга-
рия приемането на АСТА? Първо,
българското общество ще при-
еме ангажименти по договор,
който е обсъждан при затворени
врати, без консултации със заин-
тересованите страни, и за който
бившият министър, който отгова-
ряше за него, си призна, че не е
чел внимателно.  Второ, ще се
търси отговорност от доставчици-
те на интернет за информацията,
която се ползва. За да не плащат
за чужда вина, те ще трябва да
сложат филтри, да ограничават
достъпа до интернет, да не допу-
скат нови апликации. Това ще
направи интернет по-скъп, по-
бавен, ще остави без работа
много хора, които се занимават с
развитието на интернет. Трето,
интернет доставчиците - частни
компании къде доброволно, къде
по задължение ще следят кога
сме в интернет, какво правим там
и каква информация ползваме. На
основата на тези данни те ще
имат правото да налагат наказа-
ния. Това е в противоречие с
всички документи за защита на
основни човешки права, които
действат в България.

АСТА не е подходящ инструмент нито за борба с пиратството, нито за защита на
интелектуалната собственост на творците, посочи Сергей Станишев
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ъдът на европейската общност
ще се произнесе, че при проти-
воречия във вътрешното ни за-
конодателство валидни трябва

Дават топлофикациите
ни на европейския съд

C

Адвокат, спечелил 200 дела срещу
монополистите, е сезирал европейските
институции за некоректна съдебна практика

да бъдат законите, хармонизирани с
европейските директиви. Това съобщи
вчера адвокатът Незрет Бабучев, кой-
то е сезирал европейските институ-
ции за противоречивата съдебна
практика у нас по спорове с “Топло-
фикация”.

Бабучев посочи, че има двеста
спечелени дела срещу “Топлофика-
ция” и 50 загубени в рамките на годи-
на. Той изрази недоумение от отказа
на Върховния касационен съд по спо-
ровете с “Топлофикация”. Според него
до един два месеца ще има решение

на най-високо равнище за това кое
право е приложимо.

Бабучев съобщи абсурден случай,
при който на човек с демонтирани
радиатори и без топла вода “Топло-
фикация” му начислила сметка в раз-
мер на 16 хил. лв. за периода от март
2000 г. до август 2009 г. Други абсур-
ди, свързани с “Топлофикация”, доб-
ре познати на софиянци, а вероятно
и на абонати в провинцията, са изло-
жени от Емил Измирлиев в книгата
“Бандитската топлофикация”. Авторът
се представи като единствения бълга-
рин кандидат за Гинес, тъй като бил
направен насила абонат на “Топло-
фикация”.

Дружеството далo фактури с невяр-

но съдържание, подчерта той и се ар-
гументира, че те се базират на про-
гнозни данни, което не е редно.

По думите на Измирлиев някогаш-
ният шеф на “Топлофикация” Вальо
Топлото бил заменен с Петко Милев-
ски, наречен в книгата Петко Студе-

ното, а после от сегашния й шеф Сто-
ян Цветанов, наричан от автора Сто-
ян Доволното, който получавал 20
хил. лв. и бил доволен да плаща смет-
ка 300 лв. за парно.

Искам окончателно решение на
Конституционния съд, за да няма про-
тиворечива съдебна практика и да се
хармонизира енергийният закон, за-
щото той сега е образец за крепост-
ничество, заяви Бабучев.

“Топлофикация” не може да пока-
же документ, че някой абонат по свое
желание й е станал потребител,
изтъкна Измирлиев и настоя на “Топ-
лофикация” да й бъде отнет лиценза.
Най-ощетени от дружеството са тези,
които не искат да бъдат абонати,
изтъкна още Измирлиев и отбеляза,
че за да се откаже човек от парно,
зависи от съседите. Той съобщи още,
че 70% от жалбите при омбудсмана
са именно срещу “Топлофикация”.

амаляване на топлинните загуби и финансови ико-
номии над 50% ще се получават при енергийно об-
новяване на жилищни сгради, заяви министърът на
регионалното развитие и благоустройството Лиляна
Павлова. Тя даде начало на проекта, финансиран по
схема “Подкрепа за енергийна ефективност в много-
фамилни жилищни сгради” от ОП “Регионално раз-
витие” 2007-2013 г. Бенефициент по него е дирекция
“Жилищна политика” в Министерството на регионал-
ното развитие и благоустройство (МРРБ).

На 1 юли ще започне подаването на формуляри
на сдруженията на собствениците, които искат да
участват. 180 сгради, или общо 6100 български жи-
лища в цялата страна, се очаква да бъдат обновени
в рамките на проекта, обясни министърът. По про-
екта могат да кандидатстват собственици на сгра-
ди, проектирани до 26 април 1999 г., минимум 3
етажа и минимум 6 апартамента. За апартамент 70-
80 кв. м санирането струва средно 10 000 лв., от
които МРРБ дава половината. “Даваме 100% фи-
нансиране за техническо обследване, паспорт на
сградата. Плаща се 50% от проектирането, 50% от
строителните работи. 70% от общите разходи за
една сграда се покриват със средства по ОП “Реги-
онално развитие”, обясни Павлова.

Драстичното
поскъпване на яйца
и горива вдигнаха
инфлацията през
март. От началото
на годината ин-
дексът се е пови-
шил с 1.4%, годиш-
ната инфлация за
март тази година спрямо март миналата година е
1.7%, а средногодишната е 3,4%, сочат данните на
Националния статистически институт (НСИ). На
месечна база през март спрямо февруари инфла-
цията е 0.3%.
През март цените на хранителните продукти
отбелязват ново повишение (с 0,7%), като най-
голямо то е при яйцата -  с 24.4%. Следват ги
цитрусите с 2.9%, брашното с 1.8%, маслините с
1.4% и телешкото с 1%. С 0.8% са поскъпнали
пилешко, колбаси, сирене и шоколад. При остана-
лите храни поскъпването е под половин процент.
Облеклото и обувките падат с 1.5%, а при режий-
ните разходи имаме увеличение с 0.2%.  Мебели-
те и домакинските уреди скачат с 0.1%, при
здравеопазването има намаление с 0.4%, транс-
порт - увеличение с 1.2%.
В сферата на жилищата - наеми, текущ ремонт и
комунални разходи, за месец е регистрирано
повишение на цените с 0,2%, а за година то е 4,2
на сто. При жилищното обзавеждане цените са се
повишили през март спрямо февруари с 0,1%, а
спрямо същия месец на 2011 г. са се понижили с
0,8%.
При образованието се наблюдава лек месечен
ценови ръст от 0,1 на сто, но за година инфлация-
та в сферата е 6,6%. В транспортния сектор също
се отчита ценово повишение с 1,2% за месец и с
6,1 на сто за година. Съобщенията обаче са
поевтинели през март - с 0,3 на сто спрямо
предходния месец и с 0,9% спрямо година по-
рано.
През март развлеченията също са ни излезли по-
евтини - с 0,6 на сто спрямо февруари и с 3,6%
спрямо март миналата година. В ресторантите и
хотелите цените са замръзнали на февруарските
си нива, но спрямо година по-рано те са ни
излезли по-солени с 3,1 на сто.

Козунаци, пълни с оц-
ветители и консерванти,
са залели търговската
мрежа. За това аларми-
раха от асоциация “Ак-
тивни потребители”. На
много от опаковките,
български и вносни, били
отбелязани оцветители,
като Е104 и Е150, и кон-
сверванти - от Е200 до
Е299. В истинските козу-
наци обаче няма място за
Е-та. Много от тях предиз-
викват различни алергии
и екземи и водят до хи-
перактивност при деца-
та, предупреждават от
асоциацията.

Добрите козунаци
имат срок на годност от 3

Яйцата и горивата
повишиха инфлацията

Козунаци, пълни с
консерванти, заливат пазара

до 4 дни при оптимално
съхранение на 18 граду-
са. Имат мирис, който мак-
симално се доближава до
домашния, и жълтеникав
цвят. При разчупване се
разделят на конци. Ако
структурата им е гладка и
ронлива, това означава,
че е забъркана със сме-
си. Козунаците да се ку-
пуват от магазини и фур-
ни. Няма кой да гаранти-
ра за качеството и безо-
пасността на продукти,
закупени на улицата.

Всички бои за яйца по
магазините също са
пълни с Е-та, които, ма-
кар и позволени, крият
здравословни рискове.

БДЖ увеличава съста-
вите на 94 влака заради
очаквания засилен пътни-
копоток по време на Ве-
ликденските празници,
съобщиха от холдинга.

През периода от Вели-
ки четвъртък до 17 април
включително държавните
железници ще предоста-
вят около 8800 допълни-
телни места във влаковете
по най-натоварените мар-

Промишлеността е свила инвестициите си в придобиване
на дълготрайни материални активи. По данни на Нацио-
налния статистически институт през март вложенията в
такива активи са намалели с 10.6% спрямо същия месец
на миналата година. Като цяло обаче индустриалците
планират да купят повече производствени машини и съоръ-
жения от миналата година, като инвестициите, които пре-
движдат да направят, са със 17.5% повече.

Най-много инвестиции се планират в енергетиката и
водните стопанства, където се планира увеличение от 39%
спрямо 2011 г. На второ място по прогнозен обем на ин-
вестициите са отраслите, произвеждащи стоки за междин-
но потребление, които предвиждат нарастване с 35.6%
спрямо предходната година. Същевременно обаче отрас-
лите, произвеждащи недълготрайни потребителски стоки,
предвиждат свиване на инвестиционните програми с 25%
спрямо 2011 г., показват още данните на НСИ.

БДЖ с допълнителни
вагони за 94 влака
по празниците

шрути в страната. С увели-
чени състави през праз-
ничните дни ще се движат
общо 41 бързи влака със
задължителна резервация
и 53 бързи влака.

БДЖ напомня на свои-
те клиенти, че при закупу-
ване на билети за отиване
и връщане могат да полз-
ват от 10% до 30% нама-
ление от редовната цена
на билета.

Промишлеността сви
инвестициите с 10 на сто

Поне 2000 лв. глоба ще отне-
се всеки, който държи, пренася
или превозва алкохолни напит-
ки и тютюневи изделия с банде-
рол DUTY FREE. За фирмите
санкцията е 4000 лв. Същите
глоби се предвиждат и за тези,
които предлагат или продават
безмитните стоки. Това се пред-
лага с промени в Закона за ак-
цизите и данъчните складове,
подготвени от финансовото ми-
нистерство. Глобата ще се нала-
га за пренасянето на по-големи
количества цигари, или около 4
стека с безмитни папироси, уточ-
ниха експерти.

Санкция няма да се налага
за пренасянето на алкохол и ци-

5000 лв. на семейство за саниране
свалят 50% сметките за парно

Носиш безмитни цигари -
плащаш 2 бона глоба

гари с бандерол DUTY FREE на
стойност под 50 лв. Изменението
се предлага, защото в момента
митничари се натъкват на значи-
телни количества безмитни цига-
ри и алкохол в автомобили и жи-
лища, като собствениците се оп-
равдават с това, че стоките са за
лична употреба. Отделно на мит-
ническите служители ще се даде
право вече да извършват
претърсване и изземване от
обектите, в които им е отказан
достъп.

Със законопроекта се регла-
ментира и изграждането на ин-
формационната система между
данъчните и митниците за кон-
трол и следене на горивата.

Цената на пчелния мед може да
се повиши с между 50 стотинки и
лев на килограм. В момента крайни-
ят потребител го купува на цени
между 8 и 10 лв. за кило. Причината
за поскъпването е в тежката зима и
загиналите пчелни семейства, про-
гнозираха от Съюза на българските
пчелари.

Заради по-студената зима
смъртността при пчелите за послед-
ната година е 30 на сто, а в някои
региони дори е достигнала 80 на
сто, съобщи председателят на бран-
шовия съюз Михаил Михайлов. Очак-
ва се също добивът на мед да е по-
малък спрямо миналата година, ко-
гато е бил около 10 000 тона. От
пчеларския съюз са информирали
земеделското министерство за загу-
бите, но засега нямат отговор на
исканията си.

До лев по-скъп мед,
прогнозират пчелари

Н
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ившият министър на правосъдието на ФРГ Херта
Дойблер-Гмелин заедно с организацията “Повече
демокрация” ще подаде жалба в Конституционния
съд срещу новия договор за бюджетна дисциплина
в Европейския съюз и Европейския стабилизацио-

Генералният секретар на НАТО Андерс Фог Расмусен, който пристигна на необявено
посещение в Афганистан, заяви на съвместна пресконференция с президента Хамид Карзай, че

НАТО се готви до края на 2014 г. изцяло да предаде на афганистанските сили грижата за
сигурността в съответствие с планирания график

В Германия
съзряха липса
на демокрация

Б

Политици и общественици оспорват договора за
бюджетна дисциплина и механизма за стабилност

нен механизъм (ESM). Тя обяви това в интервю за в. “Франк-
фуртер рундшау”. По думите й, тези финансови инструменти
за спасение на еврозоната ограничават Бундестага в права-
та за регулиране на националния бюджет.

Жалбата вече е готова, но ще бъде дадена в съда, когато
договорът за бюджетната дисциплина и ESM бъдат ратифи-
цирани. Очаква се, че това ще стане през лятото на 2012
година.

Както подчертава Дойблер-Гмелин, сегашните механиз-
ми за спасяване на еврозоната не отговарят на принципите
на демокрацията. Сега европейската политика се определя
от управляващия елит, който отнема правата на национални-
те парламенти и европейските депутати.

Бившият правосъден министър на Германия например е
недоволна, че страната не може да излезе от договора за
бюджетната дисциплина, който регулира правилата на бюд-
жетния дефицит. Пактът се анулира единствено при съгласие
от всички страни участнички. От юли 2012 година Фондът за

спасяване на еврозоната трябва да бъде 700 милиарда евро,
за да може да дава кредити на закъсалите държави в Евро-
съюза. В случая Дойблер-Гмелин е недоволна, че в услови-
ята за създаването на ESM не е записано какви именно суми
трябва да внесат страните, ако се окаже, че 700 милиарда
евро не са достатъчни.

Партията на левите и член на партията ХСС, влизаща в
управляващата коалиция, Петер Гаувайлер, също смятат да
се жалват в Конституционния съд, за да оспорват механизма
на Фонда за спасяване на еврозоната.

Междувременно бившият руски финансов министър Алек-
сей Кудрин смята за съвсем възможен сценария за задълбо-
чаване на дълговата криза и ръст на инфлацията в Европа.
Сред факторите, които биха могли да повлияят за реализира-
нето на такъв сценарий, Кудрин посочи дълговите проблеми
на Италия. “Ако рецесията продължи още една година, про-
блемът най-вероятно ще трябва да се решава за сметка на
стабилизационни фондове, МВФ”, каза той, припомняйки, че в
най-скоро време финансовите власти на Г-20 ще се срещнат,
за да обсъдят въпроса за разширяването на тези фондове.

Освен това според Кудрин европейските държави скоро
ще трябва да взимат решения за намаляване на бюджет-
ните разходи.

Снимкa БГНЕС

езработицата в Гърция се е покачила на рекордните
21,8% през януари, което е два пъти над средното за
еврозоната равнище. Това се дължи най-вече на дълго-
вата криза и мерките за икономии, съобщи национална-
та статистическа служба.

Младежката безработица e останала на ниво, при
което малцинството е заето, а мнозинството - безработ-
но. Бюджетните съкращения, които ЕС и МВФ постави-
ха като задължително условие за спасяване на
задлъжнялата страна, са създали вълна от корпоратив-
ни банкрути.

Средната годишна безработица в страната за 2011
г. е скочила на 17,7% от 12,5% през предходната годи-
на. През декември пък е била 21,2%. За втори пореден
месец гражданите на възраст между 15 и 24 години са
били най-потърпевши. Безработицата в тази възрастова
категория се е задържала на 50,8% - двойно над рав-
нището й отпреди три години.

Предполага се, че гръцката икономика се е свила с
близо 1/5 от 2008 г. насам, когато балканската държава
изпадна в дълбока рецесия. През последните години
страната е изгубила близо 600 хиляди работни места.

Партиите, подкрепящи
италианското правителст-
во, одобриха план за на-
маляване числеността на
депутатите в отговор на
критиките, че техният брой
е много по-голям в сравне-
ние с други страни, преда-
де агенция АНСА.

Съгласно плана, който
трябва да бъде одобрен от
парламента, броят на де-
путатите в долната камара
трябва да бъде намален от
630 на 508, а на сенатори-
те от 315 на 254.

Общият брой на члено-
вете на двете камари на
парламента трябва да ста-
не 762 от 945.

Уорлик май си отива

В България ще има нов по-
сланик на САЩ по-скоро от
очакваното, съобщи белгийско-
то издание “Ню Юръп”.Очаква
се дипломатическата мисия в
България да бъде оглавена от
бивш американски посланик в
Албания, като се споменават
имената на Мариса Лино и Мар-
си Райс. По-рано се появи ин-
формация, че ФБР провежда
разследвания в американските
посолства в Белград и София.
Очаква се американският по-
сланик в Белград Мери Уорлик
да си тръгне за САЩ на 16
април, а малко по-късно да бъде
последвана от своя съпруг.

Прищина готви
чистка в
Северно Косово

Косовският вицепремиер
Хайредин Кучи заяви, че прави-
телството разглежда възмож-
ността за акция на специални-
те части на полицията в Се-
верно Косово, с цел да се въведе
ред и върховенство на закона в
тази част на страната. Според
Кучи акцията е била отлагана,
за да се отделят престъпници-
те от нормалните граждани и
да не се създаде впечатление,
че Косово прави етническа чи-
стка в северната част.

Ердоган ще търси
помощ от НАТО

Министър-председателят
на Турция Реджеп Ердоган за-
яви, визирайки стрелбата в по-
граничния район със Сирия, че
според параграф 5 на НАТО,
алиансът носи отговорността
да защитава турските грани-
ци, според който атака срещу
една от страните членки се
приема като атака срещу всич-
ки държави членки.

Бут търси помощ
от Москва

Осъденият в САЩ руски биз-
несмен Виктор Бут призова
депутатите в Държавната
дума да се обърнат към между-
народен съд с иск срещу САЩ и
Тайланд. Той отправи апел към
депутатите да разследват до-
кладите на експертите на ООН,
които са направени от Съвета
за сигурност на ООН, започвай-
ки от 2000 г. По думите на
бизнесмена, “тези доклади са се
основавали на непроверени фак-
ти, слухове и лъжи, и затова
нямат зад себе си нищо реално”.

Б

Всеки пети грък е
безработен, половината
младежи също

Намаляват
броя на
италианските
депутати

Приходите от петрола напомпаха треска за изграждането на
представителни сгради в бившата съветска република Азербай-
джан, но за да издигне имиджа си още по-високо, държавата
на Каспийско море планира да построи най-високия не-
бостъргач в света, предаде Ройтерс.
Със своите 1050 м сградата, кръстена неокончателно Азербайд-
жанската кула, ще засенчи досегашния първенец - Бурж
Халифа в Дубай. Проектът предвижда също изграждане на 41
изкуствени острова в Каспийско море, които ще бъдат свърза-
ни със 150 моста, както и писта за Формула 1. Строежът на
пътната мрежа около обекта вече е започнал.
“Тук ще живеят един милион души. Това ще бъде новата
Венеция,” заяви Ибрахим Ибрахимов, автор на проекта и шеф
на строителната компания “Авеста”, когото смятат за прибли-
жен на президента Илхам Алиев.
Според Ибрахимов американски, турски, арабски и китайски
инвеститори вече са проявили интерес към проекта, който се
очаква да струва около 100 милиарда долара. Строежът на
“новата Венеция” ще бъде завършен между 2020 и 2025 г.,
добави Ибрахимов.

Азербайджан ще строи
супернебостъргач
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След скандала в Казан
редседателят на Следствения
комитет Александър Бастри-
кин поръча на подчинените
си да проучат въпроса за
създаването във ведомството

други региони се посипаха като от рог
на изобилието. Сега се разследва дело,
образувано срещу воронежки полицаи.
По едно от тези дела е повдигнато об-
винение срещу двама бивши полицаи
Валерий Молчанов и Александър Нови-
ков, които чрез бой принуждавали три-
ма задържани да признаят всичко. Раз-
следва се и бившият началник на меж-
дурегионалния отдел за оперативно
разследване на следствената служба
във Воронежка област Виктор Биков. Той
се обвинява в побой над двама души в
служебния кабинет на отдела в полици-
ята в Борисоглебск.

Следствените органи на СКР за Ке-
меровска област предявиха обвинения
в превишаване на длъжностните пълно-
мощия с употреба на насилие, причини-
ли тежки последствия, на началника на
полицейския отдел “Анжеро-Судженски”
Павел Власенко, а също така на зам.-

началника на отдел в полицията “Южен”
Дмитрий Андронов. А техен 30-годишен
познат бе обвинен в убийство.

През декември миналата година
край пътя Анжеро-Судженск-ЯЯ бе на-
мерено тялото на 25-годишен мъж с
признаци за насилствена смърт.
Смъртта, според резултатите от съдеб-
но-медицинската експертиза, е настъ-
пила вследствие на жесток побой. След-
ствието получило информация, че има
вероятност сътрудници на полицията да
са участвали в това престъпление.

Успяха да ги открият. Следствието
установи, че полицаите, които проверя-
вали младия мъж дали не е участник в
престъпление, незаконно са го закара-
ли в частен гараж. В разпитите участвал
и познат на полицаите, с чиято помощ те
измъчвали и били мъжа, настоявайки той
да си признае престъпленията. От побо-
ите мъжът починал и вече опитвайки се
да скрият престъплението, полицаите
закарали тялото му на шосето.

Сега разследват и полицаи от
Белгород, които също са обвинени в
употреба на сила. Засега там рабо-
тят самите сътрудници на полицията.
А според данните на пресслужбата
на ставрополското подразделение на
СКР през декември 2011 г. сътруд-
ник на полицията без достатъчни за
това основания използвал по отно-
шение на 22-годишен местен жител
груба физическа сила. След това
незаконно закарал потърпевшия в
полицията.

Маркин подчерта: заради зачести-
лите напоследък случаи на противо-
правни действия на полицаи в След-
ствения комитет е започнала отдел-
на дейност за прием на жалби от
граждани, които са пострадали от
действията на такива правоохраните-
ли. Всяка жалба сега се разглежда
особено внимателно. И в случай на
потвърждение на действията на по-
лицаите ще се дава сурова оценка.

Наталия КОЗЛОВА

П
на подразделение, което да разследва
само дела на полицаи. Паралелно СКР
започна проверка на всички материали
по жалби на граждани, в които става
въпрос за използване на сила спрямо
задържани.

Както заяви пред “Российская газе-
та” официалният представител на ведом-
ството Владимир Маркин, “всеки такъв
факт ще бъде внимателно проверен и
според резултатите от проверката ще
бъдат предприети обективни процесу-
ални решения”.

След скандала в Казан, където по
време на разпит полицаи отначало
измъчвали, а след това убили заподоз-
рян, факти за употреба на насилие от
страна на полицаи срещу граждани и в

Трябва да се даде време на „плана
Анан”, смята руският външен
министър Лавров

Военните действия в
Сирия са прекратени
Военните действия в
Сирия са прекратени
Военните действия в
Сирия са прекратени
Военните действия в
Сирия са прекратени
Военните действия в
Сирия са прекратени

рекратяването на военните действия между
силите на режима и опозицията в Сирия влезе
в сила в сряда през нощта. Специалният пра-
теник на ООН Кофи Анан е получил писмени

П

Прекратяването на
огъня в Сирия между

правителствените сили
и бунтовниците стана

реален факт, но по
притихналите улици в
населените места все

още почти не се
забелязват хора.

Забелязват се обаче
дълбоките рани на

разрухата...

гаранции, че Дамаск ще прекрати престрелките през
нощта. В писмо до Кофи Анан външният министър на
Сирия обяви прекратяването на огъня, но запази пра-
вото на правителствените сили да отвърнат на всяка
провокация от терористични групи. Следващата стъпка
от мирния план на ООН е управляващите и опозици-
ята да седнат на масата за преговори.

САЩ заявиха, че срокът от мирния план не е спа-
зен. Причината е, че до 10 април сирийската армия

трябваше да се изтегли от градовете. Престрелките и
бомбардировките обаче продължиха през целия ден
в сряда.

В телефонен разговор американският президент
Барак Обама и германският канцлер Ангела Меркел
са обсъдили ситуацията и са на мнение, че за Сирия
са нужни действия с “повече непоколебимост”.

Франция изяви желание да изпрати наблюдатели
на ООН, които да проследят преустановяването на
военните действия в Сирия и да потвърдят дали двете
страни се придържат към условията на мирния план.

От своя страна руският външен министър Сергей
Лавров призова да се даде време на “плана Анан”

след днешното прекратяване на огъня в Сирия и при-
зова арабските и западните страни да спрат да
насърчават “опозицията срещу режима” в Дамаск.

“Целта е всички сирийци да седнат край масата за
преговори. Асад ни каза, че е готов, макар че никой
не е потвърдил тази декларация”, посочи Лавров пред
руските медии във Вашингтон. “Ние предлагаме да
проверим (това намерение) и да убедим опозицията
да стори същото”, добави Лавров.

Що се отнася до прекратяването на огъня, той
заяви, че не е изключено да има провокации и затова
е много важно присъствието на наблюдатели на мяс-
то, което трябва да стане “възможно най-бързо”.

Иран забрани вноса на продукция от
100 европейски компании като контрадей-
ствие на санкциите, които ЕС прие спрямо
Техеран, съобщи зам.-председателят на
Организацията за подкрепа на търговия-
та на страната Сасан Ходаеи, цитиран от
телевизия Press TV. По думите му в списъ-
ка на забранените стоки са попаднали и
редица луксозни изделия. По-рано Иран
спря износа на нефт за няколко европей-
ски страни, между които Германия, Вели-
кобритания, Франция, Испания и Гърция и
се закани да спре кранчето и за други
страни-членки на ЕС.

Техеран сложи
бариера пред
европейски компании а пореден път българки са замесени в трафик

на бебета. Схемата този път е разкрита в
италианския град Казерта. Безплодни итали-
ански двойки купували бебетата на български
жени, които били специално водени в Италия,
когато са в осмия месец на бременността си.
Според прокуратурата всяко от новородените
е струвало на безплодната италианска двой-
ка по 20 000 евро. Арестуваните при акцията
са омъжена българска двойка и италианец
от Казерта.
Италианските полицаи заподозрели
престъпната схема, след като забелязали, че
в актовете за раждане на над 20 деца от
региона на Казерта, родени от италиански
бащи и български майки, фигурира едно и
също лице за контакт - Антонио Майоне,

Български бебета за
продан в Италия

съучастникът, който намирал безплодните италиан-
ски семейства. В хода на разследването се оказа-
ло, че по тази схема Майоне е станал баща на 13
деца от 5 различни жени.
Стефан и Ана, арестуваните българи, имали за
задача да се връщат в родината си и да намират
бременни жени, които са готови да продадат
детето си за пари. Избраните жени, най-често
момичета в осмия месец, пътували до Италия, за
да родят в клиника в региона Казертано. Те
стигали до Апенините през Гърция и след като
свършели работата си, се прибирали вкъщи. Да се
сдобие с продажна майка било лесно за българ-
ската двойка, която го правела почти мигновено.
Между тримата обаче имало напрежение. В един
от записаните разговори Ана обвинява Майоне, че
не работи достатъчно усърдно.
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бстановката в Сирия представля-
ва интерес за широкото общест-
вено мнение. Някои се опитват да
я представят като продължение

Защо в Сирия
настъпи временно
затишие?
Геополитическите амбиции на САЩ за
завладяване на енергийните ресурси
подсказват за сценарий, според който
съпротивата на Дамаск трябва да бъде
преодоляна в следващите две години

Видеокадри от “миролюбието” на сирийските бунтовници може да видите на:

http://el-murid.livejournal.com/524846.html#cutid1

O Боян ЧУКОВ

на т.нар. “Арабска пролет”. Накратко
версията е, че свободолюбивият народ
на Сирия се е вдигнал да свали “кърва-
вия тиранин”, президента Башар Асад.
Преди около месец кралят на Саудит-
ска Арабия заяви в прав текст, че “Араб-
ската пролет е мероприятие на външни
сили, които са врагове на исляма и ара-
бите”. Тези думи никак не се връзват с
“работната” версия на глобалните ме-
дии по въпросната арабска тема.

Днес в някои алтернативни сайтове
се появиха ужасяващи кадри, на които
т.нар. свободолюбиви “бунтовници” за-
стрелват ранен и лежащ на земята во-
енен от редовната сирийска армия (виж
снимките). В подобен втори “репортаж”
на земята лежи ранен учител пред едно
училище. След като той отказва да под-
крепи въоръжените бандити и забраня-
ва на децата да се намесват в кървавия
хаос, е застрелян като привърженик на
“кръволока президент”. Учителят в нито
един момент не иска милост от своите
палачи. В същото време една никому
неизвестна неправителствена организа-
ция със седалище в Лондон обяви, че
жертвите на режима в Дамаск са вече
над 10 000 човека. Това са цифрите,
които цитират големите глобални медии.
Нали разбирате, че ако вземем този
факт за истина, то в сирийските болни-
ци би трябвало да лежат ранени поне
около 40 000-50 000 човека. Междуна-
родните наблюдатели обаче не описват
такова огромно число хоспитализирани.
За да разберем какво става в Сирия и
защо става така, трябва да видим гео-
политическата проекция на събитията в
световен и регионален план. Тогава без-
милостно се разбира Who is кто?

Картината в Близкия Изток, Сирия,
Иран е достатъчно разбираема и про-
зрачна. В света има “закрити глобал-
ни проекти”. Такива, които не се обя-
вяват публично, а се маскират с бла-
говидна, почти ангелска риторика за
“правата на човека”, “борба с глобал-
ния тероризъм”, “борба за демокрация”
и други подобни тези. А това означа-
ва, че геополитическата стратегия
всъщност е борба за ресурси (Иран) и
борба за маршрути (Сирия).

Една от стратегическите цели на
САЩ е да изгонят “Газпром” от запад-
ноевропейските пазари. Очевидно е, че
с природния газ от Централна Азия и
по-точно от Азербайджан не се получи
нищо съществено. У нас вече десетина
години все някой докарва по 1 млн м3
азерски природен газ. И дотук - едно
голямо нищо! Газопроводът “Набуко”
въпреки десетките срещи на най-висо-
ко равнище и стотиците конференции
до този момент не е нищо повече от
класически “камертон” за евроатланти-
ческа лоялност. Това, че той е обявен
за български национален приоритет,
не го прави повече реализуем. Пре-
следваната схема е доста прозаична -
руският газ в Европа да се замени с
катарско “синьо злато”. В момента Ка-
тар строи огромен флот от танкери,
които могат да пренасят втечнен газ.
Освен кораби са нужни и съответните
инсталации, които да компресират су-
ровината, а като я разтоварят, да я
върнат в първоначалното й състояние.
За строителството на танкерния флот и
наземните инсталации са необходими
около две години. По-ясно казано,
Сирия трябва да бъде “преодоляна”
най-късно до 2014 година. След пада-
нето на Кадафи “Газпром” загуби 2%

от своя пазар в Европа. От 26% дялът
на руския газов гигант в Стария конти-
нент падна на 24%. Освен с танкери,
Катар планира да транспортира на
запад своя природен газ и чрез газо-
провод. Последният трябва да мине
през сирийска територия и да излезе
на брега на Средиземно море. Спом-
няте ли си, че преди построяването на
нефтопровода Баку-Тбилиси-Джейхан
първоначално бе “зачистена” терито-
рията, населявана с бунтовните кюрди.
Нанесен бе тежък удар на ПКК, а кюрд-
ският лидер Йоджалан бе вкаран в
затвора с помощта на няколко специ-
ални служби.

Случаят със Сирия е аналогичен.
Башар Асад е еквивалент на Йоджа-
лан. Сега предполагам, че става ясно
защо Катар финансира обилно сирий-
ската “опозиция”, която се набира осо-
бено активно в околностите на Бенга-
зи (Либия), където гъстотата на бивши
бойци на “Ал Кайда” по американски
експертни оценки е най-висока в све-
та. Доха вложи много пари и в против-
ниците на Кадафи. В Либия бе отрабо-
тена “технологията”, която засече в
Сирия. Първоначално се създава анк-
лав, който се контролира от “въстана-
лия народ”. Такъв бе град Бенгази. Там
се установява Национален съвет за
спасение (НСС), който се признава от
чужбина за временно правителство. По
хуманитарни канали се изпраща оръ-
жие, а НСС кани чужди въоръжени
сили да свалят съответния диктатор,
който по някакви причини, подобно на
генерал Нориега, вече се оказва, че
не е “наше куче”. Град Хомс в Сирия
бе определен да изиграе ролята на
анклава Бенгази. Не се получи, въпре-
ки че в града бяха вкарани от чужбина
ракетни установки “Милан” по 120 000
евро едната. След провала на “бунтов-

ниците” бе направен опит да се изгра-
дят хуманитарни коридори с цел из-
веждане от Хомс на останалите живи
наемници. Това също е позната техно-
логия. Преди години по време на вой-
ната в Чечения хуманитарната орга-
низация “Лекари без граници” бинто-
ваше оцелелите ислямисти и ги извеж-
даше от страната за повторна употре-
ба. Всички тези похвати за сваляне на
неудобни правителства е добре позна-
та. И преди, и сега се предвижда и
мощно медийно прикритие на описа-
ните по-горе действия. Ангажират се
политически партии, неправителстве-
ни организации, отделни политици и
естествено наивници, които не могат
да разберат, че играят ролята на “по-
лезни идиоти” (по Ленин). Най-логич-
но в случая е поведението на тези,
които си заработват надницата някъде
в чужбина. Проблемът е, че при се-
гашната финансово-икономическа кри-
за и нарастване на социалното напре-
жение обикновени българи бързо ги
разкриват и още по-малко биха се
съгласили да играят ролята на електо-
рален фастфуд на следващите избори.
В кланиците, когато водят овцете на
заколение, начело на стадото поста-
вят един обучен пръч. Той води жерт-
вите и когато те влязат в определено-
то за целта помещение, той, като обу-
чен, в последния момент се шмугва в
един страничен изход (нещо като ху-
манитарен коридор) и тръгва да търси
следващите жертви.

Защо в момента в Сирия има вре-
менно затишие? Необходимо е време,
за да се създаде обучена армия от на-
емници, която да се противопостави
успешно на редовната сирийска армия.
В Турция, Ливан и Йордания вече се
формират и обучават платените от Ка-
тар и Саудитска Арабия чуждестранни
легиони. Известни са следните цифри.
Катар и Саудитска Арабия са предо-
ставили 500 млн. щ. дол. за въоръжена-
та сирийска опозиция. Още 150 млн.
дава ЕС за “хуманитарни операции”.
Официален Триполи е по-скромен и е
заделил само 100 млн. щ. дол. за въоръ-
жаването на чуждите наемници и мест-
ната “демократична” опозиция.

 Време е необходимо и за да се
разклати тотално вътрешното положе-
ние в страната. Кървавият хаос в Си-
рия срива националната икономика.
Последните две години в северните
части на Сирия, където има обработ-
ваема земя, реколтите бяха унищоже-
ни от големите засухи. Населението
гладува, а това води до недоволство
от тежкия начин на живот. И накрая,
върви активна работа по търсенето на
предатели сред сирийския управляващ
елит. Спомнете си, че Саддам Хюсеин
падна много бързо поради предател-
ства на високопоставени представите-
ли на генералитета в Багдад. Засега в
Сирия този подход не се е увенчал с
особени резултати. Главният сирийски
опозиционер Бурхан Галюн, който е
френски гражданин, е бивш член на
сирийската комунистическа партия и
бивш стипендиант на КПСС... Той по-
иска без стеснение “парични възнаг-
раждения” за сирийските бунтовници
и чуждите наемници. Явно в Сирия
професията опозиционер се превръща
в доходно занятие.
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Дискусия

Лява политика и
лидерски претенции
Ситуацията в страната и в БСП

Н

Янаки
СТОИЛОВ

Безработицата в страната расте, сред младите тя е драстична

ашият конгрес е скоро след
Великден. Но той не е праз-
ничен обяд, на който претен-
дентите за лидерство - сред
окуражителните възгласи на

техните клакьори, ще си чукат яйцата,
за да излъчат най-силния бияч. Искам
да предупредя: при такъв развой, кой-
то и да победи, победена ще се ока-
же БСП.

На третата година от парламентар-
ните избори илюзиите намаляват, но
техният персонален носител все още
остава. ГЕРБ спечели парламентарни-
те избори с очакването за възмездие и
справедливост. Бойко Борисов изживя
своите превъплъщения - от очаквания
отмъстител, през “строител” до спаси-
тел на изпадналите в бедствено поло-
жение и на безпаричните работници.
Тук е мястото да заявим нашата соли-
дарност с миньорите от Мадан, с мета-
лурзите от Кърджали и с всички други
работници, които се намират в подоб-
но положение.

В действителност авторитарното уп-
равление се превърна в

най-ярко изражение
на олигархичната власт

Власт на монополи и картели, която
изсмуква доходите на гражданите и
допълнително изтощава икономиката.
Тази власт действа под външен натиск
и рискува да провали най-важните на-
ционални проекти, както става с АЕЦ
“Белене”. Тя безогледно използва
властта, за да манипулира обществе-
ното мнение и за да контролира вота
на значителни групи избиратели. При-
зовавам ви активно да се включим в
подписката, която ще започне срещу
решението на парламента за спиране
на проекта за нова атомна централа в
Белене.

България продължава да е най-бед-
ната страна в Европейския съюз. 42%
от българите са заплашени от бедност.
Отпадащите от училище младежи са
над 20%. Особено тревожно е бързото
повишаване на безработицата и висо-
ките й стойности сред младите хора.
България е сред страните с голямо
неравенство. На всичко отгоре се оказ-
ва, че сме в десетката на най-нещаст-
ните нации, редом с най-изостанали
африкански държави.

БСП изживя политическия стрес и
излезе от политическата изолация след
загубата на парламентарните избори.
Въпреки това тя не е преодоляла изця-
ло електоралната стагнация. Причини-
те за това са няколко. Ръководствата
на партията не развиха критичния по-
тенциал на иначе вярната оценка за
причините, довели до тежката изборна
загуба. Не се направиха значителни
промени в кадровото представителство
на БСП. Тя все още не е оповестила
конкретни ангажименти пред българ-
ските граждани.

След президентските и местните из-
бори

БСП остава единствената
партия, която може

да се противопостави

на политиката на ГЕРБ. Но тя има да се
доказва като бъдеща управленска и
особено като обществена алтернатива.

Задачата не е само да сменим ГЕРБ
във властта. Българският преход е със
съкрушителни последици - икономиче-
ски, социални, културни, демографски
и морални. Той създаде нови проблеми

- деиндустриализация, погром върху
земеделието, угнетяваща бедност, по-
тискащо неравенство, брутална
престъпност и безнаказана корупция,
унизителна външна зависимост. Не е
ли признак на изчерпване на устано-
вения модел фактът, че само 5% от
българите смятат сегашната икономи-
ческа политика за удачна.

Ще го кажа направо: партия като
БСП, която постоянно участва в поли-
тиката и е била в управлението, не
може да спечели убедително избори-
те, ако не постави точно тези пробле-
ми на конгреса и пред обществото. Тя
не може да оправдае присъствието си
във властта, ако не започне да решава
посочените проблеми.

В тази обстановка множество групи
в българското общество са недоволни
и искат промяна, но те не виждат изя-
вени фактори на промяната. В БСП
избуяват лидерски амбиции, които во-
дят до сблъсък между основните пре-
тенденти.

Това са причините, поради които,
въпреки намаляващата подкрепа за
ГЕРБ, изходът от следващите парламен-
тарни избори не е определен.

Пред БСП стоят за решаване идей-
ни, политически, коалиционни и орга-
низационни проблеми. Но за разлика
от Георги Първанов не смятам, че на
преден план са организационно устав-
ните и коалиционните въпроси. Те са
важни, дори някои от неговите предло-
жения са приемливи, но нашето внима-
ние трябва да се насочи главно към
политиката, защото само тя може да

отговори на въпросите, които интере-
суват българските граждани. Досегаш-
ните реплики между настоящия и бив-
шия председател на партията, които до
неотдавна бяха на политически близки
позиции, показват предимно личност-
ни и тактически различия - за последи-
ците от промените в избирателната
система, за бъдещите партньори на
БСП, за организацията на самата пар-
тия. Зад тези въпроси като че ли се
крият немаловажни различия и други
фактори, но те не допринасят особено
за изясняване на лявата природа на
БСП и за нейните актуални задачи.

Засега отчетно-изборната кампания
преминава под знака на дилемата Ста-
нишев или Първанов. Аз не заставам
на позицията “двама се карат, третият
печели”, въпреки че много хора ми
отреждат ролята на реалния, а не на
подставения трети. За мен решаваща е
политиката, която ще предложи БСП.

Като член на досегашното ръковод-
ство аз съм отчасти отговорен за състо-
янието на БСП и за изработването на
нашата политика. Днешната ни конфе-
ренция трябва да направи принос във
формирането на лявата социалистиче-
ска политика.

Нашите идеи
и нашата политика

Повече от четвърт век в света доми-
нира неолиберализмът. Той доведе до
системна криза на финансовия капита-
лизъм. Ситуацията у нас се утежнява от
намалената икономическа активност,

от критичното намаляване на финансо-
вия резерв, от рекордната бедност в
Европейския съюз.

Печелившите дейности - чрез при-
ватизацията и концесиите - се намират
в частни ръце, а губещите - в държава-
та. Ние сме против цената на кризата
да бъде платена само от и без това
ощетените хора на труда.

Дълбоката финансова, икономичес-
ка, социална и политическа криза в
света и в Европа постави левите партии
и ПЕС като цяло пред въпроса за тяхна-
та идентичност. Този въпрос поне със
същата сила стои и пред БСП. Това
изисква преди всичко БСП да се разде-
ли със социаллиберализма и дясната
социалдемокрация. На инициаторите на
този курс в България трябва да кажа, че
вече не е достатъчно “БСП да се пре-
мести наляво”, а да поеме решителен
курс - към радикален ляв реформизъм.

Този курс ще превърне БСП от ка-
питалистическа в социалистическа ле-
вица. Не става дума за връщане към
отминалия държавен социализъм, а за
социализма на ХХI век. Пътят към него
преминава през радикалния ляв рефор-
мизъм. Той включва:

 Възстановяване на автентичните
леви ценности - взаимна обусловеност
на свободата и равенството, борба за
преодоляване на бедността и експлоа-
тацията.

 Социализиране на финансовата
система в интерес на гражданите и на
производителите.

 Освобождаване на здравеопазва-
нето и образованието от комерсиали-
зация.

 Отговорна децентрализация - спо-
делени ангажименти на централната и
местната власт за решаване на иконо-
мическите и социалните проблеми на
териториалните общности.

 Изграждане на социална Европа
чрез политика на сближаване и огра-
ничаване на неравенствата в рамките
на ЕС.

 Провеждане на последователна
политика на мир, ненасилие, междуна-
родно сътрудничество и солидарност.

Левицата е призвана да защити де-
мокрацията. Да я защити не само от
нейните политически противници, а от
капитализма, който я роди, но който
вече я убива. Тази защита налага да
национализираме политиката в интерес
на гражданите и да я комунализираме -
в интерес на местните общности. Колко-
то по-бързо, толкова по-добре.

Основната обществена група, към
която ние се обръщаме, е трудовата
класа.

Това са преди всичко хората
на наемния труд

- работещите, бъдещите работници, т.е.
учащите, безработните и пенсионери-
те. Това са хората от свободните про-
фесии. Това са тези, които упражняват
малък и среден бизнес.

Основните ни противници са експло-
атацията, неравенството, бедността и
корупцията.

Основните ни цели са постигането
на висока заетост, добри доходи и со-
циална сигурност.

Основните пътища за тяхното пости-
гане са повече регулиране и контрол
върху финансовия капитал и финансо-
вите пазари, върху цените на кредити-
те, на лекарствата, на горивата и на
други важни стоки.

Основният принцип за изразходва-
не на обществените средства за соци-
ални цели е: обществените пари - за
обществени нужди в обществени инсти-
туции. По този принцип трябва да се
устроят образователната и здравната
система.

Основната задача и заедно с това
средство за реализация на нашата по-
литика е активната социална държава
и нейните европейски проекции.

Основните изисквания към нас са
поемане на ясни ангажименти, полити-
ческа последователност.

(Следва)
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Предизборна ГЕРБ
„борса” за пенсионери?

Съвременна Европа
или Дивият запад

ЕВА
КОСТОВА

ВАСИЛ
ПОПОВ

814 - УМИРА ХАН КРУМ, БЪЛГАРСКИ ВЛА-
ДЕТЕЛ (Р. 755 Г.). Управлява в

периода 803-814 г. С неговото
име са свързани първите проце-
си по централизацията на управ-
лението. Като далновиден
държавник започва да приобща-
ва славяните към властта, прокар-
вайки първите общовалидни закони в Първото
българско царство. Започва провеждането на
административна реформа. С неговото управле-
ние е свързано създаването на първото офици-
ално законодателство - т.нар. Крумови закони.
Те съдържат разпоредби относно кражбата, кле-
ветата, пиянството, просията и др.

1519 - РАЖДА СЕ КАТЕРИНА МЕДИЧИ, КРА-
ЛИЦА НА ФРАНЦИЯ (УМИРА 1589 Г.).

Съпруга на един крал от динас-
тията Валоа - Анри II, и майка на
други трима - Франсоа, Шарл и
Анри III. Името й се свързва от
повечето историци с организира-
нето на Вартоломеевата нощ (24
август 1572 г.). Тогава само в
Париж са убити около 3000 хуге-
ноти (френски протестанти). Об-
щият брой на жертвите според различни из-
точници варира между 5000 и 30 000. След
Вартоломеевата нощ религиозните войни във
Франция се възобновяват.

1835 - В ТЪРНОВО СА ОБЕСЕНИ ВОДАЧИТЕ
НА ВЕЛЧОВАТА ЗАВЕРА.

През 1834 г. заможният търго-
вец Велчо Атанасов-Джамджия-
та започва организирането на
въоръжено въстание, като при-
влича съмишленици от Елена,
Горна Оряховица, Лясковец,
Трявна, Габрово. Те установяват
тесни връзки с Георги Мамарчев,
комендант на Силистра под рус-
ко командване. Родолюбците изработват план
за въстание, което да бъде обявено на Велик-
ден. Основната цел е образуване на автономно
княжество - база за бъдещите освободителни
борби. Извършено е предателство, а водачите
на Велчовата завера са заловени и обесени.

1906 - РАЖДА СЕ САМЮЪЛ БЕКЕТ, ИР-
ЛАНДСКИ ПИСАТЕЛ, ПОЕТ И ДРАМАТУРГ
(УМИРА 1989 Г.). Носител на Но-

белова награда за литература за
1969 г. Някои от най-известните му
пиеси са “В очакване на Годо”, “Ка-
тастрофа”, “Краят на играта”. Автор е
на романа “Молой” и на сборниците
“Разкази и текстове за нищо” и
“Обезселителят и други разкази”. Оказва силно
влияние върху развитието на английската дра-
матургия и до днес.

1963 - СИДНИ ПОАТИЕ СТАВА ПЪРВИЯТ
АФРОАМЕРИКАНЕЦ, СПЕЧЕЛИЛ „ОСКАР”.

Освен актьор, той е режисьор и дип-
ломат. Печели “Оскар” за филма
“Полски кринове”. През 1967 г. из-
лизат три негови филма, които се
превръщат в класика на американ-
ското кино - “На учителя с любов”,
“В топлината на нощта” и “Познай
кой ще дойде на вечеря”. С тях той става кино-
звезда от световен мащаб. От 1997 г. е посла-
ник на Бахамските острови в Япония.

1967 - ПРИЕТА Е ПРОГРАМА ЗА ИЗСЛЕДВА-
НЕ НА КОСМОСА ЗА МИРНИ ЦЕЛИ. Пред-

ставители на девет социалистичес-
ки държави - България, ГДР, Куба,
Монголия, Полша, Румъния, СССР,
Унгария и Чехословакия, приемат
Програма за сътрудничество при
изследването и използването на
космическото пространство за мир-
ни цели. През 1970 г. на среща на представите-
ли на тези страни програмата получава името
“Интеркосмос”. В нейните рамки е осъществен
полетът на първия български космонавт Георги
Иванов.

2007 - УМИРА ЗЛАТИНА ТОДЕВА, АКТРИСА
(Р. 1926 Г.). Известна е като

Мама Злата. Има над 200 роли в
театъра и киното. Работила е в
театрите в Стара Загора, Пазар-
джик, Димитровград, Хасково,
Пловдив и Смолян. Известна е с
множество филми, сред които
“Хайка за вълци”, “Мила от
Марс”, “Рапсодия в бяло”, “Опаш-
ката на дявола”. Носител е на много национални
награди и държавни отличия.

Има един стар виц за
първата брачна нощ на
младоженци. По стара
традиция сватбарите се-
дели на двора до зори и
чакали пушката да
гръмне, за да пият блага
ракия - демек булката е
честна. И като гръмнала
пушката, един от сватба-
рите, който преди бил
интимен с момата, се за-
питал на кого да вярва -
на тоя, който гърми, или
на себе си.

Може би аналогията
не е съвсем правилна, но
за този стар анекдот се
сетихме тези дни, когато
много упорито ни убеж-
дават, че престъпността е
намаляла драстично. И го

правят не от днес. Добре
си спомняме как бе отря-
зана опашката на гуще-
ра, после главата на ок-
топода. Та сега гръбнакът
на организираната
престъпност бил съвсем
пречупен. Заклинанията
за преборване на мафия-
та от страна на държава-
та ни карат да си мислим,
че престъпността е нещо
безгръбначно и колкото
повече му пречупваш
гръбнака, толкова повече
си пуска пипалата. Увере-
нията, че бандитите и тех-
ните проявления са под
контрол, се раздуват пра-
вопропорционално на
броя на все нови и нови
грабежи, показни убийст-
ва, обири и прочие. Все-
кидневие е насред София
да пръснат главата на ня-
кой, който непременно е
с прякор, имаме обири на
банки и трезори, а сега
въоръжени с автомати об-
раха и брониран банков
автомобил. Има ли още
някакъв вид подобно
престъпление, което още
да не сме изпитали у нас?
Та ние на действител-

ността ли да вярваме, или
на това, което бълват от
телевизора устата на уп-
равниците.

И тъй както на нас ни
внушават, че престъп-
ността намалява, време е
всички да се запитаме
къде се намираме - в
съвременна демократич-
на Европа или сред без-
законието на Дивия за-
пад. Наслушахме се вече
на песнички с текстове от
статистиката. Една такава
песничка е, че разкрива-
емостта се повишава. Не
е вярно. Друга подобна
песничка е за намаления
брой на криминалните
проявления. И това не е
вярно. Защото в общите
данни се включват само
регистрираните инциден-
ти, по които са заведени
следствени дела и дозна-
ния или поне има заяви-
телски материал от пост-
радалите. На всички е
ясно, че хората се стра-
хуват да отидат в полици-
ята и да признаят какво
грубо посегателство сре-
щу тяхната личност и имо-
ти е извършено. Та нали

се вижда ясно, че подзем-
ният свят е много по-
могъщ от правозащитни-
те и правораздавателни-
те органи.

Днес обикновеният
човек вече не се пита, а
директно отказва да се
доверява на кварталния
полицай, на органите и
службите на МВР, на са-
мия министър Цветан
Цветанов и на премиера
Бойко Борисов. Безброй-
ни са примерите, в които
полицаи се държат като
бандити и мутри, а мутри
и бандити се правят на
Робин Худ. Просто-
смъртният гражданин е по
средата. Добре би било
стоящият безпомощен
просто да си гледа сеир,
когато атовете се ритат.
Само че сеир няма, няма
представление, тъкмо об-
ратното - всичко се струп-
ва на главата на простия
народец.

От едната страна го
грабят, бият и убиват, от
другата страна му съди-
рат седем кожи за какви
ли не плащания. Е, как да
не се питаме къде сме?

През 2005-2009 г. всич-
ки пенсии бяха редовно
увеличавани от БСП - ми-
нималните близо два пъти
(97 на сто), максималните -
с 66,7 на сто, социалната -
с 68 процента, а средната -
с 83 на сто. Или общо сред-
но увеличението бе със
79,2 на сто на всички пен-
сии за 4 години управле-
ние на кабинета Станишев.
В края на 2008-а преди
Нова година пенсионерите
получиха и най-голямата
добавка към парите си - 150
лв., като общо добавките
бяха близо 800 млн. лв. през
мандата. Три магистрали...
Но приоритет бяха хората и
ако  това не беше направе-
но, в кризата пенсионерите
щяха вече да са измрели...
Когато ГЕРБ дойде на

власт, прати пенсиите в тре-
та глуха - не само, че не ги
осъвремени, но ги и замра-
зи и те вече трета година
стоят непипнати. Без вдо-
вишката добавка, която още
буни духовете.

От ГЕРБ много често
споменават без повод ло-
шата Тройна коалиция, но
говорейки за пенсионната
система, “пропускат” да от-
бележат някои факти, кои-
то всички ние помним: че
от юли 2009 г. пенсиите не
са актуализирани, въпреки
двуцифрената инфлация на
стоките и услугите от първа
необходимост. ГЕРБ се от-
метна и от предизборното

си обещание за въвежда-
нето на добавка старост
към пенсиите на 75-годиш-
ните българи. Току-що
въведена, добавката изчез-
на от нормативната уред-
ба, забелязаха леви екс-
перти. Отпадна актуализа-
цията по швейцарското
правило; отпадна възмож-
ността за разсрочено отку-
пуване на трудов стаж; про-
мениха се условията за
пенсиониране преди обя-
вения в началото от ГЕРБ
срок, така че дори Ев-
ропeйската комисия опре-
дели “пенсионната рефор-
ма” за несъответстваща на
средната продължителност

на живота и здравното
състояние на населението,
както и на качеството на
здравеопазването и дълго-
срочната социална грижа;
бе направен опит за “наци-
онализация” на професио-
налните пенсионни фондо-
ве; реши се от парите на
Сребърния фонд да се ку-
пуват държавни ценни кни-
жа за други нужди и т.н.

Не става дума само за
пет или девет лева над
пенсията, става дума за
разлика в отношението от
годините на управление на
Сергей Станишев и поли-
тиката на сегашната управ-
ляваща партия ГЕРБ, която

се кани за втори мандат.
Която дори не потърси най-
малката възможност да
увеличи парите на пенсио-
нерите, та макар и с риск
да предвиди нещо за това
в дефицита, ако щете.

Най-малките пенсии ще
се увеличат от 1 юли т.г.,
гласи обявеното, засега
последно, правителствено
комюнике от вицепремие-
ра и финансов министър
Симеон Дянков. Май или
юни догодина всички пен-
сии да се вдигнат с индекс,
който в миналото беше
известен като “швейцарско-
то правило”, обеща той.
Без обаче да стане ясно
защо икономистът включи
в индекса половината от
процента на инфлацията и
половината от ръста на
производителността на тру-
да?! За последните 2-3 го-
дини заради кризата този
индекс не работеше, но от
2013 г. автоматично всички
пенсии ще се вдигнат, по-
сочи Дянков. Апропо - по
златното швейцарско пра-
вило индексирането става
с половината от процента
на инфлацията и още тол-
кова от средния осигурите-
лен доход за страната, кой-

то НОИ обявява редовно.
Производителността е тер-
мин от трудовата сфера и
сигурно споменаването му
от Симеон Дянков е само
грешка на езика... За 2013
г. вицепремиерът на ГЕРБ
кабинета обеща и до-
пълнително увеличение
извън индексирането, но
не уточни нито времето,
нито процента на увеличе-
нието. Това не е обещание,
а задължение в закона,
коментира Дянков обвине-
нията, че се опитва да
“купи” пенсионерите пре-
дизборно.

Както се казва - всяко
съвпадение е случайно.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Социална политика

НОВА ГОДИНА ПО КАМБОДЖАНСКИЯ И
ТАЙЛАНДСКИЯ КАЛЕНДАР.
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Чудото на
Възкресението
За 40 дни Исус Христос се явява на повече от 500 човека
на различни места, свидетелства апостол Павел

Чудото на Възкресението

„Ако... Христос не е възкръснал, суетна е вярата ви:
вие сте си още в греховете; тогава и ония, които са
умрели в Христа, са загинали. И ако само през този
живот се надяваме на Христа, ние сме най-окаяни от
всички човеци. Но ето, Христос възкръсна от мъртви
и за умрелите стана начатък... Както в Адама всички
умират, тъй и в Христа всички ще оживеят”

(Св. ап. Павел, 1Кор. 15:17-22)

очти 2000 години изследователи възстановя-
ват брънка по брънка живота и смъртта на
Исус Христос. Забулена в мъгла, неговата
съдба не спира да вълнува целия християн-
ски свят. Възкресението е сърцевината на
християнската вяра и затова цялата му тайн-
ственост не дава мира както на обикновените
вярващи, така и на учени и изследователи.
Периодично се появяват сензационни факти,
стават популярни нови теории, разследват се
неизвестни доказателства за спорни събития.

С

П

поред възприе-
тото съвремен-
но летоброене
чудото на
Възкресението

Плащаницата от Торино

Христос се явява на Мария Магдалина

се случва точно преди
1979 години. Както е до-
бре известно, след
смъртта на Исус тялото
му е повито с плащаница
и поставено в каменен
гроб, чийто вход с помощ-
та на специални лостове
е запушен с огромен
камък. Пази го римска
стража, която запечатва
гроба с печат. След 3 дни
жени отиват на гроба и
виждат, че камъкът е
преместен.

Така накратко звучи
историята за смъртта и
съживяването на Исус
Христос. Всеки елемент
от нея на практика се при-
ема като пряко доказа-
телство за станалото пре-
ди толкова години чудо.

Преместеният камък е
първото обстоятелство,
което говори за въз-
кръсването на Христос.
Огромната скала не би
могла да бъде преместе-
на от човек, нито това да
бъде направено тайно,
без стражата да види.
Затова отстраненият ка-
мък се смята за божест-
вено деяние, изпълнено
без човешка намеса.

Следващото доказа-
телство за станалото
чудо е счупеният римски
печат. По това време все-
ки, дръзнал да наруши
символа на властта на
Римската империя, е по-
падал под жестокия удар
на римското право. При
доказване на провинени-
ето хората били екзеку-
тирани веднага след за-
лавянето им. Затова се
смята, че никой съвре-
менник на Исус не би счу-
пил печата.

Празният гроб е тре-
тият факт, удостоверяващ
Възкресението. Не само
еврейски, но и римски из-
точници потвърждават, че
в гробницата не е наме-
рено тяло.

Властите знаели за
предсказанието, че Хри-
стос ще възкръсне на
третия ден. В нощта на
Възкресението край гро-
ба имало около 200
души, които очаквали чу-
дото...

В архивите на истори-
ята 13 души оставили
описание на Възкресе-
нието. Най-значимо е
описанието на гръка
Хормизий - биограф на
Пилат, яростен враг на

Христос, когото неедно-
кратно публично нари-
чал “лъжец”. Именно
Хормизий пише: “...Бях на
около 150 крачки от гро-
ба. Видях стражата - два-
ма души седяха, а оста-
налите лежаха около
огъня. Внезапно стана
много светло. Скоро за-
белязахме, че това е дви-
жещ се светещ облак.
Той се спусна над гроба
и над земята се показа
човек, целият облян в
светлина. Раздаде се
гръм - не от небето, а от
земята. Стражата изпад-
на в ужас и легна по очи.
Огромният камък върху
гроба се повдигна сам.
Скоро светлината изчез-
на и отново стана тъмно.
Когато дойдохме до гро-
ба, видяхме, че тялото на
погребания го нямаше...”.

През следващите 40
дни Исус се явява на по-
вече от 500 човека на
различни места, за което

някое време се обърна-
ла назад и видяла Исус,
който стоял до нея, но не
могла да го познае. След
като той се обърнал към
Мария Магдалина по име,
тя извикала: “Учителю!”.
После се върнала при
учениците с новината: “Аз
видях Господа!”.

Второто явяване на
Христос е пред няколко
жени, водени от Мария,
майката на Яков, Саломе
и Йоан. Петър пък е

първият свидетел от апо-
столите, който е срещнал
възкръсналия Исус. Еван-
гелията обаче не дават
подробно описание за
срещата.

Христос се явява за
последен път през този
ден пред учениците си в
отсъствието на Тома - ве-
роятно в стаята, където е
била Тайната вечеря.
Учениците се смутили
като видели възкръсна-
лия Исус, а той ги пока-
нил да докоснат ръцете и
нозете му, за да бъдат
сигурни, че е жив. После
седнал и ял печена риба
заедно с тях. И евангели-
стите Лука и Йоан под-
чертават, че Исус се е
явил физически.

След това Исус се по-
явява пред още близо 500
души. Почти всички тряб-
ва да са били млади хора,
защото тридесет години
по-късно в писмото си до
коринтяните Павел
твърди, че повечето от тях
са още живи.

Торинската
плащаница

Един от най-изучава-
ните и най-съкровени ар-
тефакти на съвременния
християнски свят, който
доказва Възкресението, е
Торинската плащаница.
Съвременният свят обръ-
ща голямо внимание на
платното, за което се смя-
та, че е оцеляло от вре-
мето на Месията. Сега тя
се съхранява в параклис
към старинната катедра-

ла в Торино, североза-
падна Италия. Излага се
за разглеждане на всеки
20 години.

Плащаницата е бяло
ленено платно с разме-
ри 437 на 111 см и носи
отпечатъците от тялото
на мъж, висок 181 см.
Според очертанията то е
било положено върху ед-
ната половина на плат-
ното-саван, а с другата
половина е било покри-
то. От престояването на
мъртвото тяло върху пла-
щаницата са останали
следи. Виждат се както
очертанията на тялото,
така и следи от контузии
и рани по ръцете, крака-
та, главата и гърба. Всич-
ко това съвпада с разка-
зите на евангелистите за
мъченията, на които е
бил подложен Исус Хри-
стос преди и по време на
Разпятието.

Теорията за достовер-
ността на това доказател-
ство обаче се разклаща
през 1988 г., когато въгле-
родни тестове показват,
че платното е фалшифи-
кат, датиращ едва от пе-
риода 1260-1390 г.

Последни разкрития в
тази насока изнася на-
скоро в своя книга исто-
рикът от Кеймбридж То-
мас де Уеселоу. Той
твърди, че плащаницата
е истинска. Историкът
открил исторически из-
точници, доказващи, че
френски кръстоносци са
занесли плащаницата в
Западна Европа в нача-
лото на XIII век, след
като я взели като трофей
от Константинопол. Ос-
вен това англичанинът се
натъкнал на две не тол-
кова известни изследва-
ния на плащаницата от
2002 и 2005 г. Първото
сочело, че тъканта е като
тази на еврейските дре-
хи от I век, а второто, че
е на поне 1300 години.
Така че хипотезите за
същността на торинското
платно няма да спрат да
предизвикват желанието
на изследователите да
търсят истината.

Исусовата
гробница

Началото на тази го-
дина бе ознаменувано

свидетелства апостол
Павел. Броят на хората
изключва възможността
за халюцинации. Първо-
то явяване на Исус е
пред жена - Мария Маг-
далина. Тя останала пред
празната гробница и за-
почнала да плаче. По

от нови открития и дока-
зателства за чудото на
Възкресението. Амери-
канският библейски ис-
торик и археолог от Уни-
верситета на Северна
Каролина д-р Джеймс
Табор оповести наскоро,
че е открил гробница,
която доказва Възкресе-
нието на Исус. Той из-
следвал древна еруса-
лимска гробница, дати-
раща от I век, с помощта
на роботизирана камера.
В нея са открити четири
урни за съхранение на
кости. Надписите върху
тях са на рядка разно-
видност на гръцката аз-
бука. На една от урните
имало изображение на
голяма риба, държаща
човек в устата си. Спо-
ред археолозите това е
илюстрация на библей-
ската притча за Йона. В
ранните евангелски тек-
стове именно “Знакът на
Йона” бил интерпрети-
ран като символ на Хри-
стовото възкресение.

“Ако някой ми беше
казал по-рано, че в еврей-
ска гробница от това вре-
ме ще бъдат открити думи
за възкръсване или изоб-
ражение на Йона, бих от-
говорил, че това е не-
възможно. Но доказател-
ствата бяха пред очите
ни, което ни накара да
преразгледаме предиш-
ните си предположения”,
заявява проф. Табор. За-
това професорът опреде-
ля откритието си като най-
ранното археологическо
доказателство за Възкре-
сението на Исус. Интерес-
но е, че новооткритото
място се намира само на
200 метра от друга гроб-
ница, обявена за мястото
на смъртта на Исус, откри-
та през 1980 г.

Едва ли това ще бъде
последният Исусов гроб,
намерен от амбициозни
археолози. Ентусиазира-
ни учени, консервативни
теолози, търсачи на сил-
ни усещания най-вероят-
но ще продължат своите
изследвания за раждане-
то, делото, смъртта и
Възкресението на Хрис-
тос още векове наред.
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роли, но театърът изгаря
на следващата година.
Трупата се разделя на две
- едните обикалят Север-
на България, другите -
Южна, докато се възста-
нови сградата. А той, Зор-
ка Йорданова, Невена Бу-
юклиева  и още някои
получили стипендии от
Министерството на про-
свещението и ги изпрати-
ли да се учат на западен
театър във Виена и Париж.
Там са прекарали от 1925
докъм 1927 г. Народният
театър отново отворил
врати едва на следващия
сезон 1928/1929 г., когато
цялата трупа се събира.

За първи път изпълня-
ва ролята на Странджата
в началото на 30-те годи-
ни и смятам, че тази е
една от най-силните му
изяви - особено смъртта
на стария хъш. Друга мно-
го силна роля е на Топаз
от едноименната пиеса на
французина Марсел Пань-
ол. Френски вестници по
това време са писали, че
в България има един из-

ключителен То-
паз, който вълну-
ващо пресъздава
образа на обикно-
вения онеправдан
човек.

С образа на
Езоп в едноимен-
ната пиеса на
бразилския писа-
тел Гилерме Фи-
гейреду баща ми
също придоби
м е ж д у н а р о д н а
известност. Порт-
рет на баща ми в
тази роля се на-
мира в Национал-
ната галерия в
Бразилия. Пиеса-
та се игра над сто
пъти в Младежкия
театър. Друга за-
помняща се роля
бе Корбачо (гар-

Димитър Кисимов:

Òåàòúðúò
áåøå çà áàùà
ìè âñè÷êî
Като слушаш „Опълченците на Шипка”, се чувстваш
висок и като че ли виждаш върха, казва синът
на големия артист Константин Кисимов

115 години от рождението на Константин
Кисимов се навършват на 16 април т.г.
През 1922 г. един от най-големите български
артисти дебютира на сцената на Народния
театър, откъдето започва творческият му
път. За неподражаемия и ярък актьор, еднак-
во силен в драматичните и в комичните, в
главните и в епизодичните роли, е писано
много - рядко от първо лице. Родолюбивият
българин има петима внуци, всички родени
след трагичната му гибел на 16 август 1965
г. в Балчик. Починали са и двама от синовете
му - Васил и Георги. На 21 декември 2011 г. ни
напусна и неговата любима и неизменна
спътница в живота - Лиляна Кисимова. ДУМА
помоли за среща единствения жив свидетел
на делниците, неспокойните нощи и бляскави-
те сценични превъплъщения на великия Кон-
стантин Кисимов - сина му Димитър, пенсио-
ниран дипломат от кариерата, който и сега
се интересува от всеки успех или неудача в
международната и българската политика.

Националното радио и
никъде, предполагам, на
монолога на барона от
трагедията “Скъперникът-
рицар” на Пушкин. Беше
направил и един монолог
на Златил от “Боряна” на
Йовков”, събрал от всички
сцени негови реплики.
Още чувам гласа на героя
му: “Как искате да имаме,
когато каквото изкараме -
изядеме го и го изпиваме.
Един отишъл на сбор,
други не знам де, трети -
все на кръчмата стои. Ама
вий... вий сте научени
само да искате. Нямам, не
разбирате ли, че нямам...
Не пастрите ки, нищо не
пастрите. Само знайте да
разсипвате”.

Успехите в рецитаци-
ите му отдавам на движе-
нието на цялото му тяло и
на мимиките на лицето му.
Той съвсем не беше ня-
какъв застинал деклама-
тор. Като слушаш
“Опълченците на Шипка”,
се чувстваш висок и като
че горе върха виждаш. До-
като скъперникът-рицар
обяснява за просякинята,
която молила да й опрос-
ти дълга, сякаш виждаш
жълтиците в ръцете му -
до такава степен се
превъплъщаваше. Профе-
сията беше 70 процента
от живота му, семейство-
то - останалото. Прибира
се след спектакъл и за-
спива най-рано в 2-3
часа, поспиваше сутрин
по до късно и пак в театъ-
ра, за да бъде енергичен.
Дори и на 60 години той
ми показваше как се пра-
ви стойка на ръце.

Ако спектакълът
свършваше в десет вечер-
та, той най-рано се
връщаше в 11 и след това
до 2-3 след полунощ се
въртеше из къщи, не-
прекъснато светва и угас-
ва лампите във всяка стая
подред. В такива момен-

ти не говори, не чува, не
“приема” - изолиран. Пи-
тал съм в такъв момент
нещо - не отговаря, но
като спре в дадената стая
да пали и гаси лампите,
казва: “Какво ме попита?”
Най-често заучаваше тек-
стовете си нощем, и то
шепнешком.

Константин Кисимов
обичаше Франция и по
време на войната оттук
минава на път за Истан-
бул френска трупа от “Ко-
меди Франсез”. Уредили
им матине в Народния
театър, било неделя и
след края на спектакъла
баща ми излязъл, благо-
дарил на актьорите, отпра-
вил похвални слова за
френската култура и вели-
кото изкуство на “Комеди
Франсез”. След няколко
дни го извикал шефът на
полицията Гешев, за да
обясни кой го е подтикнал
към тази антигерманска
проява. Кисимов обяснил,
че бил стажант във Фран-
ция, харесва френския те-
атър и култура и никой не
му е правил внушения.
Викал го втори, трети път,
държал се любезно с
него, очевидно е разбрал,
че баща ми не е човек от
съпротивата.

През лятото на 1937 г.
тръгват за САЩ, за да
играят пред българската
колония “Щурецът край
огнището” на Чарлз Ди-
кенс и “Хъшове”, но и с
рецитали са се предста-
вяли и в част от Канада.
Пътували до Франция, от-
там с “Куин Мери” до Ню
Йорк. “Да събудим духа на
българщината”, казваше
баща ми.

 Редовно ходехме на
спектакли, но на репети-
ции - не, носехме му хра-
на в театъра. Майка ми
готвеше и ни изпращаше,
той си почиваше следо-
бед в гримьорната на

баща ми, тогава операта
и драмата са работили
заедно - една вечер ед-
ните имат спектакъл, на
другата - другите, бяха
много задружни. Борис
Христов е сред тези, кои-
то са пели на сватбата.
Живеехме в една стара
къща под наем на първия
етаж, на втория собстве-
ниците, и сватбарите вдиг-
нали доста тупурдия. Ро-
дителите на мама - доста
консервативни, били про-
тив с аргумента: “Артист
семейство не храни”, ма-
кар татко вече да бил из-
вестен и много влюбен.

Баща ми беше тради-
ционалист в редица отно-
шения. Ходеше официал-
но облечен, по модата от
младите си години - вина-
ги с костюм, вратовръзка
и обезателно с шапка.
Така беше и през летните
месеци - с бял костюм и
бяла шапка. Никога не
можеше да го видите по
пуловер, с къси пантало-
ни, сандали или с каскет.
Ходеше с обувки тип “По-
анкаре” - с плат в горната
част, отварящи се с коп-
чета. Бай Косьо, както му
викаха повечето познати,
винаги беше добре
обръснат, с лъснати обув-
ки, и никога не излизаше
без шапка. Впрочем обув-
ките “Поанкаре” в
продължение на много
години никъде в София не
можеха да бъдат закупе-
ни и обущарят в театъра
му ги правеше по поръчка.
Никога не е носил обувки
с връзки, освен кожените
бели за лятно време.

Правото не дозавърш-
ва, но още като ученик се

записва доброволец в
Първата световна война и
го пращат на Румънския
фронт в Добруджа, бил
шофьор на военен автомо-
бил и щял да загине при
една престрелка. На ед-
ната ръка имаше и белег
от нож, вероятно получен
при ръкопашна схватка.
Братята му Димитър и Ге-
орги отиват също добро-
волци. Големият ми брат
Васил е кръстен на баща-
та на баща ми, а ние - на
братята му, но аз съм и
роден на Димитровден, а
малкият ми брат - два дни
след Гергьовден.

Гимназията в Търново
баща ми дозавършва през
1918-1919 г. и също идва
в София. Работел е по
строежи, за да се пре-
хранва и да учи право.
Карал година-две и при-
ятели му казали, че има
конкурс в Народния те-
атър, а той не е спирал да
се занимава с рецитация.
Приемат го в трупата през
1922 г., изиграл една-две

Ñ
ватбата на моите
родители на 16
февруари 1936 г. е
доста популярна
сред колегите на

Константин

Кисимов, портрет

от 1929 г.

(публикува се

за първи път)

Константин
Кисимов с жена си
Лиляна и тримата

им синове Димитър,
Васил и Георги,

1943 г.
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ван) във “Волпо-
не” на Бен Джонсън. По-
казваше изумителна тех-
ника на движение по сце-
ната - създаваше впечат-
ление, като че се движи
във въздуха.

Помня, като играеха
“Хъшове”, хората не изли-
заха от салона - аплодис-
менти. Патриотичното
възпитание навремето е
било част от семейното
възпитание. Не случайно
се хваща с Вазовата “Епо-
пея на забравените” - там
освен “Опълченците на
Шипка”, силно впечатле-
ние оставяха “Кочо (Защи-
тата на Перущица)” и “Па-
исий”, които рядко ги пус-
кат по радиото. Съжаля-
вам, че има много малко
заснет филмов материал
от рециталите му. Съжа-
лявам, че няма записи в

една изкорубена кушетка,
но на него му беше удоб-
но и си я харесваше. Щом
нещо е добро, не го сме-
няше. Почти никога нищо
не си е купувал сам, не
знаеше какво е пазар и
нямаше никакво отноше-
ние към пазаруването.

Преди 9 септември
всяко лято театърът ходе-
ше на турнета на свои
разноски и в един тефтер
записват приходи, разхо-
ди, и са си делили скром-
ната печалба. Едно лято
направили баща ми над-
зорник на финансовата
комисия - толкова прихо-
ди от билети, толкова раз-
ходи за салон, транспорт,
спане и храна. По среда-
та на турнето решили да
проверят касата как е.
Всички разходни докумен-
ти приподписани от баща
ми, а той вярваше на ко-
легите си и на хората и от
финанси не разбираше. Та
чете финансистът: “разхо-
ди за момичето, което
беше при Масалитинов -
200 лв.” и други подобни
измислици, като “100 лв.
за въже и сапун на Киси-
мов, за да се обеси”, а
отдолу стои подписа на
баща ми. Резил, подпис-
вал, без да гледа, и на-
рочно са си направили
тази шега, за да го стрес-
нат и да не бъде наивник.

Кисимов не беше суе-
тен човек, но често се
дразнеше, когато го попи-
тат: “А бе, бай Косьо, на
колко си години?” Той
правеше някаква физио-
номия и никога не отгова-
ряше. Може би бе най-
щастлив сред нас - в се-
мейството. Останалото
беше театърът и пътува-
нията из България за ре-
цитали и гастроли.

Записа
Веселка ВЕНКОВА

Димитър
Кисимов

Снимка “Изгубената България”
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Позиция От дума на дума, та в... ДУМА

Панчо ПАНЧЕВ

а кой ли път у нас
става ясно, че мор-
ковът пред устата
на добичето не
върши работа, а е

необходима тояга зад гърба
му. Случиха се няколко тра-
гични злополуки на пешеход-
ните пътеки, разшумя се око-
ло тях, гласуваха се и някак-
ви по-строги мерки срещу
самозабравилите се шофьори
и резултатът е на лице. Сега,
когато стъпи пешеходец на
зебрата, дори още когато се кани да стъпи, авто-
мобилите му правят път като на скъп висок гост от
САЩ или на ревизор от Брюксел.

За съжаление радостта ми от това озаптяване
на шофьорите, сполучливо наречени в един анек-
дот “джигити”, се помрачава от мисълта, че в на-
шето общество всяко хубаво нещо трае ден до
пладне (в оригинала е “всяко чудо за три дни”).
Народът е употребил думата “чудо”, защото хуба-
вите неща, които могат да се случат на обикно-
вените хора (особено в последно време) са ис-
тински чудеса. И тук упреците ми са не само към
отговорните институции, които скоро забравят
разпоредбите си, а и към нас, гражданите, които
свикваме със заплахата от наказания и се връща-
ме към навиците си на нарушители. Кой е по-
виновен, ми прилича на въпроса “Кокошката ли е
по-стара или яйцето”.

(Споменах думата “яйце” и това е добър слу-
чай да кажа, че министърът на земеделието пак
ни излъга, защото цените на тази търсена стока,
особено пред Великден, които той на висок глас
обяви за регулирани, в близките до дома ми ма-
газини още дълго време си оставаха необяснимо
високи. Не се е споменавала думата “картофи”,
но ми се иска да кажа на всички министри, търгов-
ци и консуматори, че не е нормално да ядем
вносни картофи, а нашите производители да се
чудят какво да правят своите, които са качестве-
ни и по-евтини.)

И все пак ако безобразията с яйцата и карто-
фите и липсата на дисциплина в сферата на улич-
ното движение бяха единствените ни кахъри, ние
щяхме да сме щастливо общество. Обаче градски-
те улици продължават в междуселски пътища и в
магистрали, освен това тези улици трябва да се
поддържат чисти и с по-малко дупки, по тях се
движат колите на градския транспорт, в които се
возят хора, тези хора отиват на училище или на
работа, редят се на опашки пред разни гишета и
кабинети, сблъскват с проблемите на здравеопаз-
ването и т.н., и т.н...

И навсякъде, където ме посрещнат с усмивка,
аз се чувствам почерпен или награден. Има и
такива случаи, но повечето са обратните - гру-
бостта, липсата на възпитание, да не говорим за
кавалерство и за явно овехтелите днес други нор-
ми, продиктувани от етикеция. А телевизиите ни
будалкат с най-различни “пози” на така нарече-
ния “елит”, с никому ненужните в гладното ни
общество “черешки върху тортата” или със заба-
ламосващите ни новини от спалните на холивуд-
ски звезди...

Наскоро слушах или четох някъде за призвани-
ето на църквата да се бори с евтините съблазни в
името на морала, на човечността. И за това как в
годините на тоталитаризма не могла, защото вя-
рата в бога била турена под похлупак. Сега, като
го няма онзи похлупак, къде са резултатите от
свободното демократично изповядване на религи-
ята? По-добри ли сме станали, по-нормално ли
живеем, повече топлота ли има във взаимоотно-
шенията ни? Нямат ли срама от Господа висшите
чиновници, главно дами, и то не една и две, да си
раздават по десетки хиляди лева надбавки за
добре свършена работа със станалото позорно име
“бонуси”, когато огромен процент от техните съна-
родници гладуват в буквалния смисъл на думата, а
някои посягат и на безперспективния си живот.

Споменах думата “бонуси”, та се сетих, че има-
ме новини и по този въпрос. Изпълнителната ди-
ректорка на Агенцията за малките и средните
предприятия Марияна Велкова, чиято годишна
заплата е 26 хиляди лева, е преценила, че много
добре си е свършила работата и е получила
допълнително възнаграждение от още около 17
хиляди. Нейната заместник-директорка Нина То-
дорова, явно е работила по-малко - колкото за 14
хиляди. Но не бързайте да я съжалявате - общите
й възнаграждения за годината са близо 33 хиляди.
За мое щастие или нещастие аз познавам доста
талантливи, образовани, трудолюбиви, вещи в ра-
ботата си и с още ред качества хора, но между тях
никой не печели дори малка част от сумите, “ус-
воени” от въпросните дами. А на въпрос дали не
смята да върне парите, Марияна Велкова попита-
ла на какво основание трябва да ги връща.

Тук вместо мен класикът възкликва: “О, спи ли
бог? О, бог не види ли?”

З

те си раздават. С тези думи члено-
вете на столичния клуб “Коопера-
тор” към БСП обрисуваха късно в
понеделник ситуацията в страната.
Огранизацията започна дейността
си още след промените, съставът ни
намалява, в момента по списък сме
само 49 души, изразява съжалени-
ето си домакинът на срещата, пред-
седателят на кооператорите Боян
Черешаров.

Активна дискусия около пробле-
мите, пред които е изправена БСП,
се получи въпреки факта, че някои

КЛУБ „КООПЕРАТОР”:

Нуждаем се от
изборна победа
Корнелия Нинова и Янаки Стоилов са номинациите за лидер
на БСП на активистите от партийната организация

народните представители от Коали-
ция за България. Членовете поиска-
ха БСП да обърне повече внимание
на земеделския сектор. 2012 година
е обявена от ООН за

Година на кооперациите

Темата в България обаче остава
на заден план, възмущаваха се хо-
рата. БСП също неглижира темата
за провалената политика на управ-
ляващите в сферата на кооператив-
ното дело, анализира възрастен
член в клуба.

Като основен приорит за БСП бе
очертана по-активната работа върху
политиките и посланията, идващи от
редиците на социалистите. БСП
трябва да работи за развитието на
икономиката, понижаването на без-
работицата, повишаването на дохо-
дите като работната заплата и пен-
сиите. Необходимо е да се обърне
внимание на икономиката, земеде-
лието, енергетиката, здравеопазва-
нето и образованието, отсякоха хо-
рата от клуба по интереси. С поглед
за дните след конгреса на партията,
те отбелязаха, че изборните посла-
ния на БСП трябва да бъдат кратки,
ясни и разбираеми. Да не чакат по-

възмущаваха се партийците. Те не
виждаха и съществени различия
между политиките, предлагани от
двамата. Не се говори достатъчно за
конкретните политики, които претен-
дентите смятат да провеждат, кон-
центрират се повече върху личност-
ните нападки и намеци, беше присъ-
дата, която произнесе клубът. Под-
насяме подарък на Бойко Борисов,
който той дори не е очаквал - скан-
дал между две знакови фигури, кои-
то се борят за надмощие, анализира
Петър Драгнев. Членовете на клуба
бяха възмутени, че единственото
нещо, свързано с БСП, с което се
занимават медиите, е само битката
за лидерския пост и разприте между
Станишев и Първанов. Не се обръ-
ща внимание на конкретните идеи
на социалистите, на политиките, ко-
ито може да се предлагат, съжаля-
ваха хората. Станишев понесе теж-
ка двойна загуба на изборите, отся-
коха членовете на клуба. Те обаче
бяха категорични, че действията на
бившия президент не са правилни,
защото не е коректно да се противо-
поставиш по такъв начин на дейст-
ващ председател на БСП.

Клубът оцени като “неадекватно
организационното и политическото
поведение на ръководството на
БСП, довело до две изборни загуби
и минимален прилив от привърже-
ници и симпатизанти, въпреки види-
мия провал в управлението на ГЕРБ”.
Противоборството между Първанов
и Станишев бе дамгосано като во-
дещо до отслабване на партията.
Наличието на няколко кандидатури
за лидерския пост бе подкрепено от
членовете на клуба, но те бяха кате-
горични, че не бива да има личност-
но противопоставяне и взаимно об-
ругаване, а да се получи състезание
в името на единството на партията и
социалистическата й идентичност.
Единствените, които бяха номинира-
ни за председателския пост в БСП,
бяха Корнелия Нинова и Янаки Сто-
илов. Двете кандидатури бяха под-
крепени с пълно мнозинство от чле-
новете на клуб “Кооператор”.

Горещата дискусия стана пред
погледа на районния председател
на БСП - “Оборище”, Валентин Ива-
нов, който бе гост на събранието.
Трябва

да попречим на ГЕРБ

да получи втори мандат, това ще
бъде пагубно за страната, ще из-
паднем в тежка рецесия, а попу-
лизмът им ще продължи, категори-
чен бе той. Иванов също подкрепи
вътрешнопартийния диалог за избор
на лидер, но подчерта, че това тряб-
ва да става в името на партията, а
не заради нечии интереси. Дискуси-
ята по темата трябва да продължи и
след конгреса на БСП, но тя в ни-
какъв случай не бива да разединява
партията, добави той.

Отчетно-изборното заседание на
клуб “Кооператор” завърши с очак-
вания от всички избор на ръковод-
ство и делегати за различните кон-
ференции, както и за ръководните
постове в партията. Боян Череша-
ров отново спечели единодушната
подкрепа на съпартийците си и
продължава да оглавява клуба. Ос-
вен него в бюрото са Георги Доб-
рев и Иван Иванов. Валентин Ива-
нов е номиниран за председател на
районната организация на БСП в
“Оборище”. След оживена дискусия
дали клубът да издигне кандидат
за лидер на БСП - София, настоя-
щият общински съветник и предста-
вител на район “Искър” Борис Цвет-
ков спечели подкрепата на коопе-
раторите и бе номиниран като кан-
дидатура за Градския съвет на БСП
в столицата.

Членове на клуба дискутираха случващото
се в БСП пред стена със снимки от
партийни събития в район “Оборище”

Павлета
ДАВИДОВА

Н
иски пенсии, замразени
доходи, задълбочаваща
се криза, рязане на лен-
тички и фантастични бо-
нуси, които управляващи-

от членовете на организацията бяха
възпрепятствани да присъстват. БСП
се нуждае от победа на изборите.
Това бе категоричната позиция, око-
ло която се обединиха всички присъ-
стващи на отчетно-изборното засе-
дание на клуба. Притеснени от
възможността обикновеният българ-
ски данъкоплатец да плаща за бе-
зобразията на управляващите, хора-
та бяха категорични, че БСП трябва
да се утвърди като ясна алтернатива
на ГЕРБ и да не им позволява да
получат нов управленски мандат,
защото последиците от това ще са
пагубни. Управлението на гербаджи-
ите е смес от медиен шум, полити-
ческо безочие и сляпо следване на
чужди страни, една гротеска и аб-
сурд, анализираха ситуацията пар-
тийните членове. Те се заканиха да
работят активно, за да може БСП да
възвръща доверието на гражданите,
а заедно с това да се търсят повече
младите хора, увлечени от социали-
стическата кауза.

Членовете на клуба бяха притес-
нени от организационното състоя-
ние на партията, не пропуснаха да
отбележат и факта, че много места в
страната са останали без реално
действащи партийни организации. В
някои райони БСП дори не издигна
свои кандидати за кметове, недовол-
стваха партийците. Появиха се упре-
ци за неясните коалиционни отно-
шение с ДПС. Към “Позитано” 20 се
посипаха съвети ресорните комисии
да активизират дейността си и по-
често да дават актуални съвети на

следния момент, поучително отбе-
лязаха опитните партийци. Стана
ясно, че има подкрепа и за евенту-
алното пускане на “червен” телеви-
зионен канал, който да допринесе
за разпространението на социалис-
тическите идеи и послания.

Истинска буря от емоции предиз-
вика темата за съревнованието за

лидерския пост в БСП

Надпреварата между Сергей
Станишев и Георги Първанов е за-
редена с негативна и разрушителна
енергия, която застрашава автори-
тета и намалява доверието към БСП,
отсече Боян Черешаров. Той бе ка-
тегоричен, че и двамата са нужни
на БСП, но не спести критиките си
към действията на бившия прези-
дент. Демократично е да има някол-
ко кандидатури за лидерския пост,
допълни Никола Николов. Той отбе-
ляза, че съревнованието трябва да е
на базата на идеи в името на разви-
тието на организацията, а не на
основата на личностните нападки.
Василка Георгиева изрази недоуме-
нието, в което е изпаднала от раз-
разилия се двубой за председател-
ското място. Станишев беше млад
като пое отговорността да е ръково-
дител, има още много да се учи, оба-
че категорично не одобрявам дейст-
вията на Първанов”, обобщи социа-
листката. Първанов допусна нещо,
което не се е случвало нито при БКП,
нито при БСП - самономинира се,
това е непремерено и неоправдано,

Снимка Мариета ТОМОВА
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очаквайте

Култура

ежисьорът Асен Шопов полу-
чава голямата награда за ця-

Изложба за
Раул Валенберг

Изложбата “Раул Валенберг -
човек в безчовечността” ще бъде
открита на 17 април от 18 ч. в
зала “Ерусалим” на Организацията
на евреите в България “Шалом”,
бул. “Ал. Стамболийски” 50. След
официалната церемония ще бъде
прожектиран документален филм.
Организатори на събитието са
Юдит Ланг, посланик на Унгария у
нас, Йорданка Фандъкова, кмет на
София, и Максим Бенвенисти,
председател на Организацията на
евреите в България “Шалом”.

Добричката галерия
представя
Станислав Колев

Изложба карикатура на Ста-
нислав Колев ще бъде подредена
в Художествената галерия в До-
брич до 30 април. На 18 април в
17.30 ч. в зала 2 на галерията се
открива експозицията на добрич-
кия карикатурист и фотограф.

Деца изписаха
великденски яйца
в Дупница

Интервю с Красимира Стоянова
пред концерта й в София на 23 април
Интервю с Красимира Стоянова
пред концерта й в София на 23 април
Интервю с Красимира Стоянова
пред концерта й в София на 23 април
Интервю с Красимира Стоянова
пред концерта й в София на 23 април
Интервю с Красимира Стоянова
пред концерта й в София на 23 април

с „Аскеер” за
цялостен принос

¿ÒÂÌ
ÿÓÔÓ‚
Наградите за постижения
в театралното изкуство
ще бъдат връчени на 23 май
в театър “Българска армия”

Снимка HOTNEWS.BG/БУЛФОТО

Асен Шопов

Конкурс за най-красиво велик-
денско яйце организираха дуп-
нишките читалища. Двайсетина
деца се включиха в ръчното из-
писване на яйцата пред сграда-
та на общинската администра-
ция. За победителите общината
осигури награди. Отличените
деца ще получат ученически
пособия, каза главният експерт
по култура Илинка Демиревска. В
зелените площи пред общината
е подредена и традиционната
изложба на великденски яйца,
която също се организира от
народните читалища в община
Дупница. В програмата по повод
великденските празници се вклю-
чиха и децата от вокалната
група към детска градина “Кали-
на”. Водеща на концертната
програма е Наташа Демиревска
от отдел “Духовно развитие” в
общината, научи ДУМА от Нико-
лая Иванова.

Елена Алексиева в
„На седмото неб(ц)е”

Елена Алексиева - едно от во-
дещите имена в най-новата
българска литература, ще се пред-
стави днес от 22 ч. в “ПроZZи” в
ресторант&бар “На седмото
неб(ц)е”. Поводът е последният й
роман - “Нобелистът” (изд. “Сие-
ла”), но както казва самата тя:
“Последната ми мания е драма-
тургията”. Тя е авторка на две
стихосбирки: “Бримка на сърцето”
(1994) и “Лице на ангел-екзекутор”
(1996). Следват романът-дневник
“Синята стълба” (2000), сборници-
те с разкази “Читателска група
31” (2005, награда за нова българ-
ска художествена проза “Хеликон”
за 2006 г.), “Кой?” (2006, по библей-
ски сюжети) и романите “Рица-
рят, дяволът, смъртта” (2007) и
“Тя е тук” (2009). Следват разкази
- “Синдикатът на домашните лю-
бимци” (2010) и романът “Нобе-
листът” (2012).

Кръстев - за ролята на Англичанина в
“Завръщане във Витенберг”.

За водеща женска роля номинирани
са Албена Чобанова за ролята на Алис в
“Бягство от Москва”, Мая Новоселска - за
ролята й в моноспектакъла “Едно малко
радио”, и Светлана Янчева - за ролята на
Серафима Илинична, тъща в “Животът е
прекрасен”. Категорията с най-много
предложения - 17, е за изгряваща звезда.
Там номинирани са Весела Бабинова за
ролята на Коля Лебедушкин, военнослу-
жещ първа година, в “Нощна пеперуда”,
Веселина Конакчийска - за ролята на
Нора в “Куклен дом”, и Иван Юруков - за
образа на Зилов в “Лов на диви патици”.
Леонид Йовчев за ролята на Мервин в
“Ръкомахане в Спокан”, Сава Георгиев за
ролята на Еугениуш в “Танго” и Стефан
Мавродиев за ролите на Баща, Номер 3
и Дънкан в “Любов и пари” са номинаци-
ите за поддържаща мъжка роля. В разде-
ла за поддържаща женска роля журито е
избрало Анастасия Лютова за ролята на
Лейди Милфорд, метреса на княза в “Ко-

варство и любов”, Мария Каварджикова
за ролята на Стефка, съпруга на Венко в
“Работно време”, и Теодора Духовникова
за ролята на Мерилин в “Ръкомахане в
Спокан”. Номинираните в категория “Сце-
нография” са Даниела Ляхова за “Рицар
на Светия Дух” и за “Завръщане във Ви-
тенберг”, Огняна Серафимова за “Куклен
дом” и Рин Ямамура за “В Тоскана”, а в
раздела “Костюмография” - са отново
Даниела Ляхова за “Нощна пеперуда” и
за “Завръщане във Витенберг”, Петър
Митев за “Когато гръм удари” и Свила
Величкова за “McBeth”.

Асен Аврамов за “Рицар на Светия
Дух” и за “Завръщане във Витенберг”,
Калин Николов за “Ръкомахане в Спо-
кан” и за “Нощна пеперуда”, Петя Дима-
нова за “Когато гръм удари” са предло-
женията в категория “Театрална музика”.

Церемонията по връчването на XXII
награди “Аскеер” за постижения в теа-
тралното изкуство през изминалия се-
зон ще бъде на 23 май в театър “Българ-
ска армия”.

Р
лостен принос към театралното изкуство
“Аскеер 2012”. В категория “Режисура” но-
минирани са Иван Добчев за “Завръщане
във Витенберг”, Маргарита Младенова за
“Рицар на светия дух” и Явор Гърдев за
“Нощна пеперуда” и “Ръкомахане в Спо-
кан”. Това е категорията с най-трудно из-
брани номинации, тъй като се е наложило
три пъти прегласуване, съобщи БТА.

За най-добро представление номини-
рани са “Бягство от Москва” от Уилям
Никълсън, постановка Петър Пейков,
“Нощна пеперуда” от Пьотър Гладилин,
постановка Явор Гърдев, и “Рицар на
Светия Дух” от Боян Папазов, постановка
Маргарита Младенова.

Номинираните в категорията за воде-
ща мъжка роля са Владимир Пенев за
ролите на Джон, Бари, Боби и Тоби в
“Дуети” и за образа на Президента в
“Златните мостове и Секвоя”, Камен До-
нев - за  Семьон Семьонович Подсекал-
ников в “Животът е прекрасен”, и Малин

Народният певец Илия Луков ще
изнесе три безплатни великденски
концерта на открито на 15 и 16
април, научи ДУМА от народния
изпълнител.
Пред гостите и жителите на Варна,
Бургас и Девня създателят на
“Най-дългото хоро” ще представи
новия си албум “Зов за България”,
издаден по повод 250-годишнината
от написването на “История славя-
ноболгарская”. В него са включени
16 народни песни, подбрани от
чистия извор на българската
традиция. Част от концертите ще
бъде и неговото “Най-дълго българ-
ско хоро”, неразделна част от
всички наши празници.
На Великден - 15 април, в 12 ч. на
входа на Морската градина във
Варна е първият концерт на Илия
Луков. Същият ден в 17 ч. народни-
ят изпълнител ще гостува в Девня.
Концертът е на площада пред
читалището. На 16 април, понедел-
ник, в 11 ч. българските народни
песни ще огласят площад “Атанас
Сиреков” в Бургас.
В концертите ще вземат участие
млади фолклорни таланти, както и
две от най-обичаните изпълнителки
на български народни песни - Янка
Рупкина и Кичка Христова.

ри престижни отли-
чия завоюваха сту-
денти на проф. Сте-
фан Драгостинов в
Нов български уни-
верситет в раздела
по композиция на
международния кон-
курс “Млади виртуо-
зи” - София, съобщи
БТА. Сред 23 творби
на автори от цял свят
“Токата” на Емерих
Амбил (България) по-
лучи втора награда,
при неприсъдена
първа. Сред отличе-
ните в раздела за ка-

Илия Луков
изнася три
безплатни
концерта

Илия Луков
изнася три
безплатни
концерта

Илия Луков
изнася три
безплатни
концерта

Илия Луков
изнася три
безплатни
концерта

Илия Луков
изнася три
безплатни
концерта

Още отличия за студенти на
проф. Стефан Драгостинов

Проф. Стефан Драгостинов

със своите студенти

Снимка
 ЛИЧЕН АРХИВ

Т
мерни ансамбли от-
ново е Емерих Амбил
- с втора награда за
“Прелюд, тренодия и
епитафия”. В този
раздел основен опо-
нент е бил Феликс
Освалдович от Русия,
чието произведение
взе първата награда.

Отново студентка
от НБУ - Сара Коста-
диновска (Р Македо-
ния), завоюва трета-
та награда, поделена
с Рафаел Лангуиа от
Франция. Творбата
на 22-годишната

Сара “Три тестамен-
та” за арфа, цигулка
и виолончело е свое-
образно послание от
миналото към бъде-
щето.

Сред 23-те произ-
ведения от цял свят,
представени на кон-
курса, 11 са от Бълга-
рия. И трите награди
за млади композито-
ри, които останаха в
нашата страна, са
присъдени на студен-
ти от НБУ, отбелязва
проф. Стефан Драго-
стинов.
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“Овньо льо вакал, каматан...”
(Жалба по славното родопско овчар-
ство) от Тодор Коруев е новата кни-
га на издателство “Захарий Стоянов”.
Тя е своеобразна енциклопедия -
разказва не само за възхода и
упадъка на подвижното овцевъдство
в Родопите и Беломорска Тракия и
прочутите “тьожки кехае”, но и за
всичко, свързано с отглеждането на
овцете - предоя, мандрата, стрижба-
та, янгилната кампания. В Родопа
някога всичко се въртяло около ов-
цете - планини се продавали, на-
емали се летни и зимни пасища,
правели се кошари и мандри. Зато-
ва овчарската гега се предавала от
бащи на деца, заедно с трупания
многовековен опит. Овцете хранили
людете, а овцевъдството подпомага-
ло земеделието - с полезната овча
тор. И другите поминъци се въртели
в орбита около овчарството - абад-
жийството и терзийството, медникар-
ството, кацарството, кожухарството,
дюлгерството...

Книгата разказва за онова вре-
ме, за което Николай Хайтов казва-
ше: “Овчар беше сладка дума, ов-
чарлък - благородна работа. Но ня-
кога!” Описани са и битът и вярва-
нията на овчарите, особеностите и
организацията на техния труд, ха-
рактерен не само с общуването с
природата, но и с рисковете от това
общуване. С удоволствие се четат и
страниците, посветени на чановете
и тюмбелеците, на овчарските праз-
ници с хора, гайди и кавали. В кни-
гата има откъси, които ни връщат и
към смутното разбойническо време,
към националните борби и комит-
лика, в които кехаите и овчарите са
сред главните действащи лица. Кни-
гата е удивителна смесица от мито-
логия и история, етнография и фол-
клор, народопсихология и мемоари-
стика, художествена литература и
документална журналистика, от
нейните страници “звучат” много ро-
допски песни - познати и непозна-

Книга за
„тьожките
кехае”

Ценителите на художественото изкуство ще
могат до 12 май да се насладят на великолеп-
ната съвместна изложба на проф. Емил Попов
и Иван Стратиев, открита в галерия “Джамията”
в Дупница. Това, което събира проф. Попов и
Стратиев, е човешката близост, топлотата на
пластичния израз в изкуството им. Проф. Емил
Попов е роден в Кюстендил. Завършва НХА,
специалност “Скулптура”. От 2002 г. е профе-
сор по скулптура в академията. Живее в
Перник, но ателието и сърцето му са в Дрен.
Член е на СБХ. Така го представи Божура
Кацарова - уредничка на галерия “Джамията”.
В началото на 90-те години на ХХ век влиза в
световното изкуство. Във времето представя
творчеството си на 3 континента. Има над 20
самостоятелни изложби в България и в големи
галерии по света. Космосът на твореца, него-
вите бикове и новородени агнета са поставени
в световни колекции в Белгия, в музея “Пуш-
кин” в Москва, в Прага, Берлин, Норвегия,
Япония, Индия, Холандия и др. Той е автор на
бронзовия бюст на пророчицата Ванга в
Рупите по случай 100-годишнината от рождени-
ето й. През 1988 г. участва в олимпиадата на
изкуствата в Сеул. Проф. Попов е представен
на множество международни скулптурни
симпозиуми в Австрия, Япония, Индия, Белгия,
Унгария и др. Негови работи са притежание на
Националната художествена галерия в София,
в почти всички окръжни галерии в страната,
както и в много частни колекции. В изложбата
в галерия “Джамията” проф. Попов показва 12
пластики от цикъла “Животни” в техника бронз.
В част от пластиките присъства темата за
Христовия агнец. Скулптурите на Попов сякаш
са пътували с машината на времето, защото
излъчват нещо праисторическо и в същото

Жалба на Тодор
Коруев по
славното родопско
овчарство

Великденска импресия
в галерия „Джамията”
в Дупница
Николая ИВАНОВА

време са в абсолютен мисловен и визуален
синхрон с глобализацията на човечеството
днес и утре, допълни Божура Кацарова.
Иван Стратиев е роден в Трън, завършил е
Великотърновския университет, специалност
“Графика”. Член е на СБХ. Живее в София.
Първата си самостоятелна изложба прави
през 1987 г. Има над 40 самостоятелни
изложби в София, Варна, Перник, Пазард-
жик, Виена, Прага и др. Стратиев е елитен
творец, с различна физиономия. Смислово
се самоопределя като анахронист. Започва
с реализъм, преминава през метафизичното
и стига до сюрреализъм, каза Божура
Кацарова. Той участва в първата в Бълга-
рия изложба “Анахронизъм” съвместно с
Живко Мутафчиев, Иван Иванов-Йоаний и
др. Удостоен е с годишните награди на
редица български галерии, както и с приза
“Златен звънец” - Перник ’98. Учредител е
на арт група съвместно с Георги Динев,
Николай Янакиев, Валери Желязков и
Атанас Гаджев, с които реализира няколко
изложби в София, Пловдив, Шумен и др.
Според Стратиев изкуството не се разбира,
а се преживява. Неговите творби са истин-
ски пир за сетивата, съчетават изтънченост
и артистичност. Графиките са малък формат,
носят особена интимност и оригиналност.
Авторът създава свой метафизичен свят на
привидна хиперреалност. Стратиев предста-
вя разнообразна колекция от 25 маслени
композиции с хора и портрети. Сред тях са
“Есенен натюрморт”, “Театър”, “Морска
градина” - акварели, и др.
На откриването на изложбата свои стихове
рецитира поетесата Веска Гювийска, църков-
но-славянски песнопения изпълни черковният
хор при храм “Св. Георги Победоносец” в
Дупница. Присъстваха много общински съвет-
ници, бизнесмени, представители на галерия
“Резонанс” - Пловдив, известният художник
Николай Янакиев, който е дупничанин, пред-
ставители на фондация “Ванга” и много други.

ти. Приносът на автора е в осмисля-
нето от позициите на съвременника
на написаното от В. Дечов, Ст. Н.
Шишков. Хр. Попконстантинов, Ан.
Примовски, Н. Хайтов, К. Канев, М.
Михайлова, П. Маринов, Н. Примов-
ски, Ст. Райчевски и др., както и в
оценката на отражението на овчар-
ството във фолклора и художестве-
ната литература.

Тодор Коруев и сам е търсел
информатори за развитието на този
вековен поминък. В центъра на по-
вествованието са селищата с най-
развито овцевъдство - Соколовци,
Момчиловци, Славеино, Чокманово,
Чепеларе, Широка лъка, Устово,
Полковник Серафимово, Левочево,

Сивино, Забърдо, Богутево, Стойки-
те, Гела, Девин, Триград, Хвойна,
Павелско, Дивидково, Петково и др.
Разкрит е и упадъкът на родопско-
то подвижно овцевъдство - в края
на книгата авторът ни пренася в Из-
точните Родопи - Момчилградско,
Крумовградско и Ивайловградско,
където след затварянето на грани-
цата с Гърция отиват да зимуват
много от стадата от Средна Родопа.
Пространно се разказва и за праз-
ника Хъдърлез на мюсюлманското
население в района, а на обичаите
на Дамбала и изследванията на
Мара Михайлова също е отделено
широко място.

Увлекателното повествование,
което се чете много леко, се доко-
сва и до литературни образи от род-
ната литература - “Време раздел-
но” на Антон Дончев, разказите на
Николай Хайтов и Станислав Сив-
риев, има и съпоставки с овчарски-
те митарства на Захарий Стоянов.
Написаното носи автентичност, тъй
като авторът сам е потомък на ке-
хаи и ни представя интересна хро-
ника на рода си. Любопитни са
страниците за старите овчарски
писмена, за рабошите и овчарското
счетоводство, за мандраджийските
гозби и лакомствата от агнешко и
овче месо, за овчарската метеоро-
логия. Направен е и сериозен опит
да се надникне в народопсихологи-
ята на планинеца. Авторът, извес-
тен журналист и публицист, член на
Съюза на българските писатели, е
роден в Момчилград. Автор е на кра-
еведско изследване “Момчилград -
летописи” и на книгите “Горещи
думи”, “Тодор Генов. Литературна
анкета” и “Горещи думи 2”.

Книгата “Овньо льо вакал, кама-
тан...” е представително издание от
620 страници и богата илюстрация.
Цената му е 25 лева.

Празничен спектакъл
в Софийската опера
и балет
римата Радостина Николаева ще се потопи за първи
път в драматичните и разтърсващи страсти на своята
героиня Сантуца на 14 април от 19 ч. в спектакъла
“Селска чест”, а дебют на наша сцена ще направи
изпълнителят на Алфио - баритонът Мариан Йованоски,
научи ДУМА от Галина Минчева.

Изтъкнатите наши артисти - тенорът Костадин Андре-
ев, Румяна Петрова, Благовеста Мекки-Цветкова, хор и
оркестър на Софийската опера и балет, под диригентст-
вото на Алесандро Санджорджи, ще пресътворят велико-
лепната творба на Маскани. Във втората част на вечерта
в блестящата флорентинска комедия “Джани Скики”, опе-
ра от Джакомо Пучини, ще имаме удоволствието да се
насладим на вихреното артистично майсторство на Вла-
димир Самсонов и други солисти на операта под дири-
гентството на Велизар Генчев. Режисьор и на двете твор-
би е Пламен Карталов, художничка - Роберта Монополи.

Снимки Виктор ВИКТОРОВ

“Джани Скики”

“Селска чест”

ППППП
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Разбирайки, че бившият й
съпруг се е оженил за младата
съседка, тя му отмъсти по най-ко-
варния начин: омъжи се за бащата
на съседката и му стана тъща...

ВЕЛИЗАР ДИМИТРОВ, футболист
ВЕСЕЛИН СТОЯНОВ,
писател, член на СБП
ДИМАНА РАНКОВА,
заместник-председател
на Комисията за финансов надзор
ЕВГЕНИЙ СТАНЧЕВ, журналист
ИВАНКА ИВАНОВА,
учредителка на клуба
„Приятели на ДУМА” в Ямбол
МАРИЯ СТЕФАНОВА,
журналистка
МАРТИН ДИМИТРОВ,
народен представител
МИЛЕНА ГЕОРГИЕВА,
учредителка на клуба
„Приятели на ДУМА” в Сливен
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Велики петък или

Разпети петък
Св. свещеномъченик Артемон, презви-

тер Лаодикийски († 303)

Велики петък е най-тъжният, най-теж-
кият ден за Божия син. Той бива разпит-
ван, вина Му вменили, а Пилат, пoдстрекан
от тълпата, която ревяла “Разпни Го”, му
издал тежка присъда. В този ден Иисус
претърпял безброй поругания, мъки, не-
имоверни страдания. Това е денят, в който
разпънали на кръст невинния Агнец - “из-
тезаван за нашите беззакония и мъчен за
нашите грехове”, принесен в жертва за
греховете на цялото човечество. Раздрало
се небето и земята, слънцето скрило лика
си, тъмнина надвиснала над Голгота.

Черен, мрачен, потресаващ е денят, в
който Божият Син умрял, разпънат на кръст
като най-позорен разбойник. На Велики
петък бил погребан в каменен саркофаг в
пещера, пред която властите оставили
стража и огромен камък на входа.

а трета поредна година жителите и гостите на София ще имат
възможност да се включат в най-масовия бой с великденски яйца,
който ще се проведе на 16 април, понеделник, от 12 ч. при входа на
Борисовата градина, край езерото Ариана. Най-активните участници
в “преборването” ще спечелят самолетни билети  до Лондон и Ман-
честър за двама от easyJet. Българската поп и джаз певица Милени-
та и кметицата на София Йорданка Фандъкова са поканени да откри-
ят официално веселата надпревара.

ай-светлият христи-
янски празник Въз-
кресение Христово
ще бъде отпразну-
ван в Хухла от два
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Пловдивчани имат шанса да вкусят от
100-метровия козунак, който ще бъде раз-
чупен на 15 април, неделя. Сладкият ре-
кордьор ще бъде изпечен специално за
втория рожден ден на най-големия търгов-
ско-развлекателен комплекс в Южна
България - мол “Галерия Пловдив”. Ве-
селбата ще започне от 16 ч. в източния
атриум и коридорите с разчупването и
раздаването на козунака - шампион по
дължина. В специалната програма учас-
тие ще вземат младите таланти на Плов-
див в областта на танцовото и вокалното
изкуство. А 121 късметлии ще получат по-
даръци от празничната игра - фитнес тре-
нажор, домашни уреди, бижута, почивки,
талони за отстъпки и др.

Вековната мистерия за това кое се е
появило първо - кокошката или яйцето,
вече е разгадана. Сложната и обърква-
ща дори и най-трезвомислещите умове
гатанка вече е разбулена. Учените раз-
криха, че първо се е появила кокошката.
До това заключение експертите са стиг-
нали благодарение на сериозни диску-
сии над факта, че са съществували пред-
шественици на пилето, както и много
други видове, които снасят яйца.

100-метров козунак
раздават в Пловдив

РАЗГАДАХА
МИСТЕРИЯТА
ЗА КОКОШКАТА
И ЯЙЦЕТО

З
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Българи и гърци ще се съберат на площада и в селския хоремаг
„Център на света”, за да чуят четирите каба гайди
и певиците от Руфинкината планина

както на Трифон Зарезан, ко-
гато са били и най-големите
студове, хора от България и
Гърция, от близо и далеч, ще
се стекат, за да празнуват.

“Няма да описваме пред-
варително какво ще се случи
на площада или вечерта в
селския хоремаг “Център на
света”, защото по-добре е
всеки мераклия да отиде и
сам да види”, твърдят органи-
заторите на проявата. Всеки

обаче е добре дошъл и ще
бъде посрещнат подобаващо
от дарителите, които не искат
да бъдат назовавани.

За да мине всичко на ниво,
като на истински хухленски
празник, те са подготвили не
само музиката, а и два курба-
на за църквата. На два шиша
ще се въртят едно теле и едно
агне - та кой каквото предпо-
чита. За чукането с червени
яйца от най-щастливите ко-

кошки и за надяждането с ис-
тински селски курабии и ко-
зунаци няма да говорим. Нито
за вината и ракиите ще спо-
менаваме - тук те се леят като
река Арда.

“Ще има много и българ-
ски, и гръцки хора и песни -
до безкрай. Елате и се хване-
те на хорото. В Хухла, на мег-
дана. Там, отдето започва
България!”, призовават идео-
лозите на празника.

народа - българи и гърци. В
малкото погранично село край
Ивайловград, където са оста-
нали само шепа старци, ще
гръмнат четири каба гайди. На-
връх Великден, на Света Не-
деля, ще пеят певици от Ру-
финкината планина. Отново,

На финалния концерт от клуб-
ното турне на Графа в столичния
“Once Upon A Time Biblioteka”
присъстваха много от звездите в
българския шоубизнес - Калин
Врачански, Мариан Вълев, Диля-
на Попова, Мария Игнатова, Мит-
ко Павлов, Веско Ешкенази, Ор-
лин Павлов, Маги и Кремена
Халваджиян, синът им Бебо
и адреналинката Алекс,
Били Хлапето и Майк Лексъс
и много други.

Суперуспешният “Graffa
Jim Beam Tour 2012” пре-
мина през 10 българ-
ски града, както ДУМА
писа. Изпълнителят и
екипът му представи-
ха грандиозно музи-
кално шоу пред хи-
лядите фенове в
препълнените нощ-
ни клубове. В двуча-
совата програма, из-
пълнена с много
енергия и заряд,
бяха включени хито-
вете от последната
година - “Никой”, “Не-
видим”, “Заедно”, “Тяло

Кака Лара пораства
в ефирa на Нова ТВ и
става мама Лара. Всяка
сряда тя ще бъде водещ
на собствена рубрика в
“На кафе” - “Моето
дете”, където ще пред-
ставя мнението на спе-
циалисти в отглеждане-
то на децата, без да
пропуска и самите май-
ки, бащи и ценния опит

Ali Shirazinia, познат повече
като Dubfire или като едната по-
ловинка на култовия екстандем
Deep Dish, потвърди своето уча-
стие на петото издание на най-
големия музикален фестивал в
България “Spirit of Burgas”. Спе-
циалната електронна сцена
“Solar Dance Arena” ще събере
за първи път двете техновеличия
Richie Hawtin и Dubfire на 5 ав-
густ. Като тандем зад пулта два-
мата артисти са желани гости на

Звезди почетоха финала
на турнето на Графа

в тяло”, и селекция от най-доб-
рите песни на Графа. За стра-
хотните сценични костюми, на-
правени като продължение на
линията “Никой”, се беше погри-
жила стилистката и сценограф-
ка Антония Попова.

Заради големия интерес във
Варна, Пловдив и София Гра-

фа, DJ Borche, Теа от Teabo
Project и балерината Индира
направиха по два концерта.

Турнето, което беше плани-
рано за февруари и март,

се удължи и през
първата седмица на
април.

След края на
клубната си обикол-
ка Графа няма да
има време за почив-
ка, а продължава
работата по новия
си сингъл, който ще
е готов в края на
този месец. Парче-
то ще е съвместно и
с много различно
звучене, но засега се
пази в тайна кой ще
участва в него.

ТЕХНОВЕЛИЧИЯ ПРЕДСТАВЯТ ГОРЕЩИ
СЕТОВЕ НА „SPIRIT OF BURGAS”

Силвия ШОПОВА най-големите световни форуми, а
благодарение на най-добрия
фестивал за електронна музика у
нас - “Solar”, българската публи-
ка ще може да види на живо не-
вероятното им шоу.

Само няколко години след
като напусна дуото Deep Dish, с
което спечели “Грами”, самостоя-
телната кариера на Dubfire вече
е белязана неколкократно с тит-
лите “Най-добър минимал” и
“Най-добър техноартист”. Dubfire
се наложи като новатор, проду-
цент на jet-black, polished chrome

techno и собственик на влиятел-
ния лейбъл SCI+TEC Digital Audio.

Билети за петото издание на
бургаския фест могат да бъдат
закупени до 2 май от мрежата на
Еventim и онлайн. Пълен 3-дне-
вен пропуск до сцените на “Spirit
of Burgas” и “Solar Dance Arena”
ще струва 200 лв., като само за
“Spirit” ще се продава за 130 лв.,
а за “Solar” - за 90 лв. Пълен ед-
нодневен пропуск е с цена 90 лв.,
достъп само до сцената на “Spirit
of Burgas” се осигурява срещу
60 лв., а за втората - за 35 лв.

Кака Лара стана мама
и в ефира на „На кафе”

на бабите.
Лара признава, че

темите за грижите за
малките от дълго време
са учебник за самата
нея, още повече, след
като стана майка за
втори път. За гледането
на неколкомесечната
Вая й помага и голяма-
та й дъщеря Бенджи.
Лара обещава, че в

“Моето дете” ще съби-
ра разнообразни теми,

които наистина вълну-
ват зрителите.
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рез нощта все още на места в западната по-
ловина от страната е възможно да превали.
По-късно облачността ще намалее. Преди
обяд ще е предимно слънчево. Около и след

обяд от югозапад ще се заоблачи и до вечерта на
отделни места в Югозападна България ще превали
дъжд. През нощта срещу петък превалявания ще има
и на места в останалата част от страната. Минимални
температури между 4 и 9 градуса, в София 7 градуса,
максимални между 19 и 24 градуса, в София 20 гра-
дуса. Атмосферното налягане е по-ниско от средното
за месеца. След обяд ще се понижи още. В планини-
те ще преобладава слънчево време, но след обяд в
югозападните райони ще се заоблачи и на места ще
превали. Вятърът ще е умерен от юг, югозапад, но
след обяд ще се усили. По Черноморието ще преоб-
ладава слънчево време със слаб вятър от юг, югоиз-
ток. Максималните температури ще бъдат между 18 и
21 градуса. Температурата на морската вода е 8-9
градуса. Вълнението ще е слабо.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.48698

GBP
2.37157

CHF
1.62620

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В събота ще има доста облаци и на многоВ събота ще има доста облаци и на многоВ събота ще има доста облаци и на многоВ събота ще има доста облаци и на многоВ събота ще има доста облаци и на много
места ще превали краткотраен дъжд, може иместа ще превали краткотраен дъжд, може иместа ще превали краткотраен дъжд, може иместа ще превали краткотраен дъжд, може иместа ще превали краткотраен дъжд, може и
да прегърми. В Източна България ще духада прегърми. В Източна България ще духада прегърми. В Източна България ще духада прегърми. В Източна България ще духада прегърми. В Източна България ще духа
умерен югоизточен вятър. Минимални темпе-умерен югоизточен вятър. Минимални темпе-умерен югоизточен вятър. Минимални темпе-умерен югоизточен вятър. Минимални темпе-умерен югоизточен вятър. Минимални темпе-
ратури между 7 и 12, максимални - между 19ратури между 7 и 12, максимални - между 19ратури между 7 и 12, максимални - между 19ратури между 7 и 12, максимални - между 19ратури между 7 и 12, максимални - между 19
и 24 градуса. В неделя до обяд ще има повечеи 24 градуса. В неделя до обяд ще има повечеи 24 градуса. В неделя до обяд ще има повечеи 24 градуса. В неделя до обяд ще има повечеи 24 градуса. В неделя до обяд ще има повече
слънце, но след обяд отново на места крат-слънце, но след обяд отново на места крат-слънце, но след обяд отново на места крат-слънце, но след обяд отново на места крат-слънце, но след обяд отново на места крат-
котрайно ще превали. В понеделник кратко-котрайно ще превали. В понеделник кратко-котрайно ще превали. В понеделник кратко-котрайно ще превали. В понеделник кратко-котрайно ще превали. В понеделник кратко-
трайни валежи се очакват само в североизточ-трайни валежи се очакват само в североизточ-трайни валежи се очакват само в североизточ-трайни валежи се очакват само в североизточ-трайни валежи се очакват само в североизточ-
ните райони, след обяд - и в планините.ните райони, след обяд - и в планините.ните райони, след обяд - и в планините.ните райони, след обяд - и в планините.ните райони, след обяд - и в планините.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

16°/21°16°/21°16°/21°16°/21°16°/21°

 14      15
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални
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Студена
светлина

Проектът Х
Филмите до 19 април

Бойни кораби

¬ËÒÓÍÓÚÂıÌÓÎÓ„Ë˜Ì‡ Ë ÏÌÓ„Ó ÁÎ‡ ËÁ-
‚˙ÌÁÂÏÌ‡ ‡Ò‡ Â¯‡‚‡ ‰‡ ÔÂ‚ÁÂÏÂ ÏËÎ‡Ú‡
ÌË ÔÎ‡ÌÂÚ‡. œ˙‚ËˇÚ Û‰‡ Â Ì‡ÌÂÒÂÌ Ì‡ ‡ÏÂ-
ËÍ‡ÌÒÍ‡ ÚÂËÚÓËˇ, ÌÓ ÌÂ ‚ ÌˇÍÓÈ ÏÂ„‡ÔÓ-
ÎËÒ (Í‡ÍÚÓ ÒÂ ÒÎÛ˜‚‡ ‚ ÔÓ˜ÚË ‚ÒË˜ÍË ‡ÔÓÍ‡-
ÎËÔÚË˜ÌË ÙËÎÏË), ‡ ‚ ÓÍÂ‡ÌÒÍË ‚Ó‰Ë, ‰Ó
’‡‚‡ÈÒÍËÚÂ ÓÒÚÓ‚Ë. œÓ ÒÚÂ˜ÂÌËÂ Ì‡ Ó·ÒÚÓ-
ˇÚÂÎÒÚ‚‡Ú‡ ÔÓ Ò˙˘ÓÚÓ ‚ÂÏÂ Ú‡Ï ÒÂ ‚Ó‰ˇÚ
Ï‡˘‡·ÌË ‚ÓÂÌÌÓÏÓÒÍË Û˜ÂÌËˇ...

’ÓÎË‚Û‰ ÌËÍÓ„‡ ÌˇÏ‡ ‰‡ ÒÂ ÛÏÓË ÓÚ
Ò˛ÊÂÚ‡ Á‡ ÍÓÚÍËˇ ÏÎ‡‰ÂÊ, ÔËÌÛ‰ÂÌ ‰‡ ÒÂ
ÔÂ‚˙ÌÂ ‚ „ÂÓÈ Á‡‡‰Ë ÌˇÍÓˇ Ï‡˜Ì‡ ÒÂÏÂÈ-
Ì‡ Ú‡ÈÌ‡, ÔÓ Ô‡‚ËÎÓ Ò‚˙Á‡Ì‡ Ò Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ-
‚ÓÚÓ ËÎË Ò ‡ÁÌË ÒÂÌ˜ÂÒÚË Ó„‡ÌËÁ‡ˆËË, ÍÓËÚÓ
ÔÂ‰ÔÓ˜ËÚ‡Ú Ô˙‚Ó ‰‡ ÒÚÂÎˇÚ, ‡ ÔÓÒÎÂ ‰‡ Á‡-
‰‡‚‡Ú ‚˙ÔÓÒË. ÃÎ‡‰ÂÊ˙Ú ‚ ÒÎÛ˜‡ˇ Â ’ÂÌË
 ‡‚ËÎ. ¡ÛÒ ”ËÎËÒ Ë„‡Â ÌÂ„Ó‚ ËÁÌÂ‚ÂÌ ·‡˘‡,
ÔÓ ÍÓ„ÓÚÓ ÒÚÂÎˇÚ ÌÂÔËˇÚÌÓ ˜ÂÒÚÓ, Á‡˘ÓÚÓ
‡·ÓÚË Á‡ ÷–”. œ‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ Ë/ËÎË ÒÂÌ˜Â-
ÒÚËÚÂ Ó„‡ÌËÁ‡ˆËË Ô˙Í ÒÂ ÔÓˇ‚ˇ‚‡Ú ‚ ÎËˆÂÚÓ
Ì‡ ‚ËÌ‡„Ë ÌÂÔÓÍÎ‡ÚËÏ‡Ú‡ —Ë„ÓÌË ”ËÈ‚˙...

“≈À≈÷
≈ÌÂ„ËËÚÂ ˘Â ÔÓ‰-
ÒËÎ‚‡Ú ÛÒÂ˘‡ÌÂÚÓ ‚Ë
Á‡ ‚ˇÌÓÒÚ, ÔÂ‰‡-
ÌÓÒÚ Ë Î˛·Ó‚. —ÔÓ‰Â-

Œ¬≈Õ
¬ ı‡ÏÓÌË  ̌Ò ÂÌÂ-
„ËËÚÂ Ì‡ ‰ÂÌ ,̌ ËÁ-
Ô˙ÎÌÂÌË Ò ‰Ó·Ë
˜Û‚ÒÚ‚‡, ˘Â ËÁ‡ÁË-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ŒÚÌÂÒÂÚÂ ÒÂ ÏÌÓ„Ó
Ú˙ÔÂÎË‚Ó Í˙Ï ÔÂ-
ÚÂÌˆËËÚÂ Ì‡ ·ÎËÁÍËÚÂ
ÒË, ‚ „ÓÎˇÏ‡Ú‡ ÒË ̃ ‡ÒÚ

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
¬ ‰Ó·Ó Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ
˘Â ÔÂÏËÌÂÚÂ ÔÂÁ
‰ÂÌ ,̌ ‡ ÌÓ‚ËÚÂ Á‡-
ÌËÏ‡ÌË  ̌Ë ÔÂ‰ÔË-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
«‡Ó·ËÍÓÎÂÌË ÓÚ
·ÎËÁÍË ıÓ‡ ‰ÌÂÒ
˘Â ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ
Ì‡È-‰Ó·Â, ‰‡‚‡ÈÍË

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
≈ÍËÔÌ‡Ú‡ ‡·ÓÚ‡
˘Â ÛÎÂÒÌË ÊÂÎ‡ÌË-
ˇÚ‡ Ë ÒÚÂÏÂÊËÚÂ
‚Ë, ÌÓ ÌˇÏ‡ ‰‡ ÔÂ-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ÕˇÏ‡ ‰‡ ÔÂÌÂ·Â„-
ÌÂÚÂ ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ Ë
·ÎËÁÍËÚÂ ÒË. “Â Ò‡
‚‡¯‡Ú‡ ÓÔÓ‡, Á‡ÚÓ-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
— ·ÎËÁÍËÚÂ ÒË Ë
Ó·Ë˜‡ÌË ÓÚ ‚‡Ò
ıÓ‡ ˘Â ÒÔÓ‰ÂÎˇ-
ÚÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ Ì‡

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
–‡‰ÓÒÚÚ‡ ÓÚ ·ÎËÁÓÒÚ-
Ú‡ Ì‡ ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ Ë
Ó‰ÌËÌËÚÂ ‰ÌÂÒ ‚Ë
Ô‡‚Ë ÔÓ-˘Â‰Ë Ë

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
ƒÓ·‡Ú‡ ÂÌÂ„ÂÚËÍ‡
Ì‡ ‰ÂÌ  ̌ ˘Â ÓÍ‡Á‚‡
ÌÂÓ·ËÍÌÓ‚ÂÌÓ ‚˙Á-
‰ÂÈÒÚ‚ËÂ ‚˙ıÛ ‚‡Ò

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ÃÌÓ„Ó ÓÚ ‚‡Ò ˘Â
Ì‡ÒÓ˜‡Ú ÒÚ‡‡ÌËÂÚÓ
ÒË ‰ÌÂÒ ‚ ÔÓÎÁ‡ Ì‡
ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ, Ó‰ÌË-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÚÂ Î˛·Ó‚Ú‡ Ë ‰Ó·ÓÚÓ ‚ ÒÂ·Â ÒË
Ë ˘Â „Ó Ì‡ÒÓ˜ËÚÂ Í˙Ï ÏÌÓ„Ó ıÓ‡.

ÂÏ‡˜ÂÒÍË ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ‚Ë ÌÓÒ Ú̌
ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ë ÔË‰Ó·Ë‚ÍË.

ÎÂÌÓÚÓ ‚ÂÏÂ Ò ·ÎËÁÍËÚÂ ıÓ‡ ˘Â
‚Ë Ì‡Ô‡‚Ë ‰Ó‚ÓÎÌË.

ËÁ‡Á Ì‡ Î˛·Ó‚Ú‡, ‚ÂÌÓÒÚÚ‡ Ë
ÔÓÒÚÓˇÌÒÚ‚ÓÚÓ ÒË.

‚‡ ·ÂÁ Ó„‡ÌË˜ÂÌË  ̌ ˘Â ËÁ‡ÁËÚÂ
ÒËÎÌËÚÂ ÒË ˜Û‚ÒÚ‚‡ Í˙Ï Ú̌ ı.

ÔË‚˙Á‡ÌÓÒÚ, Î˛·Ó‚, ‚ˇÌÓÒÚ
Ë ÔÂ‰‡ÌÓÒÚ.

Ò‡ ÓÒÌÓ‚‡ÚÂÎÌË. œÓÏËÒÎÂÚÂ ÒË
‰Ó·Â.

ÌÂ·Â„ÌÂÚÂ ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ Ë ·ÎËÁ-
ÍËÚÂ ÒË.

Ì‡Ò˙˜‡‚‡ Û ‚‡Ò ÊÂÎ‡ÌËÂÚÓ ‚Ë ‰‡
ÒÚÂ ÔÓÎÂÁÌË Ì‡ ÔÓ‚Â˜Â ıÓ‡.

ÌËÚÂ Ë ‚ÒË˜ÍË, Ò ÍÓËÚÓ ÒÔÓ‰ÂÎ Ú̌Â
‚˙ÎÌÂÌË Ú̌‡, Î˛·Ó‚Ú‡ Ë ‚ˇ‡Ú‡.

Ë „ËÊÂÈÍË ÒÂ Á‡ ÏÌÓ„Ó ‰ÂÚ‡ÈÎË,
˘Â ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ ÔÓ-Ò‚ÂÊË.

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÓ·Ó ‚ÂÏÂ Á‡ Ô Ú̇Û-
‚‡ÌÂ Ë Ì‡˜‡ÎÓ Ì‡ Ô -̇
ÚÂ¯ÂÒÚ‚Ë ,̌ Ì‡ ÌÓ‚‡
‡·ÓÚ‡ Ë ÒÏÂÎË, ÌÓ

‰Ó·Â Ó·ÏËÒÎÂÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË, ÓÚ
ÍÓËÚÓ ˘Â ÔÂ˜ÂÎËÚÂ ‰Ó·Â.

œÓ˜ÚË ‚ÒÂÍË ÚËÈÌÂÈ‰Ê˙ ËÏ‡ ÔÓÌÂ ÔÓ Â‰Ì‡
Ú‡Í‡‚‡ ËÒÚÓËˇ. –Ó‰ËÚÂÎËÚÂ ÏÛ Á‡ÏËÌ‡‚‡Ú Ì‡-
ÌˇÍ˙‰Â, ‡ ÚÓÈ Ó„‡ÌËÁË‡ ‰ÓÏ‡¯ÌÓ Ô‡ÚË, ÍÓÂÚÓ
Á‡‚˙¯‚‡ Ò Ô˙ÎÂÌ ÔÓ„ÓÏ. —‡ÏÓ ‰ÂÚÓ ÔÓ„ÓÏ˙Ú
‚ „ÓÌËˇ ÔËÏÂ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡‚‡ ‰Ó ÌˇÍÓˇ Ë
‰Û„‡ Ò˜ÛÔÂÌ‡ ̃ ‡¯‡ Ë Ò˙ÒÂ‰Í‡Ú‡ ÓÚ ‰ÓÎÌËˇ ÂÚ‡Ê,
ÍÓˇÚÓ Â ËÁ‚ËÍ‡Î‡ ÔÓÎËˆËˇ Á‡‡‰Ë ¯ÛÏ‡. ¬
ìœÓÂÍÚ˙Ú ’î ÒÂ ÒÎÛ˜‚‡ Ó·˘Ó ‚ÁÂÚÓ Ò˙˘ÓÚÓ, Ò
Ú‡ÁË ‡ÁÎËÍ‡, ˜Â ÚÛÍ ‰ÛÏ‡Ú‡ ìÔÓ„ÓÏî ÏÓÊÂ ‰‡
·˙‰Â ËÁÔÓÎÁ‚‡Ì‡ Ò˙‚ÒÂÏ ·ÛÍ‚‡ÎÌÓ.

ПРЕДПРЕМИЕРИ
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Cinema City 16:10, 18:00, 19:20, 22:30
Арена The Mall 12:30, 14:30, 16:30,
18:40, 20:40, 22:40
Арена Запад 11:50, 13:50, 15:50, 18:00,
20:10, 22:10
Арена Младост 11:50, 13:50, 15:50,
18:00, 20:10, 22:10

Cinema City 14:20, 17:00, 19:40, 22:15
Арена The Mall 21:30, 22:50
Арена Запад 14:00, 17:00, 19:45, 22:30
Арена Младост 14:00, 17:00, 19:45,
22:30

Cinema City 11:30, 16:15, 18:10, 20:10,
22:10
Арена The Mall 11:40, 13:45, 15:50,
18:00, 20:10, 22:15
Арена Запад 12:10, 14:10, 16:20, 18:20,
20:30, 22:45
Арена Младост 12:10, 14:15, 16:15,
18:20, 20:30, 22:45
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4500-ИЯТ ИЗТРЕБИТЕЛ
F-16 ВЕЧЕ Е ДОСТАВЕН

ВЕНЕЦУЕЛА ЗАПОЧНА
ИЗГРАЖДАНЕТО НА НОВАТА
СИСТЕМА ЗА ПВО (CADAI)

САЩ СМЕНЯТ
СПАСИТЕЛНИТЕ
ВЕРТОЛЕТИ
PAVE HAWK

В

Обедна почивка в района на АВ склада...

М

Обективът се шегува

Донските казаци
„ще превземат”
отново Париж

Донски казаци

Акцията им е посветена на
200-годишнината от победата в
Отечествената война от 1812 г.

Д
онските казаци се
готвят „за поход към
Париж”. Конният от-
ряд ще потегли от
Москва през септем-

ври и след два месеца ще
пристигне в столицата на
Франция. Необикновената им
акция е посветена на знаме-
нателната дата – 200-годиш-
нината от победата в Отече-
ствената война от 1812 годи-
на. „Това е марш на мира,
марш в памет на падналите в
онази война руски и френски
войници” – отбелязват от ор-
ганизационния комитет на
похода „Москва-Париж”.

Преди два века първи през
главните градски врати на Па-
риж препуска лейбгвардей-
ският Казашки полк, след кой-

то в града пристига и самият
руски император Александър
Първи. Днес за онези казаци
на французите им напомнят
заведенията за бързо хране-
не – бистро. Навремето каза-
ците, подканвайки келнерите
да обслужват по-бързо, вика-
ли „Быстро-быстро!”. И тази
дума остава в езика.

В тазгодишния поход
„Москва-Париж” ще участват
25 конници, които щателно
са подбирани в казашките
станици. Повече от половин
година те посвещават на
тренировки, защото задача-
та им е и почетна, и сложна.
Конниците повтарят марш-
рута на казашките части на
атаман Платов. 60-хилядна-
та войска преследва Напо-

леон по петите през цяла
Европа. Те са единствените,
които стигат чак до Париж и
се връщат обратно на свои-
те коне – толкова издръжли-
ва е донската порода. Дон-
чаците, както още наричат
тези златисторижави коне,
се отличават с крепко здра-
ве, съчетават голям ръст,
красота и не са глезени. Без
съмнение те са способни,
както и преди 200 години,
без проблеми да преодоле-

ят пътя от Москва до френ-
ската столица.

Въпреки че исторически
казаците са изключителни
войници (те охраняват грани-
ците на руската империя, уча-
стват във всички военни кам-
пании и дори съставляват лич-
ния конвой на царя), те пъту-
ват за Париж с  мирни цели:
да напомнят за легендарното
минало и да разкажат на
французите за историята на
Русия и казачеството.

 Украинската компания «Антонов» и руската
«Волга-Днепр» ще участват заедно в търг на
НАТО за военно-транспортни самолети по
програмата SALIS (Strategic Airlift Interim

RUSLAN SALIS GMBH
ЩЕ ВЗЕМЕ УЧАСТИЕ
В НОВ ТЪРГ НА НАТО

Ан-124-100

Solution). През януари 2006 г. беше подписан дого-
вор за срок от 3 години с анекс за още 2 между
NAMSA (NATO Maintenance and Support Agency) и
Ruslan SALIS GmbH, дружествена компания на ук-
раинската ГП «Антонов» и руската «Волга-Днепр»
със седалище в Германия. Съгласно контракта на
летището в Лайпциг се базират два самолета "Ан-
124-100", които са на разположение на NATO, а
още 4 могат да бъдат поискани допълнително. През
декември 2008 г. договорът беше продължен за 2
години, а през декември 2010 година за още 2
години. Споразумението изтича на 31 декември
2012 г. През януари 2007 г. в Лайпциг бе отрит
технически център, който подготвя самолетите за
полети до 72 часа. От стартирането на превозите
през март 2006 г. до момента са извършени 2100
полета и са превозени 120 000 тона товари с во-
енно и гражданско предназначение. Украинската
ГП «Антонов» разполага с 7 самолета "Ан-124", а
руската «Волга-Днепр» с 10.

С
церемония, състояла се в завода
на Lockheed Martin във Fort Worth,
Тексас, на която са присъствали
служители от компанията, потреби-

тели, бивши ръководители на програма-
та и други официални лица, тържестве-
но е било отбелязано доставянето на
4500-ия изтребител F-16.

Първите поръчки за изтребителя F-16
са от 1975 г., като той е произвеждан в
сътрудничество с пет държави и е приет

на въоръжение във ВВС на 26 страни.
4500-ият F-16 е модификацията Block 52
и е предназначен за ВВС на Мароко. Към
момента в различен стадий на производ-
ство са изтребители за Турция, Мароко,
Египет, Оман и Ирак. Целта на компани-
ята е броят на произведените F-16 да
надмине изтребителя от ерата на Виет-
намската война F-4 Phantom II на
McDonnell Douglas, от който са построе-
ни 5195 броя.

оенновъздушните сили на САЩ
изцяло ще заменят парка от бойни
спасително-издирвателни верто-
лети Sikorsky HH-60G Pave Hawk.

Както съобщава Jane's, в момента во-
енните завърват подготовката за запит-
ване и информация за новите вертолети,
чиято предварителна версия бе обнаро-
дована през март т.г.

Както се очаква, със запитването за
информация ще бъде започната крупна
кампания през май т.г.. По думите на
полковник Клер Гилк, началник на под-
разделението за спасителни операции
към Авиационното бойно командване на
ВВС на САЩ, договорът за доставката
на новите вертолети е планиран да бъде
подписан през април 2013 г. Доставката
на машините трябва да започне през
2015 г., а приемането им на въоръжение
е планирано за 2018 г.

Конкретни изисквания към новите
вертолети не се посочват. Както отбе-
лязва Jane's, най-вероятно издирвател-
но-спасителните вертолети трябва да
имат инфрачервена система, система за
нощно виждане, допълнителна горивна
бака и щанга за зареждане. Стоящите
на въоръжение във ВВС вертолети HH-
60G също са снабдени с въжена стълба,
лебедка и отбранителни оръжия.

По думите на Гилк в предварителния
вариант на запитването за информация
се съдържа също изискване за система,
която позволява да бъдат изпълнявани
излитане, кацане и полети в сложни
метеорологични условия и лоша види-
мост. В частност, такава система трябва
да облегчи управлението на вертолети-
те по време на пясъчна буря. За потен-
циални участници в търга на ВВС на САЩ
се смятат американската компания
Sikorsky с модифицираните вертолети UH-
60M Black Hawk или S-92 Raider, кон-
цернът Boeing с CH/MH-47 Chinook или
V-22 Osprey, а също консорциумаът
Lockheed Martin и AgustaWestland с про-
менения AW101 Merlin.

Вертолети HH-60G

Снимки AF.MIL

инистърът на отбраната на
Венецуела генерал Енри
Ранхел Силва обяви офи-
циално създаването на

база "Печора", близо до между-
народното летище "Жозеф Каме-
хо" в Лас Педрас (полуостров Па-
рагуана).

Там ще бъде разположена
първата батарея от ЗРК «Печора-
2МЭ» производство на междуна-
родната ФПГ (МФПГ) «Оборони-
тельные системы», състояща се от
руски и белоруски компании. Чис-
леността на базата ще е от 200
души и задачата е да прикрива
най-големия нефтопреработвате-
лен комплекс. Тя е първата от
новата система за противовъздуш-
на отбрана на Венецуела (CADAI

- Comando Aйreo de Defensa
Aeroespacial Integral), в която ще
има още 10 такива батареи.
Първите «Печора-2МЭ» пристиг-
наха през 2011 г. в страната и бяха
показани на парад през февруа-
ри т.г. в столицата Каракас.

В състава на една батарея ЗРК
«Печора-2М» влизат до 8 пускови
установки с две ЗУР на шаси
"МЗКТ-8021-020" с 6x6, РЛС за уп-
равление СНР С-125-2М (антена
УНВ-2М и кабина за управление
УНК-2М) на шаси "МЗКТ-80211-
020", транспортно-зареждаща ма-
шина на шаси «Урал-4320», гене-
ратори, работилница за техничес-
ко обслужване и ремонт. За Вене-
цуела батареите ще са с по чети-
ри пускови установки.

Снимка ©AFP

Зенитно-
ракетен

комплекс
«Печора-

2МЭ»
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Памет

Как бе създаденоКак бе създаденоКак бе създаденоКак бе създадено

АБПФК, участник в Отечествената война,
дългогодишен служител в Министерството

на външните работи, останал верен
на социалистическия идеал.

Нека си спомним с преклонение
за изключително добрия човек, който

изживя достойно и честно земния си път.
Поклон пред светлата му памет!

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Изминаха 40 ДНИ от кончината на

От семейството, близки и приятели

Поменът ще се състои на 13.04.2012 г.
от 11 часа в гробищен парк кв. Княжево.

“ŒƒŒ– ƒ»Ã»“–Œ¬ ¿ÕƒŒÕŒ¬

1921-2012

След кратко боледуване
на 11 април си отиде завинаги от нас

големият Човек и радетел за осъществяването
на социалната идея

ÑÊÐÚÁÍÀ ÂÅÑÒ

Роден на  23 декември 1939 г. в Стара Загора,
възпитаник на  ВМЕИ “В. И. Ленин”,

той е един от основателите и първите ръководители
на някогашния електронен гигант “ДЗУ” АД.

Създател е  на научния институт по роботика,
бил е главен директор на НПКР “Берое” - Стара

Загора до 1983 г. Лауреат е на Димитровска награда
за приноса му при внедряване на дискови запаметя-

ващи устройства през 1974 г.
От 1986 до 2002 г. е генерален директор

на ЦУВ “Прогрес”, под негово ръководство
е издаден първият у нас компютризиран

5-езичен речник на информационните технологии.
Васил Николов е сред 313-те подписали

Конституцията на Република България законодатели от
Великото народно събрание, избиран е за депутат от

групата на БСП и в 36-ото НС.
Реализирал е десетки проекти, свързани с издирване

и съхраняване върху компактдискове
на живото слово на именити български творци.

Месеци преди смъртта да го покоси, успя да издаде
на аудиодиск „Капиталът” на Карл Маркс.
Недовършен остана проектът му за диск

със словото на Георги Димитров по време
на епичния Лайпцигски процес.

Областен съвет на БСП – Стара Загора

Поклонението ще се извърши
в Стара Загора на 17 април.

Поклон пред светлата му памет!

ВАСИЛ НИКОЛОВ

Áúëãàðñêîòî îïúë÷åíèå

Mного будни българи са
били доброволци в състава
на руските войски при всич-
ки войни между Русия и
Турция през ХVIII и ХIХ век
до Кримската война. За
предвестник на опълчени-
ето се смята създадената
през 1810 г.”Българска
земска войска”. Това става
по време на руско-турска-
та война 1806-1812 г., ня-
колко месеца след разгро-
мяването на 20 000-на тур-
ска армия край село Тата-
рица, Силистренско. Исто-
рическите факти сочат, че
с тази победа и превзема-
нето на силистренската
крепост княз ген. Баграти-
он ликвидира “заплахата
от турско нашествие във
Влахия и Сърбия и предот-
вратява третата ислямиза-
ция на Балканите”...

Князът има изключи-
телни заслуги и за форми-
рането на

„Българската
земска войска”

съставена от четири
български бойни полка под
неговото командване. Това
чисто българско военно

д-р  Богомил КОЛЕВ

подразделение, със “свой
герб и свой печат”, се е
сражавало под руски зна-
мена, проявявайки нечува-
на храброст. По-късно,
през 1811 г., новият глав-
нокомандващ ген. Кутузов
наредил всички български
доброволци да се запишат
в “Българска команда” и
съгласно техния живот и
традиции да си избират
началници със звание по
тяхно желание. Българите
били зачислени на храна и
заплати.

Съвместно с казаци
нашите войници водят ак-
тивни разузнавателни дей-
ствия при силистренската
крепост, а на 18 октомври
1811 г. 138 българи преми-
нават реката и допринасят
за повторното превземане
на крепостта в тази война.
През май 1812 г., след
сключването на Букурещ-
кия мир, командите на
българската земска войска
заминават заедно с руски-
те войски да се бият срещу
Наполеон. И в битките при
Бородино те показват без-
примерен героизъм и во-
инска доблест.

Българското опълчение

започва да се формира още
през есента на 1876 г.,
след потушаването на Ап-
рилското въстание. Реше-
нието за това е взето на
съвещанието на 3 и 4 ок-
томври с.г. при императора
на Русия Александър Вто-
ри. Там бил обсъден пред-
варителният план за стана-
лата вече неизбежна нова
война с Турция и ген.Обру-
чев внесъл неговите “Осно-
вания за организация на
българската войска”. Две
седмици по-късно военни-
ят министър ген. проф.
Д.А.Милютин “натоварил
назначения за командир на
Опълчението генерал
Н.Г.Столетов да организи-
ра няколко български дру-
жини, като ядро за по-на-
татъшното развитие на
Българското опълчение”.
Това известие бързо се
разпространило сред
българската емиграция.
Към Кишинев се насочили
потоци от млади будни и
родолюбиви българи, кои-
то искали да се запишат в
него, но основното ядро
било съставено от участни-
ците в сръбско-турската
война (1876 г).

Утвърждаването на
Българското опълчение
станало на 29 април
1877 г. със заповед на ру-
ската армия. Формирането
на първите 6 български
дружини с обща численост
7526 души станало в Пло-
ещ. По-късно съставът
надхвърлил 10 000 души.
Ето какво

съобщават
руските

кореспонденти

Кишинев, 26 април, l/8
май 1877 г.  За организа-
цията и формирането на
опълченци в  Кишинев ко-
респондентът на “Прави-
тельственный вестник”
бр.96, 3(15) V, Вс. Крестов-
ский пише: “Вчера 25 ап-
рил/7 май сутринта потег-
лиха към границата 2-те
български дружини, които
неотдавна бяха формирани

в Кишинев... Дружините се
изпращат сега в Плоещ,
където ще продължи фор-
мирането на българския
доброволчески батальон и
конни сотни... Български
свещеник отслужи моле-
бен в присъствието на ген.
Столетов, щаба му, дру-
жинните офицери, местна-
та българска колония и
всички доброволци, които
бяха строени... В тези дру-
жини постъпиха хора, кои-
то в родината си са загуби-
ли всичко: дом, семейство,
и едва са успели да се спа-
сят от турските зандани и
черкезки ками... На първо
време беше разрешено
формиране на две дружи-
ни... успехите при формира-
нето на първите два бата-
льона надминаха най-сме-
лите очаквания: съобрази-
телност, дисциплина, при-
лежание и любов към де-

лото, на което доброволци-
те са приели да служат,
характеризират българите
до последния човек. Със
заповед на главнокоманд-
ващия от 17/29 април под
№40 се нарежда да се
формира българско опъл-
чение в състав на първо
време от 6 пехотни дружи-
ни, организирани като от-
делни батальони с по 5
роти. Към тях 6 конни сот-

ни, общо организирани
като казашките неотделни
сотни... Опълчението се
разделя на три бригади, по
две дружини и две сотни
във всяка... За формиране-
то на дружините и сотните
се назначиха офицери, ун-
терофицери, барабанчици,
дружинни тръбачи, ротни
тръбачи - сигналист и нест-
роеваци, старши по звание
от руси и българи, които
служат в руската армия... За
началник на опълчението
е назначен намиращият се
на разпореждане на глав-
нокомандващия генерал-
майор Столетов... Стре-
межът на българите да слу-
жат доброволци беше за-
бележителен... Желанието
на почти всички се изпъл-
няваше незабавно, без осо-
бена регистрация, а само с
отбелязване в бележника
на един или друг офицер.
Доброволците получаваха
пушка “Шаспо” (от частния
резерв), а след това така,
както си бяха в цивилни
дрехи, се изпращаха в една
или друга рота при унтеро-
фицерите...В почти всички
вагони се пееха руски и
български песни, и когато
влакът тръгна се понесе
мощно “ура”...

Плоещ, 6/18 май 1877 г.
“Българският легион, който
е поверен на ген. Столе-
тов, е включен в състава на
главната квартира. Опълче-
нието, което е разделено
на 6 дружини, заема про-
сторен лагер, намиращ се
на 3 версти от Плоещ. Уни-
формата им е обикновена,
но красива, и главно удоб-
на: къса тъмнозелена курт-
ка, моряшки фасон, черве-
ни пагони, агнешка шапка
със зелено дъно, и, разби-
ра се, високи ботуши и сив
войнишки шинел. Въоръ-
жени са с пушки система
“Шаспо”. Всички добровол-
ци с много малки изключе-
ния са грамотни, а мнозин-
ството са доста развити,
проявяват много старание
и военното обучение върви
бързо. Българите не-
прекъснато и по собствено
желание са заети с изуча-
ване на новия си военен
занаят”.

Н. Каразин, “С театра
войны”, Новое время,
бр.435,16928/V  и  Disk de
Lonlay, En Bulgarie, 1883 г.,
съобщават следното за
събитията в Плоещ,
свързани с освещаването
на Самарското знаме и
връчването му на българ-
ското опълчение: “Знаме-
то беше донесено лично
от градоначалника на
град Самара Е.Т.Кожевни-
ков и депутата от градска-
та дума  И.В.Алабин...
Платът на знамето е ко-
принен в три цвята: бяло,
малиново и светлсиньо, бя-
лата полоса е по средата.
От една страна с позлате-
на сърма е изобразен на
черен фон широк пра-
воъгълен кръст, в средата
е образът на Иверската
Богородица. От другата
страна - същият кръст и
образите на Кирил и Ме-
тодий. Сребърното позла-
тено копие на знамето е
изпълнено във византий-
ски стил по прекрасната
рисунка на граф Рошфор.
Върху лентите със златни
букви има надписи, от ед-
ната страна “Город Сама-
ра болгарскому народу в
1876 г.”, а на другата стра-

на “Да возкреснет Бог и
расточатся врази его”.

“Лагерът е разположен
на голяма зелена ливада...
В средата бяха разполо-
жени масите за знамето и
молебена. Към един часа
и 15 минути пристигат в от-
крита каляска великият
княз и неговият син, след-
вани от казашки конвой.
След като поздравява
строените части, които му
отговарят с продължител-
но “ура”, придружен от
своя щаб, великият княз се
отправя към масата, къде-
то бе поставено знамето.
До масата е застанал
кметът на Самара... Бого-
служението извършиха
българският архимандрит
Амфилохий Михайлов от
град Сливен и свещеникът
Петър Драганов от Търно-
во. И двамата известни с
това, че с оръжие в ръка
са въставали срещу турци-
те. По време на освещава-
нето цялата тази маса от
хора е със свалени шап-
ки... Веднага след молебе-
на се пристъпи към цере-
монията по заковаване на
знамето върху дръжката.
Първия гвоздей закова
главнокомандващият (ве-
ликият княз), след това на-
чалник-щабът Непокой-
чицки, след него начал-
никът на опълчението, два-
мата пратеници от град
Самара, които бяха донес-
ли знамето. Последните
гвоздеи заковаха избрани-
те обикновени българи. Да
можехте да видите с какво
дълбоко благоговение
пристъпиха тези хора към
своята почетна задача.
Всеки от тях се прекръ-
стваше, вземаше чукчето,
целуваше дръвчето и след
това дигаше ръка да зако-
ве гвоздея. На тези обик-
новени мургави лица гре-
еше щастие. От тълпата
зрители изведоха старец-
българин в червен извезан
национален костюм и с
широк пояс... Това беше
известният български вой-
вода Цеко Петков, който
32 години се беше борил
срещу турците..., сега беше
дошел да постъпи в
опълчението, но го оста-
виха в щаба в качеството
на възпитател на младите
опълченци и да посочва
пътя по време на поход в
Балкана... Когато му пода-
доха чукчето, старецът за-
плака. Погледна към небе-
то, знамето и главноко-
мандващия и с висок глас
каза: “Да помогне Бог да
премине това свято знаме
от единия до другия край
на нещастната българска
земя, да изтрие сълзите от
скръбните очи на нашите
майки, жени и деца, да
бяга пред него всичко зло,
нечисто и поганско, а след
него да легне мир и тиши-
на”. Гробна тишина настъ-
пи, когато старият Петков
произнасяше своето сло-
во, и в тази тишина се чу
звукът на чукчето... Като
ехо от думите му в Карпа-
тите блесна светкавица и
се чу глухият тътнеж на
гърма. В тълпата се поне-
се възгласът “добър знак,
добър!”...

Не след дълго, пред-
вождано от Самарското
знаме, българското опъл-
чение показва пословичен
героизъм за опазване на
тази светиня - символ на
българската Свобода.

Как бе създадено
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ФУТБОЛ

гледайте

! ЧИСЛАТА ОТ ТИРАЖ №29 НА
ТОТО 2 БЯХА ИЗТЕГЛЕНИ
СНОЩИ СЛЕД РЕДАКЦИОННОТО
ПРИКЛЮЧВАНЕ НА ВЕСТНИКА.

ПО РИНГ
21.45 Саутхемптън -

Рединг
ПО ЕВРОСПОРТ 2

19.00 Гройтер Фюрт -
Санкт Паули

20.30 Щутгарт - Вердер
В СЪБОТА
ПО ДИЕМА

14.30 Ливърпул - Евертън
ПО НОВА СПОРТ

14.45 Норич - Манчестър Сити
17.00 Суонси - Блекбърн

ПО РИНГ
18.00 Зенит - ЦСКА
ПО ЕВРОСПОРТ 2

16.30 Шалке - Борусия Д
19.30 Байерн - Майнц

ПО ТВ +
21.00 Реал Мадрид - Хихон
23.00 Леванте - Барселона

ПО ФИЛМ +
19.45 ПСВ - АЗ Алкмаар
21.45 Твенте - Нак Бреда

В НЕДЕЛЯ
ПО ДИЕМА

18.00 Манчестър Юнайтед -
Астън Вила

20.00 Тотнъм - Челси
ПО РИНГ

15.15 Спартак Москва - Рубин
ПО ЕВРОСПОРТ 2

16.30 Борусия М - Кьолн
18.30 Фрайбург - Хофенхайм

ПО ТВ +
13.00 Еспаньол - Валенсия

19.00 Атлетик Билбао - Майорка
22.30 Райо Валекано - Атлетико

ПО ФИЛМ +
15.30 Аякс - Де Храафшап

17.00 Малага - Реал Сосиедад
В ПОНЕДЕЛНИК
ПО НОВА СПОРТ

22.00 Арсенал - Уигън

резултати

Източна „Б” група,
XXI кръг

 À¿—»–¿Õ≈

 1. ПИРИН ГД 21 14 5  2 28:9 47
 2. СПОРТИСТ 21 13 5  3 34:18 44
 3. Бдин 21 12 5  4 35:15 41
 4. Банско 21  8 8  5 28:16 32
 5. Чавдар Етр 21  6 9  6 26:30 27
 6. Септември 20  6 8  6 22:20 26
 7. Академик 21  6 3 12 17:29 21
 8. Малеш 20  4 4 12 11:24 16
 9. Сливн. герой 21  4 4 13 21:37 16
10. Чавдар БС 21  4 3 14 14:38 12

œËËÌ √ƒ - ¡‡ÌÒÍÓ 2:0; ¿Í‡‰ÂÏËÍ -
—ÔÓÚËÒÚ 0:1; ◊‡‚‰‡ ≈Ú - —ÎË‚ÌË¯ÍË
„ÂÓÈ 4:3; ◊‡‚‰‡ ¡— - ¡‰ËÌ ¬Ë‰ËÌ 0:3 ÒÎ.;
Ã‡ÎÂ¯ - —ÂÔÚÂÏ‚Ë (18 ‡ÔËÎ)

Западна „Б” група,
XXI кръг

◊ÂÌÓÏÓÂˆ œÓÏ - ÕÂÒÂ·˙ 2:2; ≈Ú˙
- À˛·ËÏÂˆ 2:0; ÕÂÙÚÓıËÏËÍ - —ÎË‚ÂÌ
0:0; —Ô‡Ú‡Í ¬Ì - ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 1:0; ƒÓÓ-
ÒÚÓÎ - ƒÓ·Û‰Ê‡ 0:3 ÒÎ.

 À¿—»–¿Õ≈
 1. ЕТЪР 21 11 7  3 22:9 40
 2. НЕФТОХИМИК 21 10 6  5 31:19 36
 3. Любимец 21 10 5  6 29:18 35
 4. Ботев Пд 21  8 9  4 25:14 33
 5. Черноморец Пом 21  9 5  7 32:20 32
 6. Сливен 21  9 5  7 23:13 32
 7. Добруджа 21  7 6  8 16:17 27
 8. Несебър 21  7 4 10 19:32 25
 9. Спартак Вн 21  6 5 10 15:29 23
10. Доростол 21  1 2 18 6:47  2

XXII Í˙„, 21.04: 17.00 ◊ÂÌÓÏÓÂˆ œÓÏ
- ÕÂÙÚÓıËÏËÍ; —ÎË‚ÂÌ - —Ô‡Ú‡Í ¬Ì;  ¡Ó-
ÚÂ‚ œ‰ - ≈Ú˙; À˛·ËÏÂˆ - ƒÓÓÒÚÓÎ; ÕÂ-
ÒÂ·˙ - ƒÓ·Û‰Ê‡.

XXII Í˙„, 21.04: 17.00 —ÔÓÚËÒÚ - ◊‡‚-
‰‡ ¡—; ¡‰ËÌ - ◊‡‚‰‡ ≈Ú; —ÎË‚ÌË¯ÍË
„ÂÓÈ - œËËÌ √ƒ; 21.04: 17.00 Ã‡ÎÂ¯ -
¿Í‡‰ÂÏËÍ; —ÂÔÚÂÏ‚Ë - ¡‡ÌÒÍÓ.

Локо Пд - Лудогорец на финал за купата
Снимки БГНЕСЛ

око Пд и Лудого-
рец ще играят на
финала за Купата
на България на 16
май. Пловдивча-

Христо Златински (вляво) от Локо Пд се опитва да вземе
топката от Галин Иванов от Литекс в 1/2 финала за купата,

който “смърфовете” спечелиха с 1:0 насред Ловеч

ни ще спорят за първи път
за трофея от 30 години,
след като биха Литекс с
1:0 насред Ловеч. Гола
наниза Юнес Бенжелюн
(79). Френският защитник
се разписа с глава от око-
ло метър, след като врата-
рят на домакините Илко
Пиргов направо му подари
топката.

“Този мач бе достоен
за финал. Играчите из-
пълниха това, което се изи-
скваше. Смятам, че на-
пълно заслужено спече-
лихме. Победихме с харак-
тер и с помощта на тази
великолепна публика. Ще
ни бъде много тежко с

Лудогорец. Вече ги побе-
дихме за първенството, но
предстоящият мач ще
бъде различен. Вече чака-
ме финала с нетърпение. И
като футболист съм играл
на доста финали. Така че
това не е нищо ново за
мен”, каза треньорът на
Локо Емил Велев-Кокала.

“Когато не уважаваш
противника, е така. Мис-
лихме, че ще спечелим
много лесно. Не може да
го караме само на приказ-
ки. В първенството ще го
караме мач за мач и как-
вото стане. След загуба
коментарите са малко.
Анализите трябва да бъ-
дат много. През първото
полувреме играхме горе-
долу добре”, заяви на-
ставникът на Литекс Хри-
сто Стоичков.

Искаме с Румъния
Евро 2024 или 2028

Б
Северните съседи намекнаха за общите планове с Боби Михайлов

ългария е основният фаворит
за съвместна кандидатура с
Румъния за домакинството на
Евро 2024 или 2028. Шефът на
Румънската футболна асоциа-

ция Мирча Санду намекна при предста-
вянето на трофея в Лига Европа в Буку-
рещ, че това е напълно възможно. Как-
то е известно, финалът в състезанието
е на новоизградения Национален ста-
дион в румънската столица.

“Фактът, че Букурещ направи
възможно да организираме финала в
Лига Европа през тази година, ни дава
надежди за бъдещето. Сигурен съм, че
УЕФА ще даде на Румъния да домакин-
ства и други състезания. През 2024 или
2028 г. можем да организираме Евро-

пейско първенство със съседна държа-
ва”, сподели Санду.

Румъния вече има нов Национален
стадион и този на Клуж, които са от
най-високия клас “Елит” и са идеални
за организацията на такъв турнир. Спо-
ред медиите в северната ни съседка
именно България може да е партньор
на Румъния в това начинание, предвид
проектите си за нови стадиони. Испан-
ската фирма “Тукис”, доведена от Хрис-
то Стоичков, вече показа проект за нов
Национален стадион в София, който ще
се казва “Арена на розата” и щял да се
намира до летище София. Той ще бъде
40-хиляден и ще изглежда като роза,
погледнат от птичи поглед.

Архитектурният му план е вдъхно-

вен от храм-паметника “Александър
Невски”, а в него ще се помещават и
хотел, както и магазини. До стадиона
ще бъдат изградени още 3 помощни
игрища. На мястото на запустелия ст.
“Септември” пък има план да бъде из-
граден нов 15-хиляден стадион с 2 по-
малки съоръжения около себе си. Ще
има и голям парк, както и търговски
център във футуристичен стил. Стади-
онът ще се казва “Септемврийска ко-
рона”. Съоръжението в Пловдив пък ще
бъде 25-хилядно и ще помещава раз-
лични видове спорт в себе си. От фут-
бол до лека атлетика, плуване и тенис.
Неговото име ще бъде “Олимпийски
съкровища”. Развиването на тези про-
екти обаче все още е в начален етап.

ДВАМА ОТ ЛЕВСКИ ПОД
ВЪПРОС ЗА ЧЕРНОМОРЕЦ

Христо Йовов и Нуно Пинто може и да про-
пуснат двубоя на Левски с Черноморец от XXIV
кръг на “А” група в сряда. Бранителят пострада
в двубоя с Литекс в Ловеч и поради тази причи-
на пропусна срещата с Локо Сф (1:1) от послед-
ния кръг. Йовов също не тренира със “сините” на
лагера в Правец, защото изпитва болки в об-
ластта на ахилесите.

Ясен Петров проведе едно занимание вчера,
а днес левскарите отново ще тренират 2 пъти.
Идеята на кампа е тимът за навлезе в по-добра
спортна форма, след като допусна редица про-
вали в шампионата. От друга страна, новият
треньорски екип на “Герена” има възможност да
работи на спокойствие със своя отбор.

БЕРБАТОВ ГЛЕДА
ЗАГУБА НА ЮНАЙТЕД

БАЛЪКОВ
ОТПИСА
БУНДЕСЛИГАТА

Димитър Бербатов
изгледа поредния мач
на Манчестър Юнайтед
от трибуните, но този път
“червените дяволи” загу-
биха с 0:1 при визитата
на Уигън. Митко попад-
на в разширения състав,
но отново не бе предпо-
четен и за резерва от
сър Алекс. Твърде веро-
ятно е българинът пове-
че да не играе за Юнай-
тед през този сезон,
след като шотландецът

въобще не му гласува
доверие. Българинът не
се е появявал в официа-
лен мач от 31 януари,
когато вкара от дузпа за
победата над Стоук
Сити с 2:0.  Юнайтед пък
спря победния си ход,
след като не успя да
върне гола на Шон Ма-
лоуни (50). Така интри-
гата за титлата се
завърна, защото преки-
ят им конкурент Ман-
честър сити отнесе Уест

Бромич с 4:0 и стопи
разликата на 5 точки.
“Разочароващо е, че
понякога получаваш
подкрепа от съдиите, но
друг път не. В предния
мач имахме късмет в
това отношение, но в
този не. Някои хора
твърдят, че реферите
подкрепят големите от-
бори, но сега се видя, че
не е точно така. Фил
Дауд просто имаше лош
ден”, смята Фъргюсън.

Арда Туран от
Атлетико се
опитва да
покоси халфа
на Реал
Рикардо Кака
в дербито на
Мадрид, който
“Белия балет”
спечели с 4:1.
Хеттрик
наниза
Кристиано
Роналдо (25,
68 и 83-д), а
другото
попадение бе
дело на Хосе
Кайехон (87).
Почетно за
“дюшекчиите”
се разписа
Радамел
Фалкао (56).
Реал събра 82
точки и запази
разликата с
втория в
класирането
Барселона на 4
т. Атлетико е
9-и с 42 т.

Красимир Балъков загуби надежда,
че Кайзерслаутерн ще запази мястото
си в Бундеслигата. Българинът пое тима
на 22 март, но под негово ръководство
“лаутерите” допуснаха 4 поредни пора-
жения, последното от които с 1:3 при
гостуването на Байер Леверкузен. Така
4 мача преди края на сезона Кайзер-
слаутерн изостава на 10 точки от спа-
сителната зона. “Вече работим с
мисълта за следващата година във Вто-
ра бундеслига. След края на сезона ще
анализираме внимателно всичко и едва
след това ще вземем необходимите
решения. Показахме някои добри неща
на “БайАрена”, играхме без страх, но
тези малки крачки напред не са до-
статъчни”, смята Бала.  Борусия Дорт-
мунд пък почти сигурно ще защити тит-
лата си, след като излъга основния си
конкурент Байерн Мюнхен с 1:0 у дома.
Гола вкара Роберт Левандовски (77).
Ариен Робен пък се превърна в антиге-
рой за гостите, след като изпусна дузпа
в 85-ата мин., а също така и покри за-
садата при гола на поляка. Борусия е с
6 точки аванс на върха в класирането.
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Искаме с
Румъния
Евро 2024
или 2028

кратки

гледайте

ПО БНТ СВЯТ
БАСКЕТБОЛ

17.30 Балкан -
Черно море

ПО ЕВРОСПОРТ
ФЕХТОВКА

14.30 СП В Киев

местните организатори се дърпат. Соб-
ственикът на комерсиалните права на
Формула 1 Бърни Екълстоун обяви, че
само правителството може да отмени 4-
тия старт за годината, но това едва ли
ще стане.

България ще има един щангист при мъжете на
Олимпийските игри в Лондон. Националният ни от-
бор завоюва визата в Анталия, след като води в
класирането по нации, които все още нямат квоти,
със 100 точки. Това стана благодарение на Деян
Минчев и Юндер Бейтула, които завършиха 7-и и 9-
и в категория до 69 кг на европейското. Минчев,
който се състезава за Левски, събра 311 кг
(140+171). Той можеше да запише и по-предно
класиране, но не успя да изтласка 176 кг, които
даже щяха да му отредят и бронзов медал в движе-
нието. Бейтула пък приключи с 306 кг (136+170).

Европейски шампион стана Афган Байрамов с
321 кг (143+178). Той взе първата си титла, след
като фаворитът Олег Чен (Рус), който изхвърли
158 кг, 3 пъти не успя да изтласка 175 кг и така
отпадна от общото класиране. Втори в двубоя е
Венсела Дабая (Фр) с 318 кг (143+175), пред
Бернардин Матам (Фр) с 318 (145+173).

Състезаващата се за Азербайджан Боянка Ко-
стова (58 кг) спечели титлата при дебюта си в по-
горната категория. Асеновградчанката завърши с
двубой от 215 (98+117). Втора остана Ромела Бе-
гай (Алб) със същия резултат, но албанката бе с
по-голямо лично тегло. Бронзовите отличия граб-
на Елена Шадрина (Рус) с 211 (95+116). Нашата
Пламена Любенова завърши 7-а със 199 (91+108).

Волейболен клуб Арда ще поеме
всички разноски по лечението и възста-
новяването на Петър Узунов, който по-
страда тежко в 1/2 финалния мач срещу
Марек в Дупница. 41-годишният волей-
болист падна лошо, скъса сухожилия на
2-та крака и извади капачките на коле-
нете си. Узунов беше опериран в “Пиро-
гов”, след като беше изкаран на носил-
ка от игрището, докато цялата зала
скандираше името му. Възстановяване-
то му ще продължи над 3 месеца. Първи-
те 20 дни той ще остане в гипс, а по
съвет на лекарите трябва да се въздържа
от всякакво движение и напрежение в
оставащия период.

Грозданов на финал
на „Сарженор Къп”

Тихомир Грозданов се класира
за финала на традиционния тур-
нир по тенис “Сарженор Къп”
(2500 лв.) в София. Поставеният
под №1 Грозданов разби третия
в схемата Марсел Радев с 6:1, 6:2.
Другият финалист е вицешампи-
онът на България в зала от края
на февруари Петър Трендафилов,
който надви Илия Кушев със 7:6
(4), 6:2. Мачът за титлата е днес
от 11.00 часа на червените кор-
тове на тенис-комплекс “Левски”
в Борисовата градина. Победи-
телят ще зслужи 1000 лв., а
финалистът 500 лв.

Найденова в III кръг
в Китай

Александрина Найденова се
класира за 1/4 финалите на тур-
нира по тенис във Външан, Ки-
тай ($50 000). 20-годишната
българка отнесе във II кръг Лук-
сика Кумхум (Тайланд) с 6:4, 6:1.
Така тя заработи $1235 от на-
градния фонд и 18 точки за кла-
сацията на УТА, а следващата й
съперничка ще бъде Сайсай Чжън.
На двойки Найденова и украин-
ската й партньорка Татяна Аре-
феева отпаднаха 1/4 финалите
след с 3:6, 3:6 от Нича Лертпи-
таксинчай и Пенгтарн Плипюч.

Баскетболистките
на турнир в Италия

Селекционерът на женския
национален отбор по баскетбол
Хосе Мария Бусета направи една
промяна в първоначално обявена-
та програма за подготовка на
представителния тим. Вместо
мачове с Холандия в Правец,
Жаклин Златанова и компания ще
пътуват за турнир в Италия
между 25 и 27 май. Там българки-
те отново ще срещнат Холан-
дия. Бусета обяви и своя щаб.
Негов помощник ще е настав-
никът на Левски Стефан Михай-
лов. Тийм мениджър пък ще бъде
Йоана Георгиева.

Екълстоун: Състезание
в Бахрейн ще има

Бахрейн е в политическа криза от
малко повече от година, когато анти-
правителствените протести на опозици-
ята бяха смазани със сила от управля-
ващите. Заради нестабилната обстанов-
ка в региона през миналия сезон Гран
при на Бахрейн беше отменено.

Преди да се появят на пистата “Са-
хир”, пилотите ще се състезават в Китай
този уикенд.

Люис Хамилтън (Вбр) с Макларън ще
влезе на “Шанхай” с наказание още
преди началото на надпреварата. Све-
товният шампион от 2008 г. ще стартира
с 5 места по-назад от резултата си в
квалификацията заради смяна на ско-
ростна кутия. Според Хамилтън от тима
са установили проблема едва преди 3
дни. Люис стартира от полпозишън в
първите 2 старта от сезона, но в Шан-
хай ще може да го направи в най-доб-
рия случай от 5-а позиция, ако спечели
квалификацията утре. Пилотът на Мак-
ларън е 2-ри в класирането при пилоти-
те, на 5 т. от Фернандо Алонсо (Исп) с
Ферари и на същия брой точки пред
съотборника си Дженсън Бътън (Вбр).

Актуалният световен шампион Себа-
стиан Фетел (Гер) ще търси подобре-
ние с промяна на изпускателната сис-
тема на своя Ред Бул. Болидът на гер-
манеца ще бъде с конфигурацията на
ауспусите днес на тренировките, из-
ползвана при първите тестове за годи-
ната в Херес и Барселона. Ако експери-
ментът не донесе резултати, екипът има
готовност отново да върне последната
версия на изпускателната система утре.
Не е ясно обаче дали Фетел ще има
възможност да сравни резултатите, за-
щото има 80% вероятност да завали
дъжд по време на първата свободна
тренировка, а на втората 60%.

Само местните
власти могат да

отменят старта
във Формула 1

Дженсън Бътън раздава автографи на пистата “Шанхай”, където в
неделя ще се проведе Гран при на Китай, III кръг от Формула 1

“Състезанието е включено в кален-
дара. Само властите може да поискат
да бъде отложено. Формула 1 не тряб-
ва да се политизира. Нашите цели са
ясни и не се вълнуваме от друго. Отново
повтарям, че решението дали състеза-
нието ще се проведе, не е в наши ръце”,
заяви Екълстоун.

Свилен Нейков се оправдава с
“европейската практика” за решени-
ето си да диференцира премиите за
постижения на олимпийски и пара-
олимпийски игри в ущърб на спор-
тистите с увреждания. Спортното ми-
нистерство определи премии от по
30 000 лв. на всеки златен медалист
от Параолимпиадата, което е с над
6 пъти по-малко от тези на остана-
лите спортисти. Вече тече процеду-
ра по корекция на сумите, която била
“започната преди месеци”. Това ста-
на, след като Комисията по защита

Снимки БГНЕС

Щангистите с квота
за Лондон 2012

НЕЙКОВ СЕ ОПРАВДАВА
С ЕВРОПА ЗА ПРЕМИИТЕ
НА ПАРАОЛИМПИЙЦИТЕ

от дискриминация започна разглеж-
дане на казуса, за да установи дали
има дискриминация. Самите пара-
олимпийци пък намекнаха, че имат
готовност да бойкотират Игрите в
Лондон.

“При изготвянето на корекция-
та на паричните възнаграждения
е взета под внимание и справка
от повечето европейски държави.
Корекцията ще засегне предимно
състезателите ни в параолимпий-
ските игри”, съобщават от спорт-
ното министерство.

Кирил Георгиев остана еднолично начело във временното класиране
на традиционния открит турнир по шахмат “Карпош 2012” в Скопие (17
500 евро). Българинът, който е поставен под №2 с ЕЛО 2671, завърши
реми с белите фигури срещу водача в схемата Ференц Беркеш (Унг) в
партия от VI кръг. Така той загуби 100-процентовия си актив, но остана
лидер с 5,5 точки. Красимир Русев пък победи Зденко Кожул от (Хърв)
с белите и се изкачи на 4-то място с 5,0 т.

 В челната десетка от 15-те българи в състезанието са още Борис
Чаталбашев (8) и Александър Делчев (10), които имат по 4,5 т. Адриана
Николова е 33-та в общото класиране, но води при жените с 4,0 т.

Алесандро дел
Пиеро вкарва за
победното 2:1 в

мача на Ювентус
с Лацио в двубой
от XXXII кръг на

Серия А.
Ветеранът се

разписа в 83-ата
мин. в своя мач

№700 за “Старата
госпожа”. Другия

гол наниза Симоне
Пепе (30), а точен

за римляните бе
Стефано Маури

(45). Юве пак
излезе начело

в класирането с
68 т., пред Милан

с 67 т., Лацио
54 т. и други

Георгиев остава лидер в Скопие

Юсейн Болт ще участва в старта
на 200 метра на Диамантената лига в
Монако на 20 юли, само 7 дни преди
началото на Олимпийските игри в
Лондон. Тройният олимпийски първе-
нец е сочен като фаворит за титлите
на 100 и 200 м в Лондон, въпреки че
ще има конкуренция в лицето на своя
сънародник от Ямайка и световен
шампион на 100 м Йоан Блейк.

В Дегу (Кор) миналата година на
световното Болт защити титлата си на
200 м, но бе дисквалифициран на 100
м заради фалстарт. Болт ще участва
още в стартовете от Диамантената лига
в Рим на 31 май и в Осло на 7 юли.

Болт се пуска
в Монако

Арда лекува
Петър Узунов

С ъстезанието в Бахрейн на 22 ап-
рил ще се състои, въпреки че

ВДИГАНЕ НА ТЕЖЕСТИ
17.30 и 20.00 ЕП в Анталия

В СЪБОТА

ПО ФИЛМ +
ФОРМУЛА 1

09.00 Квалификация и утре от
10.00 Гран при на Китай

ПО ЕВРОСПОРТ
ВДИГАНЕ НА ТЕЖЕСТИ

15.00, 17.00 и 20.00 ЕП в Анталия
ПО ЕВРОСПОРТ 2

БАСКЕТБОЛ
14.15 Валенсия - Лиетувос ритас

В НЕДЕЛЯ

ПО ЕВРОСПОРТ
ЛЕКА АТЛЕТИКА

09.30 Маратон на Париж
ВДИГАНЕ НА ТЕЖЕСТИ

13.00 ЕП в Анталия


